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AKTUALNO

Gasilce bo vodil  
Tomaž Krišelj
Kranjski mestni svetniki so po dol-
gi razpravi dali soglasje k imeno-
vanju Tomaža Krišlja za direktorja 
Gasilsko reševalne službe Kranj. 
Na razpis se je javilo pet kandida-
tov, po dopolnitvi vlog so vsi 
ustrezali razpisnim pogojem. 

3

POSLOVNI GLAS

Novi Kondor v  
prisilni poravnavi
Okrožno sodišče v Kranju je zače-
lo postopek prisilne poravnave 
nad družbo za hotelirstvo in turi-
zem Novi Kondor z Bleda. Posto-
pek prisilne poravnave so začeli 
na predlog upnikov zaradi insol-
ventnosti družbe. 
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GG+

Lesena brv edina  
vez s svetom
Potem ko je ob oktobrskih popla-
vah narasla voda odnesla betonski 
most čez potok v Plastuhovi grapi, 
je 75-letna Matilda Erman ostala 
odrezana od preostalega sveta. Za 
povrh je pozimi ostala še brez te-
koče vode v hiši.
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GG+

Prisega na delo  
in poštenje
Aprila 1990 so bile v Sloveniji prve 
večstrankarske volitve. Ivan Oman 
je bil takrat izvoljen v državno 
predsedstvo. Z njim smo obudili 
spomine na takratno dogajanje in 
prisluhnili njegovim stališčem do 
današnje države.
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VREME

Danes bo pretežno oblačno, občasno bo 
rahlo deževalo. Proti večeru se bo preho
dno zjasnilo. Jutri bo zmerno do pretež
no oblačno in večinoma suho. V nedeljo 
bo pretežno oblačno, občasno bo deževalo.

          6/18 °C
jutri: pretežno oblačno

Simon Šubic

Ljubljana, Lesce – Konzorcij 
prodajalcev pod vodstvom 
Slovenskega državnega hol
dinga (SDH) je v torek 51,55 
odstotka delnic Žita pro
dal hrvaškemu prehramb
nemu velikanu Podravka, 
ki bo za dobro polovico ene
ga največjih slovenskih pre
hrambnih podjetij, pod ka
terega sodita tudi Gorenjka 
in Žitova pekarna v Lescah, 
plačala dobrih 64 milijonov 
evrov oziroma 180,1 evra za 

delnico. Medtem ko sta vo
dilna moža Žita in SDH Ja
nez Bojc in Matej Pirc s pro
dajo zadovoljna, pa so do 
nje precej kritični predstav
niki sveta delavcev in sindi
kata Žito ter Sindikata kme
tijstva in živilske industrije 
Slovenije, ki se sprašujejo, 
čemu sploh prodaja podje
tja, ki kaže pozitivne poslov
ne rezultate. Žito je bilo sicer 
uvrščeno na seznam petnaj
stih državnih podjetij, ki so 
namenjena prodaji. 

Žito v rokah 
Podravke
Prodajo Žita, enega največjih slovenskih 
prehrambnih podjetij, spremlja vrsta vprašanj.  
Od tega, kaj se bo zgodilo s slovenskimi 
dobavitelji, do bojazni delavcev glede ohranitve 
obstoječih delovnih mest.

415. stran

Simon Šubic

Kranj – Po sredini enourni 
opozorilni stavki zdravnikov 
v njihovem sindikatu Fides 
že napovedujejo, da bodo 
28. maja stavkali ves dan, če 
vlada ne bo prisluhnila nji
hovim zahtevam po spreje
tju standardov in normati
vov. »Smo majhni, ampak 
smo močni. Svojo moč po
kažemo vsak dan pri svojem 
delu. Pri borbi za svoje pra
vice pa moč pokažemo red
ko,« je bil odločen predse
dnik zdravniškega sindikata 
Konrad Kuštrin. Opozoril
ni stavki se je sicer pridružil 

tudi sindikat družinskih 
zdravnikov Praktik.um. Mi
nistrica za zdravje Milojka 
Kolar Celarc sicer meni, da 
opozorilna stavka ni bila po
trebna, saj so se s predstavni
ki zdravstvenih organizacij, 
med njimi tudi Fidesom, že 
dogovorili o nadgradnji mo
dre knjižice in časovnici.

»Problemi so se v prete
klih letih že tako nakopiči
li, da so razmere v zdravstvu 
zdaj že zelo kritične. Tako 
ne gre več naprej. V tem 
smo si zdravniki zelo eno
tni in bomo vztrajali do kon
ca. Srčno upam, da nam bo 
vlada prisluhnila, saj si prav 

nihče ne želi zaostritve stav
ke, kaj šele ponovitve trite
denske zdravniške stavke iz 
leta 1996,« je ob našem obi
sku v Zdravstvenem domu 
Kranj povedala specialist
ka družinske medicine Ta
tjana Kitić Jaklič, predstav
nica sindikata Praktik.um. 
Pet družinskih zdravnikov, 
ki delajo v kranjskem zdrav
stvenem domu, je v sredo 
dopoldne za eno uro pro
testno prekinilo delo in se 
udeležilo sindikalnega zbo
ra, na katerem so razpravlja
li o vzrokih za stavko in nje
nih ciljih. 

Zdravniki bodo vztrajali pri zahtevah
Sredina enourna opozorilna stavka zdravnikov je minila brez pretresov za 
bolnike. Če ne bodo uslišani, bo 28. maja enodnevna stavka, napovedujejo v 
sindikatu Fides.

Stavkajoči kranjski družinski zdravniki / Foto: Tina Dokl42. stran

Cveto Zaplotnik

Ponovno v boj za kamniško urgenco
42. stran

www.gorenjskiglas.si

EKO OKNA sedaj ugodneje

jelovica-okna.si

JE
LO

V
IC

A 
O

K
N

A
D

.O
.O

.,
 K

ID
R

IČ
E

VA
 C

E
S

TA
 5

8
, Š

K
O

FJ
A 

LO
K

A



2 Gorenjski glas
petek, 24. aprila 2015AKTUALNO info@g-glas.si

                  

Darilo

w
w

w
.g

or
en

js
ki

gl
as

.s
i

izžrebanemu naročniku časopisa

Knjigo prejme TONE GOMBOC iz Begunj na Gorenjskem.

KO TI ČEK ZA NA ROČ NI KE

Jasna Paladin

Kamnik – Kot so predstavi
li na ministrstvu za zdravje, 
bo nujna medicinska pomoč 
po novem organizirana v 
enajstih glavnih in osem
najstih satelitskih urgent
nih centrih, med katerimi pa 
ne bo več Kamnika, če prav je 
ministrstvo samo priznalo, 
da je šlo v Kamniku za zelo 
vzorno enoto.

»Na Občini Kamnik in 
v Zdravstvenem domu dr. 
Julija Polca Kamnik smo 
šokirani zaradi izjave minis
trstva za zdravje o ukinitvi 
Nujne medicinske pomoči 
v Kamniku. Kot smo uspe
li izvedeti iz medijev, in ne 
s strani ministrstva, bomo v 
Kamniku očitno ostali brez 
urgence in to kljub zagoto
vilom omenjenega ministr
stva, ki nam je pred dobrim 
mesecem dni poslalo pisno 
zagotovilo, da do sprememb 
ne bo prišlo. Kljub že pred 
časom poslanemu protes
tnemu pismu ministrici, 
zbranim 11.500 podpisom 
proti ukinitvi, nenehnemu 
opozarjanju po komunika
ciji z ministrstvom in delo
vno skupino, ki je v tajnos
ti pripravljala osnutek pra
vilnika, o odločitvah na tis
kovni konferenci nista bila 
obveščena ne župan Marjan 
Šarec ne direktor Zdravs
tvenega doma dr. Julija Pol
ca Kamnik Sašo Rebolj,« 
so sporočili z Občine Kam
nik. Še posebej ogorčen je 
bil v sredo direktor zdrav
stvenega doma. »Način 

lansiranja podatkov najprej 
medijem je nezaslišan. In to 
kaže odnos ministrstva do 
občank in občanov. V Kam
niku ni nihče vedel nič. Če 
ne bi novinarji začeli klicati, 
o zadevi ne bi vedeli nič. Pra
vijo, da je osnutek pravilni
ka pripravljala stroka. Prava 
stroka bi morala vedeti, da z 
ukinitvijo Nujne medicin
ske pomoči v Kamniku in 
njeno preselitvijo v Domža
le Kamnik izpade iz deset
ih minut, kolikor je še zad
nji možen čas za oživljanje, 
v drugačnem primeru na
stopi smrt.«

»Zdaj se vidi in se potrju
je, kako prav smo ravnali, 
da smo zagnali vik in krik in 
smo zbirali podpise in opo
zarjali na te zadeve. In oči
tali so nam, da smo agresi
vni v svojem početju. Delo
vna skupina očitno ignori
ra 11.500 podpisov, ignori
ra naša mnenja in različne 
proteste in pride na tiskov
no konferenco točno z istim 
predlogom, za katerega so 
trdili, da je še vse v oblakih 
in da mi pretiravamo. Je pa 
tukaj eno ključno vprašan
je, ki ga bom ponovno zas
tavil delovni skupini. Zakaj 

Domžale ja, Kamnik pa ne? 
Če je namen širitev te mreže 
zagotavljanje boljše oskrbe, 
potem bi pričakovali, da bo 
to šlo bolj navzven proti peri
feriji, ostaja pa vse skupaj v 
nekem centru. To je bistveno 
vprašanje in ta delovna sku
pina se očitno požvižga na 
vse. Mi ostajamo pri svojih 
stališčih, ki jih bomo branili. 
Bojimo se najhujših prime
rov pa tudi tistih, ki niso živ
ljenjsko ogroženi, kajti obči
na s 30.000 prebivalci sku
paj z občino Komenda, torej 
skupaj s 37.000 prebivalci, 
bo skratka ostala brez tak
šne oskrbe, kot jo ima danes. 
To trdimo ves čas in to bomo 
trdili tudi naprej,« je odločen 
župan Marjan Šarec.

Reorganizacija naj bi bila 
dokončana do leta 2019. Na 
ministrstvu vztrajajo, da bo 
nova mreža skrajšala čakan
je bolnikov in odpravila pod
vajanje storitev. 

Ponovno v boj za urgenco
Na ministrstvu za zdravje so v sredo predstavili osnutek novega pravilnika nujne medicinske pomoči in 
novo mrežo izvajalcev, v kateri pa naj ne bi bilo več ambulante nujne medicinske pomoči v kamniškem 
zdravstvenem domu. V Kamniku, kjer v zvezi s tem protestirajo že vse od začetka leta, so zato ogorčeni.

Službo nujne medicinske pomoči v kamniškem zdravstvenem domu namerava ministrstvo 
– kljub drugačnim zagotovilom – zdaj vendarle ukiniti.

Med dvanajstimi urgentnimi centri, ki bodo v Sloveniji 
izvajali nujno medicinsko pomoč, je na Gorenjskem 
urgentni center Jesenice, tako imenovani satelitski 
urgentni centri pa so predvideni v Kranju, Škofji Loki 
in Domžalah. Za neprekinjeno zdravstveno varstvo 
bo poskrbljeno v Kranjski Gori, na Bledu, v Radovljici, 
Tržiču, Bohinju in Kamniku.

»Danes dopoldne nas je 
sicer v službi sedem dru
žinskih zdravnikov, vendar 
dve kolegici nista mogli sta
vkati; ena dežura v urgent
ni ambulanti, druga pa ima 
danes zaradi nadomeščanja 
dve ambulanti in ima preveč 
dela, da bi si lahko privošči
la ustavitev dela. Prav tako 
se sindikalnemu zboru niso 
mogli pridružiti štirje zdra
vniki, ki delajo na ©periferi 
ji©, saj bi jim pot do sem in 
nazaj vzela preveč časa. Sta
vkajo seveda tudi vsi zdrav
niki, ki so člani Fidesa, pa 
tudi mnogi koncesionarji,« 
je pojasnila. Za čas enourne 
stavke so paciente že pred
hodno prenaročili oziroma 

jih za to uro niti niso naro
čali, medtem ko so se na vse 
nujne primere takoj odzva
li, je Kitić Jakličeva zagotovi
la, da zaradi opozorilne stav
ke pacienti niso ostali brez 
ustrezne obravnave. 

Mirno in brez zapletov je 
po zbranih podatkih opo
zorilna stavka potekala tudi 
v drugih zdravstvenih usta
novah po Gorenjskem. V 
Splošni bolnišnici Jeseni
ce so nam tako pojasnili, da 
se je enourne stavke udele
žila večina od 110 zdravni
kov specialistov in specia
lizantov, natančnega števi
la pa nam zaradi potreb po 
zagotavljanju nujne medi
cinske pomoči niso uspe
li posredovati. »Vsi pacien
ti, mlajši od 18 in starejši od 

65 let, vse nosečnice in poro
dnice, pacienti z infektivni
mi stanji, poslabšanji kroni
čnih bolezni so bili tudi med 
enourno stavko obravnava
ni nemudoma ob prihodu 
v bolnišnico,« so zagotovi
li. Podobno je bilo tudi v Kli
niki Golnik, kjer se je v času 
stavke na sestanku zbralo 
13 zdravnikov, članov Fide
sa, obravnavali pa so perečo 
problematiko normativov. 
»V tem času so bili v skladu s 
predpisi obdelani vsi urgen
tni pacienti,« so dodali.

Zdravniki zahtevajo, da 
vlada sprejme standarde in 
normative, ki so že oprede
ljeni v modri knjižici iz leta 
2008, ter trikratno povpre
čno slovensko plačo. Pov
prečna plača zdravnika po 

podatkih Fidesa trenutno 
znaša 1,89 povprečne slo
venske plače. »Sprejetje 
dogovorjenih standardov in 
normativov bi precej izbolj
šalo kakovost obravnave bol
nikov, saj bi jim lahko name
nili več časa – za prvo obra
vnavo imamo zdaj na vol
jo največ sedem minut, po 
novih standardih pa bi ime
li za obravnavo akutnih pri
merov dvanajst minut, za 
kronične primere pa pet
najst minut. Splošni zdrav
niki bi imeli tako čas izves
ti tudi enostavne posege, kot 
je zašitje manjših ran, med
tem ko se sedaj pogosto zgo
di, da take paciente zaradi 
preobilice dela raje napoti
mo v bolnišnico,« je razloži
la Tatjana Kitić Jaklič.

Zdravniki bodo vztrajali pri zahtevah
31. stran

Danica Zavrl Žlebir

Kranj – Prihodnji delov
ni teden bosta skrajšala dva 
državna praznika, v pone
deljek, 27. aprila, dan upo
ra proti okupatorju, v petek 
pa 1. maj, mednarodni pra
znik dela. 

Dan upora proti okupa
torju, včasih imenovan dan 
Osvobodilne fronte (OF), 
praznujemo v spomin na 
ustanovitev Osvobodilne 
fronte slovenskega naroda 
leta 1941, deset dni zatem, 
ko je jugoslovanska vojska v 
Beogradu podpisala vdajo in 
dva tedna po okupaciji Slove
nije. OF je Slovence pozvala 
k uporu proti nemškim, itali
janskim in madžarskim oku
patorjem. Borčevske organi
zacije po Sloveniji ob tej pri
ložnosti pripravljajo prosla
ve, o nekaterih so nas obve
stili tudi gorenjski organiza
torji. V Škofji Loki bo sloves
nost, s katero bodo proslavili 

tudi sedemdeseto obletnico 
konca druge svetovne vojne, 
drevi ob 18. uri v Sokolskem 
domu. Nastopili bodo: bari
tonist Tone Habjan, harmo
nikar Nejc Jemec in glasbena 
skupina Campo Krizi. Slav
nostni govornik bo Viktor 
Žakelj. Danes ob 18. uri bodo 
proslavili tudi v Kamniku, v 
parku Evropa pri Plečnikovi 
železniški postaji. Nastopi
li bodo: Mestna godba Kam
nik, Združeni kamniški pev
ci in recitatorji ter govornik 
Goran Završnik. V Kranju pa 
bo prav na praznični ponede
ljek že dvaindvajseti pohod 
prijateljstva in spomina v 
Udin boršt, ki ga organizira 
Krajevna organizacija borcev 
za vrednote NOB Kokrica. 
Pohodnike pričakujejo pri 
trgovini Mercator med 8. in 
10. uro. Občinski odbor bor
cev za vrednote NOB Predd
vor pa bo jutri, 25. aprila, pri
redil pohod k partizanski bol
nici Košuta.   

Praznujemo  
dva praznika

Terme Dobrna in nagrajenci

Cenjene naročnice 
in naročnike ter vaše 
prijatelje, znance in 
sorodnike vabimo, 
da se nam pridružite 
na skupnem oddihu 
v termah Dobrna, in 
sicer od četrtka, 21. 
maja, do nedelje, 
24. maja. Nastanje-

ni bomo v štirizvezdičnem hotelu Higiea, vse štiri dni bomo 
vpeti v pester program s poudarkom na zdravju in dobrem 
počutju. Več o teh miniaturnih počitnicah si preberite na strani 
8, ste pa prijazno vabljeni, da se nam pridružite!

Nagrajenci

Današnji koncert Halida Bešlića in Crvenih jabuk na Gospo-
darskem razstavišču v Ljubljani si bodo ogledali Rosvita - Klav-
dija Kuhar iz Cerkelj, Danica Juvan iz Škofje Loke, Mitja Avsec 
iz Črnuč in Dora Anderle iz Radovljice. Vedeli so, da skupina 
Crvena jabuka prihaja iz Sarajeva. Nagradna križanka iz GG št. 
28 (7. 4.) z geslom Na izlet na prekrasni Kras nagrajuje Luko 
Novaka iz Gorij, Tončko Hafner iz Kranja in Matejo Zupan 
iz Radovljice. Križanka iz GG št. 29 (10. 4.) z geslom Pristno 
sladka pa nagrajuje Marjeto Fojkar iz Škofje Loke, Viktorja 
Pungartnika iz Cerkelj in Ivanko Eržen iz Selc. Kot že veste, 
je bilo na radovljiškem Festivalu čokolade veselo. Tam je bila 
tudi stojnica Gorenjskega glasa, poleg pa stena, na katero ste 
lahko zapisali svoje misli o čokoladi in/ali časopisu. Knjižno 
nagrado za napisano misel prejmejo: Benjamin Šmid, Celje; 
Anica Vodnik, Kranj; Melina Džafič, Radovljica; Pia Kladnik, 
Cerklje; Alvin Halačevič, Lesce; Franc Pogačnik, Podnart; Tjaša 
Pirih, Radovljica; Robert Stopar, Kranj; Irena Meglič, Križe in 
Ljubo Jančič, Radovljica. Nagrajencem čestitamo, vsem skupaj 
pa želimo prijetne prvomajske praznike.
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OdgOvOrna urednica 

Marija volčjak

naMestnika OdgOvOrne urednice

cveto Zaplotnik, danica Zavrl Žlebir

uredništvO
nOvinarji - uredniki: 

Marjana ahačič, Maja Bertoncelj, alenka Brun,  
igor kavčič, suzana P. kovačič, jasna Paladin, urša Peternel, Mateja rant, 

vilma stanovnik, ana šubic, simon šubic, ana volčjak, 
cveto Zaplotnik, danica Zavrl Žlebir;

stalni sodelavci: 
  jože košnjek, Milena Miklavčič, Miha naglič 

OBLikOvna ZasnOva

jernej stritar, ilovarstritar, d. o. o.

tehnični urednik

grega Flajnik

FOtOgraFija 

tina dokl, gorazd kavčič

vOdja OgLasnega trŽenja

Mateja Žvižaj
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Simon Šubic

Kranj – Benjamin Wakuo-
nig, ki Slovensko gospodar-
sko zvezo iz Celovca vodi že 
osem let, je prepričan, da bo 
pred tednom dni podpisan 
sporazum o sodelovanju z 
Obrtno-podjetniško zbornico 
Kranj prinesel tudi konkret-
ne pozitivne rezultate v čez-
mejnem podjetniškem sode-
lovanju. O aktivnostih SGZ in 
poslovnih priložnostih na avs-
trijskem Koroškem je sprego-
voril tudi za naš časopis.

V kakšni kondiciji je koroš-
ko gospodarstvo?

»Dežela Koroška je v sla-
bi gospodarski in finančni 
situaciji, v kateri se je zna-
šla skupaj s Hypo banko. 
Predvsem za gospodarstvo 
je to velik problem, med-
tem ko se mala in srednje 
velika podjetja sorazmer-
no dobro razvijajo. Tudi pri 
nas smo prišli do spoznan-
ja, da je osredotočenost na 
Koroško premalo za uspe-
šen razvoj, to je možno 
doseči le s sodelovanjem 
in povezovanjem. S sloven-
skimi zbornicami imamo 
v zadnjih letih zelo dobre 
odnose, k čemur je mogo-
če malo doprinesla tudi kri-
za, ki je številne obrtnike 
in podjetnike na obeh stra-
neh meje prisilila v iskanje 
novih poslovnih priložnos-
ti. Lahko bi rekel, da je v tem 
pogledu kriza prinesla tudi 
nekaj pozitivnega.«

SGZ je v zadnjem letu s stra-
ni slovenskih podjetij pre-
jela okoli 800 prošenj za 
pomoč. Kakšno pomoč naj-
pogosteje potrebujejo?

»V prvi vrsti za svoje izdel-
ke iščejo pot do avstrijske-
ga trga, povprašujejo tudi po 
kooperantih, nekateri samo 
potrebujejo zaposlitev ali 
poslovne kontakte, določe-
ni pa bi se želeli v Avstrijo 
tudi preseliti. Kolikor lahko, 
pomagamo, jim odpiramo 
vrata, a vsega ne zmoremo, 
saj smo vendarle majhna 
zveza z zgolj štirimi zapo-
slenimi.«

Kaj svetujete slovenskim 
podjetnikom in obrtnikom, 

ki bi radi poslovali na vaši 
strani Karavank?

»Vsakemu najprej sve-
tujem, naj se na prihod v 
Avstrijo dobro pripravi, biti 
mora tudi v dobri finančni 
kondiciji. Osnova za uspeh 
na avstrijskem trgu je dober 
proizvod in spoštovanje pra-
vil igre. V primeru nespošto-
vanja avstrijske zakonodaje 
lahko nastopijo resne teža-
ve, kar meče slabo luč tudi 
na ostala slovenska podjetja. 
Ampak saj ne gre za kakšne 
posebne predpise, ki jih ne 
bi poznali tudi v Sloveniji.« 

Sporazum s kranjsko zbor-
nico je le eden v vrsti spo-
razumov, ki ste ga doslej 

sklenili. Pa prinašajo tudi 
rezultate?

»Malo je takih zbornic, ki 
ima sklenjenih toliko spo-
razumov na relaciji Avstri-
ja-Slovenija kot mi. Seveda 
sporazumi prinašajo tudi 
povsem konkretne rezul-
tate. Izpostavil bi samo dva 
večja primera. Podjetje iz 
Krškega tudi po zaslugi tak-
šnega sporazuma v Avstriji 
danes zaposluje že sto ljudi, 
po drugi strani pa je podjet-
je iz Pliberka osnovalo koo-
peracijo s celjskim podjetni-
kom, ki danes za avstrijsko 
podjetje izdeluje skoraj vse 
avtomobilske komponen-
te. Skozi takšna sodelovanja 
smo pripeljali tudi že precej 
tujih vlagateljev.« 

Kje pa vidite največje ovi-
re za čezmejno podjetniško 
sodelovanje?

»Ovire so predvsem logi-
stične narave, saj so Kara-
vanke kar precejšnja barie-
ra, zato se že veselim napo-
vedane gradnje druge cevi 
karavanškega predora. V avs-
trijskih podjetjih obstaja kar 
precejšnja želja po sodelova-
nju s slovenskimi podjetji, a 
v mnogih so razočarani zara-
di številnih administrativnih 
ovir v Sloveniji. Toda če neko 
slovensko podjetje ponu-
ja dober proizvod, ne vidim 
ovire, ki se je ne bi dalo pre-
magati. Težave so vsepovsod, 
tudi pri nas, toda kjer je cilj, je 
tudi pot. Seveda pa mora vsak 
najprej sam stopiti nanjo.«

V krizi tudi nekaj dobrega
kriza je prinesla tudi nekaj dobrega, saj je podjetnike in obrtnike z obeh strani karavank spodbudila k 
sodelovanju, razmišlja predsednik slovenske gospodarske zveze na koroškem Benjamin Wakounig.

Benjamin Wakounig, predsednik Slovenske gospodarske 
zveze iz Celovca / Foto: tina dokl

Ana Šubic

Kranj – Pošta Slovenije letos 
uvaja več novosti na podro-
čju paketne dostave. »Pri 
novostih smo usmerjeni v 
poenostavitve za kupce bla-
ga prek spleta in dvig kako-
vosti uporabniške izkuš-
nje. Kupcem blaga v splet-
nih trgovinah želimo omo-
gočiti, da do naročenega pri-
dejo čim prej in na za njih 
najbolj enostaven način,« 
poudarja član poslovodstva 
Pošte Slovenije Vinko Fili-
pič. Uporabniki poštnih sto-
ritev lahko pošiljke oddajo 
na več kot 660 lokacijah, od 
tega na 550 poštah in na 114 
Petrolovih bencinskih servi-
sih. Med njimi so tudi neka-
teri bencinski servisi v Kra-
nju, na Jesenicah, v Tržiču, 

Šenčurju, Škofji Loki, Žireh, 
Medvodah, Komendi, Kam-
niku, Domžalah in Trzinu. 
»V kratkem bomo na ben-
cinskih servisih začeli tudi 
z izročanjem paketov,« so 
pojasnili na Pošti Slovenije.   

Kot poudarjajo, 99 odstot-
kov paketnih pošiljk dostavi-
jo že naslednji dan po odda-
ji, v dveh dneh po oddaji pa 
dostavijo vse pakete. Mese-
čno sicer sprejmejo oz. 
dostavijo več kot 500 tisoč 
paketov. V sobotno dosta-
vo paketov je vključenih 60 
odstotkov gospodinjstev v 

Sloveniji, na Gorenjskem 
pa dobra polovica. Nudijo 
tudi druge alternativne obli-
ke dostave, Filipič pa pri tem 
izpostavlja dostavo v izbra-
nih časovnih terminih, dos-
tavo na izbran naslov ali poš-

to, možnost klica pred dos-
tavo paketa, možnost pono-
vne dostave paketa in mož-
nost dogovora za nov termin 
dostave. 

Podprli so tudi brezgoto-
vinsko plačevanje odkupnin 
na dostavi. S POS-termina-
li je opremljenih 97 sloven-
skih pismonoš, ki dostavljajo 

paketne pošiljke, do konca 
leta jih bo še 500. Na Gorenj-
skem za zdaj brezgotovin-
sko plačilo odkupnin pake-
tnih pošiljk omogočajo na 
območju pošte 4240 Radov-
ljica. Do konca leta načrtuje-
jo širitev brezgotovinskega 
plačevanja, kot napovedu-
jejo, zagotovo tudi na dolo-
čenih gorenjskih poštah, a 
konkretnih območij še niso 
določili.

Letos nameravajo vzposta-
viti tudi mrežo samopostre-
žnih avtomatov za prevzem 
in oddajo pošiljk 24 ur na 
dan. »Aktivnosti za postavi-
tev avtomatov, tudi za izbiro 
najprimernejših lokacij, so 
v teku, zagotovo pa bo del te 
mreže tudi območje Gorenj-
ske,« so povedali v Pošti Slo-
venije.

Na črpalkah tudi izročanje paketov
Poleg oddajanja paketnih pošiljk bo na nekaterih bencinskih servisih kmalu možen tudi njihov prevzem. 
Poleg tega bo Pošta slovenije letos vzpostavila mrežo samopostrežnih avtomatov za pakete.

Pošta Slovenije bo v sklopu reorganizacije in 
optimizacije poslovanja s prvim majem združila 
več poslovnih enot. Poslovna enota Kranj se bo tako 
pridružila Poslovni enoti Ljubljana.

Vilma Stanovnik

Kranj – Na sredini seji so 
kranjski mestni svetni-
ki veliko pozornosti in časa 
namenili kadrovskim zade-
vam. Za ravnatelja Osnovne 
šole Jakoba Aljaža so poziti-
vno mnenje dali dosedanje-
mu ravnatelju Milanu Rog-
lju, ki je bil za to mesto tudi 
edini kandidat. Prav tako so 
imenovali volilno komisijo, 
katere predsednik je Aljoša 
Ravnikar. 

Najdaljša polemika je bila 
ob soglasju k imenovan-
ju novega direktorja Gasil-
sko reševalne službe Kranj. 
Kot je znano, je Svet zavo-
da Gasilsko reševalne služ-
be Kranj februarja dobil vlo-
go dosedanjega direktorja 
Vojka Artača za sporazum-
no prekinitev mandata dire-
ktorja in odpoved delovnega 
razmerja zaradi upokojitve. 
Na razpis za novega direk-
torja se je javilo pet kandida-
tov, po dopolnitvi vlog treh 
od njih pa so vsi ustrezali 
razpisnim pogojem. 

Komisija je s kandidati 
opravila razgovore, nato je 
svetu zavoda kot najustrez-
nejšega predlagala Tomaža 
Krišlja. Svet zavoda je skle-
nil, da za novega direktor-
ja imenujejo Tomaža Kriš-
lja, kranjske mestne svetni-
ke pa zaprosil za soglasje. 

Kot je pojasnila predsedni-
ca Komisije za mandatna 
vprašanja, volitve in imeno-
vanja Beti Jenko, so se tri-
je od štirih članov komisi-
je (eden je manjkal) strinja-
li, da je novi direktor GRS 
Kranj Tomaž Krišelj, eden 
pa je bil proti. Kot je poja-
snil svetnik Andrej Šuštar-
šič, je po pregledu vlog pre-
sodil, da nihče od kandida-
tov ne izpolnjuje vseh pogo-
jev za tako odgovorno delo. 
Po razpravi, v kateri je bilo 
slišati tudi obtoževanja o 
vračanju uslug za podporo 
pri kandidaturi za župana, 
so svetniki s 17 glasovi za in 
9 proti (drugi so se vzdrža-
li) izglasovali, da bo Tomaž 
Krišelj vendarle novi direk-
tor Gasilsko reševalne služ-
be Kranj.

Gasilce bo vodil 
Tomaž Krišelj
kranjski mestni svetniki so po dolgi razpravi 
vendarle dali soglasje k imenovanju tomaža krišlja 
za direktorja gasilsko reševalne službe kranj. 

Tomaž Krišelj / Foto: gorazd kavčič
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Jesenice – Na Jesenicah so v 
sredo namenu predali avto-
matiziran kolesarski sistem 
JeseNICE bikes. V sklopu 
sistema so postavili tri kole-
sarnice – pred stavbo Občine 
Jesenice, pri TIC-u nasproti 
železniške postaje in na Hru-
šici, kjer si je mogoče brez-
plačno izposoditi navadno 
ali električno kolo. Za zdaj je 
na voljo petnajst navadnih in 
šest električnih koles. Sistem 
deluje tako, da si uporabnik 
pred prvo uporabo v TIC-u 
priskrbi kartico (enoletna čla-
narina znaša deset evrov), ki 
omogoča 840 minut oziroma 
štirinajst ur izposoje koles 
tedensko. Kolo si je mogo-
če izposoditi v eni kolesarni-
ci in ga vrniti v drugi. Kot je 
dejal jeseniški župan Tomaž 
Tom Mencinger, na ta način 
želijo spodbuditi kolesarjen-
je v občini in tudi širše. Da bi 
uvedli enoten sistem izposo-
je koles, se namreč že dogo-
varjajo z župani Kranjske 
Gore, Žirovnice, Bleda in 
Radovljice. Vera Djurić Dro-
zdek, vodja oddelka za gospo-
darstvo na Občini Jesenice, je 
dejala, da si želijo, da bi kole-
sarski sistem uporabljali ne le 

turisti, temveč tudi domači-
ni, saj je kolo zdravo, učinko-
vito prevozno sredstvo, ki je 
tudi prijazno do okolja. Kot je 
dejal Mladen Bijeljac iz Mul-
timedijske hiše IBIS, ki je 
bila dobavitelj sistema, bodo 
na osnovi izkušenj in potreb 
uporabnikov sistem še nad-
grajevali. Za zdaj bo deloval 
od maja do konca novembra, 
prek zime pa ne.

Ureditev avtomatiziranega 
kolesarskega sistema je stala 

okrog 50 tisoč evrov, sodi pa 
v sklop projekta IDAGO, ki je 
potekal v občinah Jesenice, 
Kranjska Gora in Trbiž. Nje-
gov namen je bil izboljšan-
je dostopnosti in atraktivno-
sti gorskih obmejnih obmo-
čij. V sklopu projekta so na 
Jesenicah uredili tudi par-
kirišča in del ceste v Planini 
pod Golico, lani pa so vzpos-
tavili tudi brezplačno avtobu-
sno povezavo iz Planine pod 
Golico do Trbiža. Poleg tega 

je Občina Jesenice nameni-
la še 15 tisoč evrov za nakup 
šestih električnih koles, ure-
dili pa so tudi dve vstopni 
točki na daljinsko kolesar-
sko povezavo, in sicer na Sta-
ri Savi in pri Športni dvorani 
Podmežakla. Izdelali so tudi 
zloženko Kolesarski izleti po 
občini Jesenice. 

Občina Jesenice je šesta v 
državi, ki je dobila avtomati-
ziran kolesarski sistem, in 
prva na Gorenjskem.

S kolesom po Jesenicah
Vzpostavili so avtomatiziran kolesarski sistem JeseNICE bikes, v sklopu katerega si je mogoče 
izposoditi petnajst navadnih in šest električnih koles.

Prva sta si kolo iz avtomatiziranega kolesarskega sistema izposodila župan Tomaž Tom 
Mencinger in podžupan Miha Rebolj in se zapeljala po poligonu. / Foto: Gorazd Kavčič

Bled – Triglavski narodni park je pripravil digitalni vodnik, ki 
obiskovalcem omogoča, da na enostaven način prek pametnih 
telefonov in tablic poiščejo informacije o naravnih in kulturnih 
znamenitosti, tematskih, kolesarskih in pohodnih poteh ter 
drugih možnostih za rekreacijo znotraj Triglavskega narodne-
ga parka in Naravnega parka Julijsko Predgorje v Italiji, obsega 
pa tudi zanimivosti na Krasu in v Ljubljani z okolico. Aplikacija, 
ki je na voljo za mobilne naprave v spletnih trgovinah Goo-
gle Play in App Store, se nahaja pod imenom Julius Guide. 
Pripravili so jo v okviru projekta Julius – raba in ovrednotenje 
kulturne dediščine ter skupna uporaba športne infrastruktu-
re na čezmejnem območju od Julijskih Alp do Jadrana. Na 
območju Triglavskega narodnega parka so ta čas predstavili 
55 točkovnih zanimivosti in 14 tematskih poti. Z izbiro točke 
ali poti se prikaže zemljevid in točna lokacija ter kratek opis 
s slikovnim materialom. Vodnik je na voljo v slovenskem, 
italijanskem in angleškem jeziku. 

Digitalni vodnik po zanimivostih parka
Urša Peternel

Jesenice – V torek so na Gim-
naziji Jesenice začeli sklop 
dogodkov ob praznovanju 
sedemdesetletnice. Najprej 
so odprli razstavo fotogra-
fij, slik, knjig in mozaika z 
naslovom Od trnja do zvezd, 
zatem pa pripravili okroglo 
mizo o prihodnosti razvoja 

šolstva in gospodarstva na 
Jesenicah. Na njej so sode-
lovali: Vera Djurić Droz-
dek, vodja oddelka za gospo-
darstvo na Občini Jesenice, 
starosta ekonomistov prof. 
dr. Jože Mencinger in Dar-
ko Mikec, direktor in solas-
tnik uspešnega jeseniškega 
podjetja DaMa.Tech. Zani-
mivo, vsi trije so nekdanji 

maturanti Gimnazije Jese-
nice. Vera Djurić Drozdek 
je predstavila nekaj kazalcev 
gospodarskega razvoja Jese-
nic in med drugim dejala, da 
kazalniki niso tako zelo sla-
bi, kot mnogi mislijo. Sto-
pnja brezposelnosti zna-
ša 13 odstotkov, kar je manj 
od slovenskega povprečja, 
dodana vrednost na zaposle-
nega dosega gorenjsko pov-
prečje, plače slovensko pov-
prečje (povprečna bruto pla-
ča lani je znašala 1539 evrov). 
Res pa je, je dejala, da števi-
lo prebivalcev vztrajno pada. 
In prav o tem – kaj storiti, da 
bi se mladi po koncu študi-
ja vrnili na Jesenice in pri-
spevali k razvoju kraja, je 
tekla beseda na okrogli mizi. 
Anketa med dijaki je poka-
zala, da si jih kar tretjina želi 
zaposliti v tujini. Kot je dejal 
prof. dr. Jože Mencinger, 
nova generacija mladih ljudi 
o sebi razmišlja kot o Evro-
pejcih in o Evropi kot o svoji 
domovini. Zato je razumlji-
vo, da mnogi ne želijo ostati 

v Sloveniji. Dejstvo je tudi, je 
dejal, da je za mlade genera-
cije težko, saj po študiju tež-
ko dobijo zaposlitev, prav 
tako je socialna varnost bis-
tveno drugačna, kot je bila v 
preteklosti. Darko Mikec je 
s predstavitvijo svoje poslo-
vne poti predstavil primer, 
kako je mogoče uspeti tudi 
na Jesenicah. Ravnateljica 
Gimnazije Jesenice Lidija 
Dornig je dejala, da je zelo 
pomembno, da mladi osta-
nejo na Jesenicah in prispe-
vajo k razvoju mesta. 

V sklopu praznovanj je 
v sredo v dvorani gledali-
šča potekala tudi gledališ-
ka predstava Gimnazijske-
ga teatra Pohujšanje v dolini 
Šentflorjanski, ki jo je reži-
ral Gregor Čušin, prav tako 
nekdanji jeseniški gimna-
zijec. Šestega maja bo pote-
kala še slavnostna akademi-
ja ob obletnici, 9. maja pa 
srečanje vseh generacij, na 
katerega se je prijavilo že 
več kot sedemsto nekdanjih 
gimnazijcev.

Gimnazija Jesenice praznuje
Ob sedemdesetletnici Gimnazije Jesenice so pripravili vrsto zanimivih dogodkov, med drugim tudi 
okroglo mizo o prihodnosti šolstva in gospodarstva na Jesenicah.

Okrogle mize o prihodnosti šolstva in gospodarstva na 
Jesenicah so se udeležili Vera Djurić Drozdek z Občine 
Jesenice, prof. dr. Jože Mencinger in Darko Mikec, direktor 
uspešnega podjetja DaMa.Tech. Vsi trije so nekdanji 
maturanti Gimnazije Jesenice. / Foto: Gorazd Kavčič

Kranjska Gora – V Kranjski Gori danes začenjajo poletno sezo-
no. Kot je sporočila Klavdija Gomboc iz RTC Žičnice Kranjska 
Gora, bodo odprli prenovljen kolesarski park, novost v ponud-
bi pa je tudi kolesarska sezonska vozovnica Slovenske Alpe, s 
katero bodo obiskovalci lahko kolesarili v kolesarskih parkih 
Kranjska Gora, Vogel in Krvavec. Danes odpirajo tudi poletno 
sankališče Besna Pehta in panoramske vožnje s sedežnico 
Vitranc 1. Do tretjega maja bodo obratovali vsak dan med 9. 
in 17. uro, v maju in juniju od petka do nedelje med 9. in 17. 
uro, od 25. junija naprej pa vsak dan. 

Poletna sezona v Kranjski Gori

Andraž Sodja

Bohinjska Bistrica – Župan 
je takole pojasnil svojo odlo-
čitev: »Za predlog interpe-
lacije sem se odločil zara-
di tega, ker sem izčrpal vsa 
možna sredstva. Takoj, ko 
začnemo govoriti o težavah, 
ki jih imajo Bohinjci kot pre-
bivalci Triglavskega naro-
dnega parka, se vsi začnejo 
obračati stran. Slišali smo 
že številne obljube, predlo-
ge, zagotovila, vedno pa je 
ostalo le pri besedah.« 

V predlogu interpelacije 
tako bohinjski župan opo-
zarja na hudo malomarnost 
pri izvajanju zakona o Tri-
glavskem narodnem parku, 
ki s polovičarsko integriteto v 
praksi povzroča nedopustno 
škodo prebivalcem in gospo-
darstvu znotraj parka. Ti so 
namreč soočeni s številnimi 
prepovedmi in omejitvami, 
ob tem pa ne dobijo nikakr-
šnih odškodnin ali nadome-
stil. Kot je še dodal Kramar, 
je predlog interpelacije pos-
lal opozicijskim strankam, 
saj je funkcija opozicije tudi 
nadzor. V predlogu interpe-
lacije je zapisal, da ocenjuje, 
da je za kršitve zakona odgo-
vorna ministrica, saj je ime-
la čas, da jih odpravi, vendar 
je kljub številnim opozori-
lom o nepravilnostih nada-
ljevala s kršitvami, kar po 

mnenju župana njeno odgo-
vornost še poveča. Župan 
sicer že vrsto let opozarja na 
težave, s katerimi se soočajo 
prebivalci parka, vendar se 
kljub številnim visokim obi-
skom in obljubam ni še nič 
spremenilo. Dogaja se rav-
no nasprotno, saj so v pred-
logu načrta upravljanja Tri-
glavskega narodnega parka 
finančne postavke, name-
njene za podporo razvoja 
v naslednjih desetih letih, 
zanemarljive. 

Po zakonu o Triglavskem 
narodnem parku bi se moral 
sedež parka do junija letos 
preseliti v Bohinj, saj se tedaj 
izteče skrajni rok za uskla-
ditev ustanovnega akta, ki 
določa sedež uprave parka, 
ki po zakonu o TNP pripa-
da občini z največ prebival-
ci znotraj parka. Sedež upra-
ve je sedaj na Bledu, zato je 
pogosto slišati, da zaposleni 
v parku sploh ne vedo, kak-
šno je življenje ljudi v parku. 
Ob tem je Kramar izpostavil 
še nelegitimnost imenovan-
ja vršilca dolžnosti direktor-
ja javnega zavoda TNP, ki ga 
imenuje vlada po predhod-
nem mnenju sveta zavoda. 
Svet zavoda je podal nega-
tivno mnenje o kandidatu 
Bogomirju Brezniku, a je bil 
slednji kljub temu imeno-
van za vršilca dolžnosti dire-
ktorja parka. 

Župan predlaga 
interpelacijo
Bohinjski župan Franc Kramar je opozicijskim 
strankam poslal predlog interpelacije zoper 
ministrico za okolje in prostor Ireno Majcen. 
Očita ji neizvajanje in neupoštevanje zakona o 
Triglavskem narodnem parku.
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NIHČE DRUG NE ZMORE TEGA

V PON., 27. APRILA, ODPRTO OD 9:00 DO 18:00!

www.kikaleiner.at

NA

VRTNO POHIŠTVO
1) Popust velja na doslej veljavno prodajno ceno. Ne velja za že 
naročene izdelke. Popusta ni možno kombinirati z drugimi akci-
jami. Popust ne velja za reklamne cene in izdelke iz serije Toulou-
se. Velja do odprodaje zalog. Tiskovne napake niso izključene.

Danica Zavrl Žlebir

Šenčur – V zbirnem centru 
v Šenčurju so včeraj odprli 
center ponovne uporabe, ki 
je plod sodelovanja Komu-
nale Kranj, Občine Šen-
čur in Fundacije Vincenca 
Drakslerja. »To je za rado-
vljiškim in kranjskim že 
tretji center ponovne upo-
rabe na Gorenjskem,« je 
povedal direktor kranjske 
komunale Evstahij Drmo-
ta. »V njem se zbirajo zavr-
ženi, a še uporabni izdelki, 
ki se jih da predelati in nato 
ponuditi na tržišču. V Kra-
nju je tudi trgovina s takimi 
izdelki. Poleg tega, da s cen-
tri ponovne uporabe zmanj-
šujemo obremenitev okolja 
z odpadki, je to tudi prilo-
žnost za vključevanje težje 
zaposljivih brezposelnih v 
takšna dela.« 

Župan Ciril Kozjek je 
izrazil zadovoljstvo ob odpr-
tju centra ponovne uporabe 

v Šenčurju, ki se je zgodilo 
prav na dan občinskega pra-
znika (23. aprila), in pou-
daril, da v občini z odpad-
ki ravnajo odgovorno. Novi 
center pa ponuja tudi prilo-
žnost za ozaveščanje mla-
dih. Tako so dan odprtja 
centra združili z Eko dnem 
v Osnovni šoli Šenčur, ki 
ga po besedah ravnatelji-
ce Majde Vehovec prirejajo 
drugo leto zapored, letos pa 
je bil ta dan še posebej atra-
ktiven, saj so otrokom omo-
gočili tudi ogled (in vožnjo) 
vozil in mehanizacije kranj-
ske Komunale.

Iz centra ponovne upo-
rabe bodo zavržene pred-
mete, ki jih je še mogoče 
predelati, predali Fundaci-
ji Vincenca Drakslerja, kjer 
jih bodo popravili, obnovi-
li in prodali novim uporab-
nikom po simbolični ceni. 
Nada Bogataj Kržan, ki 
vodi fundacijo, je poveda-
la, da so v zadnjih treh letih, 

odkar obstaja njihovo soci-
alno podjetje, pred propa-
dom rešili 50 ton odpadkov, 

samo lani 27 ton. V delo pri 
predelavi vključujejo bivše 
odvisnike, invalide in druge 

težje zaposljive. Te projek-
te podpirata tudi država in 
Evropski socialni sklad. 

Tretji center ponovne uporabe 
Včeraj so tudi v Šenčurju odprli center ponovne uporabe. V tamkajšnjem zbirnem centru bodo zbirali odpadke, ki se jih da 
predelati in prodati uporabnikom po simbolični ceni.

Ciril Kozjek, Nada Bogataj Kržan in Evstahij Drmota v centru ponovne uporabe v zbirnem 
centru v Šenčurju

Kranj – Kranjski mestni svet-
niki in delavci občinske upra-
ve so ta teden dobili povabilo 
na kolesarjenje po Kranju in 
okolici. To bo organizirano 
14. maja ob 16. uri, kolesarji 
pa se bodo zbrali pred občin-
sko stavbo in se nato odpe-
ljali proti Čirčam, Planini in 
Hujam. Namen skupnega 
kolesarjenja je, da si ogleda-
jo kolesarske poti, ki so bile 
zadnja leta grajene precej 
parcialno. Želja komisije je, 
da za začetek naredijo vsaj 
najnujnejše za izboljšanje 
varnosti kolesarjev, kasneje 
pa naj bi naredili tudi nove 
kolesarske poti.

Svetniki in svetnice 
bodo kolesarili

Kranj – Na sredini seji kranj-
skega mestnega sveta je 
župan Boštjan Trilar, ki je 
prejšnji mesec ostal brez 
obeh podžupanov, sporočil, 
da je svetnika Borisa Vehov-
ca imenoval za podžupana. 
Vehovec, ki je svetnik VZK – 
Več za Kranj, stranke za lep-
šo prihodnost, bo pokrival 
področje družbenih dejav-
nosti. Funkcijo bo opravljal 
nepoklicno.

Boris Vehovec je novi 
podžupan
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Jože Košnjek

Duplje – V spomin na 70. 
obletnico konca druge sve-
tovne vojne in na zma-
go nad fašizmom in naciz-
mom ter v počastitev dneva 
upora je krajevno združen-
je Zveze borcev za vredno-
te NOB Duplje organizira-
lo pogovor s tremi še živeči-
mi borci narodnoosvobodil-
nega boja: s Cvetko Koželj 
iz Kranja, rojeno v Strahin-
ju, z Andrejem Babičem iz 
Kranja, rojenim v Britofu, 
in z Martinom Koširjem iz 
Gorič, kjer je bil tudi rojen. 
Cvetka Koželj je delovala v 
partizanskih tehnikah in 
bolnišnicah, Andrej Babič 
je bil večinoma partizan na 
Gorenjskem, Martin Košir 
pa je šel v partizane leta 1943 
in je bil najprej borec Gorenj-
skega odreda, nato pa je bil 
udeleženec pohoda 14. divi-
zije na Štajersko. Konec voj-
ne je dočakal na Koroškem v 
okolici Borovelj. Na vprašan-
je, zakaj so se odločili za par-
tizanski boj, so odgovorili, 
da zaradi domoljubja in sov-
raštva do okupatorjev, ki so 
skušali s pomočjo domačih 
izdajalcev napraviti deželo 
nemško in uničiti vse, kar 
je spominjalo na slovensko 

bit. Če bom že moral umreti, 
potem hočem umreti doma, 
je svojo partizansko odloči-
tev komentiral Martin Košir. 
Andrej Babič se je spomnil 
dogodka pred osvoboditvijo, 
ko so ga Nemci ujeli, vendar 
se mu je uspelo rešiti. Pove-
dal je, da je bilo seme med-
vojnega sovraštva med Slo-
venci posejano že pred voj-
no in da so imeli Nemci že 

na začetku okupacije po zas-
lugi domačih sodelavcev vse 
podatke, kdo simpatizira z 
odporom. Za Cvetko Koželj 
pa je bil dan svobode žalos-
ten, saj so morali namesto 
veselja pokopati mlajšo ses-
tro, ki jo je v zadnjih dneh 
vojne na robu Udin boršta 
ubil izdajalec iz bližnje vasi. 
Nad današnjimi razmera-
mi v Sloveniji so razočarani. 

Od samostojne države so 
veliko pričakovali, vendar 
so bila pričakovanja večino-
ma utvara. Posamezniki so 
pograbili družbeno bogas-
tvo zase in povzročili krizo, 
katere davek plačujemo vsi, 
krivci pa so večinoma zašči-
teni in nekaznovani. Trudi-
ti se je treba, da mladim ne 
bomo ukradli tudi prihod-
nosti.

Spomini na partizanska leta
Cvetka Koželj, Andrej Babič in Martin Košir so v Dupljah pripovedovali o svojih partizanskih spominih 
in pogledih na današnji čas.

Andrej Babič, Cvetka Koželj in Martin Košir na pogovoru v Dupljah

Igor Kavčič

 Kranj – Julija bo minilo dvaj-
set let od poboja Bošnjakov 
v Srebrenici. V okviru oble-
tnice obeleževanja genoci-
da sta nepridobitni organi-
zaciji Zavod pogreb ni tabu 
in Zavod Averroes pripravila 
projekt Potujoči cvet Srebre-
nice. Cvet je simbol Srebre-
nice in poboja 8.372 bošnja-
ških dečkov, mož in žena. 
Z enajstimi belimi venčni-
mi listi in krogom v sredini 
v zeleni barvi kot barvi živ-
ljenja in upanja predstav-
lja 8.372 nedolžnih življenj. 
Potujoči cvet je ročno delo 
članic društva Gračaničko 
keranje, ki združuje predv-
sem ženske, ki so prežive-
le vojne grozote v Bosni in 
Hercegovini. Beli potujoči 
cvet Srebrenice bo med pro-
jektom in tudi po njem poto-
val po različnih organiza-
cijah in institucijah po Slo-
veniji ter vabil k brezčasne-
mu ohranjanju spomina na 
umrle.

V ponedeljek je od začetka 
marca cvet že gostoval v Naro-
dni in univerzitetni knjiž-
nici Ljubljana, Univerzitet-
ni knjižnici Maribor in Knji-
žnici Velenje, v ponedeljek 

pa so ga sprejeli Mestni knji-
žnici Kranj, kjer bo na ogled 
deset dni, do tridesetega apri-
la. Cvet obiskovalce vabi, da 
v knjigo zabeležijo sporoči-
lo tistim, ki so preživeli vojno 

v Bosni in Hercegovini. Čas-
tni pokrovitelj projekta obele-
ževanja spomina na dvajseto 
obletnico genocida v Srebre-
nici je predsednik Republike 
Slovenije Borut Pahor.

Beli cvet, simbol Srebrenice
V Mestni knjižnici Kranj so v ponedeljek sprejeli potujoči cvet Srebrenice, ki bo z vpisno knjigo  
v Kranju gostoval do 30. aprila.

Ob sprejemu cveta Srebrenice: Ela Porić iz kulturno-izobraževalnega zavoda Averroes, ob 
njej imam Ramo Muzaferović iz kranjskega odbora Islamske skupnosti in direktor Mestne 
knjižnice Kranj Viljem Leban. / Foto: Tina Dokl

Danica Zavrl Žlebir

Šenčur – Odlok bi mora-
li obravnavati že na prejš-
nji seji, a ga je župan Ciril 
Kozjek umaknil, tokrat pa 
ponovno ponudil v odločan-
je. Vmes so namreč v neka-
terih prostovoljnih gasilskih 
društvih nastali pomisleki, 
zakaj je odlok sploh potre-
ben in kako bi bilo z njiho-
vo lastnino v primeru prene-
hanja dejavnosti. Z občin-
ske uprave so pojasnili, da 
je odlok potreben, ker ga 
nalaga zakonodaja, župan 
pa je dodal, da ga je temelji-
to pojasnil poveljnik občin-
skega gasilskega poveljstva, 
prav tako so ga pregledali 
v Gasilski zvezi Kokra. Če 
bo praksa pokazala slabosti 
odloka, ga lahko v prihodnje 
tudi spremenijo.

V občini deluje deset pro-
stovoljnih gasilskih društev, 
nekateri imajo lastne pros-
tore, nekateri pa gostujejo v 
občinskih. Pomisleki so se 
pojavili ravno v zvezi s tem, 
zato župan napoveduje, da 
bodo še letos poenotili pogo-
je enih in drugih. Svetnica 
Mirjana Čemažar je meni-
la, da je problem zlasti v tem, 
kdo naj bi gasilske domove 

vzdrževal. V društvih se boji-
jo, da jih bodo morali izklju-
čno sami. Župan meni, da 
jim ne morejo v celoti odpre-
ti občinskega proračuna. 
Že sedaj iz njega prispeva-
jo velik del za gasilsko deja-
vnost, poleg tega nekateri 
gasilski domovi svoje pros-
tore oddajajo v najem in lah-
ko v svoje stavbe vlagajo tudi 
iz pridobljene najemnine. 
So bili pa svetniki naklonje-
ni predlogu, naj se gasilska 
društva pozove, da pripravi-
jo ocene morebitnih investi-
cij v prihodnjih letih, potem 
pa se v občini dogovorijo, 
koliko naj bi društva vložila 
sama in koliko občina. Sve-
tnik Simon Kuhar je menil, 
da je pri tolmačenju odloka 
morda prišlo zgolj do težav v 
komunikaciji, Valerij Grašič 
pa, da si odlok zasluži pod-
poro. Župan Kozjek meni, 
da je strah gasilskih društev 
odveč, da gasilskega premo-
ženja ne bo nihče »odnesel« 
iz občine, če bi društvo more-
biti prenehalo s svojo dejav-
nostjo. Kot človek, ki je v obči-
ni prvi odgovoren za požarno 
varnost, pa meni, da jo odlok 
dobro ureja. Dokument so 
svetniki sprejeli s 15 glasovi, 
dva svetnika sta bila proti.   

Dvomi o gasilskem 
odloku 
Šenčurski občinski svetniki so v drugem branju 
potrdili odlok o javni gasilski službi v občini Šenčur.

Janez Kuhar

Cerklje – Sredi aprila se je 
v Cerklje vrnil par štorkelj, 
ki se je pred zimo uma-
knil v tople kraje. Vrnil 
se je v gnezdo na dimni-
ku župnišča, kjer je prvič 
gnezdil pred štirimi leti. 
O štorkljah je razširjenih 
več legend, najbolj znana 
je ta, da prinašajo otroke. 
Če smo malo hudomušni, 

lahko povežemo gnezden-
je štorkelj na dimniku žup-
nišča z večjim številom roj-
stev otrok v župniji v zad-
njih letih.  

V Sloveniji gnezdi več kot 
dvesto parov belih štorkelj, 
največ v severovzhodnem 
delu države. Skoraj izključ-
no gnezdijo v urbanem oko-
lju na strešnih slemenih, 
dimnikih ter na električnih 
in gnezdilnih drogovih. 

Štorklje gnezdijo  
na dimniku župnišča 
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Razstrupitev. Okrepitev. Nova energija!

Povrnite si 
svojo energijo!
100 % Panaceo mikroaktiviran zeolit

•	Pešanje	zmogljivosti?

•	Živčna	izčrpanost?

•	Motnje	koncentracije?

•	Povečana	dovzetnost	za	okužbe?

•	Utrujenost	čez	dan?

•	Prebavne	motnje?

•	Motnje	spanca?

Gratis kupon
Ob  nakupu  enega  proizvoda  Panaceo  Basic-Detox  
v  vaši  lekarni  ali specializirani trgovini ob predložitvi 
tega  kupona  prejmete darilo – knjigo Kamen življenja 
avtorice dr. Ilse Triebnig. (S tem prihranite 19 eur!)

Gratis kupon

NOVO: Nasveti iz prakse, 

216 strani, barvno

• Povečanje	osebne	zmogljivosti	za	poklicno	
delo	in	vsakdanje	življenje.
Okrepitev	imunskega	sistema.
Regulacija	kislinsko-bazičnega	ravnovesja.
Zaščita	pred	prostimi	radikali.
Naravna	celična	zaščita.

www.panaceo.com

Zdaj na voljo v vaši lekarni ali specializirani trgovini. Medicinski pripomoček. Prosimo, natanko upoštevajte na-
vodila za uporabo.Ekskluzivni distributer za Slovenijo: 

Pharmagea d.o.o., Delavska c 24, 4208 Šenčur, tel.: 04 574 32 34, info@pharmagea.com, www.pharmagea.com

Posledice so daljnosežne, od upadanja zmogljivosti preko po-
večane dovzetnosti za okužbe do predčasnih pojavov staranja. 
Skrajni čas je torej, da se znebimo odplak!

Kako vas Panaceo mikroaktiviran (PMA) zeolit krepi in varuje?

Prve raziskave kažejo, da Panaceo mikroaktiviran (PMA) zeolit 
deluje kot pivnik v želodčno-črevesnem traktu, tako da veže proste 
radikale in v nas nakopičene “tatove energije”, kot so težke kovine 
(svinec, krom, kadmij, nikelj, arzen), in odpadne presnovne 
produkte (amonijak). Te snovi se po naravni  poti skozi želodčno-
črevesni trakt spet izločijo iz telesa. V zameno se organizem
oskrbi z naravnim magnezijem in kalcijem, v veliki meri pa se 
zmanjša tudi novo tvorjenje  prostih radikalov. Panaceo Basic-Detox 
tako na popolnoma naraven način razbremeni razstrupljevalne 
organe, kot so jetra, ledvice in črevesje, in pomaga do večje 
vitalnosti in boljšega počutja.

Povrnite si svojo energijo!
Človeški organizem je vedno huje obremenjen: okoljski 
strupi, škodljive snovi v živilih in povečano ultravijolično 
sevanje nam vsak dan škodujejo enako kot stres in 
mrzlično hitenje.

dr. med. Ilse Triebnig
Medicinski odbor Panaceo

          Vsakodnevno telesno  raz-
strupljanje je danes v boju zoper 
eksplodirajoče civilizacijske 
bolezni (kot so počasno upadanje 
zmogljivosti, težave s srcem in  
krvnim obtokom, izgorelost, slad-
korna bolezen, rak) postalo vedno 
pomembnejše!

„

Razstrupitev. Okrepitev. Nova energija!

Tehnologija PMA (Panaceo mikroaktivacija), ki je edinstvena 
na svetu, prispeva k temu, da se posebne biofizikalne 
lastnosti naravne vulkanske kamnine pomembno povečajo z 
dodatno optimizacijo zgradbe zeolitove kristalne mreže. 
Zeolit, obdelan s PMA  aktivacijskim postopkom, ima zato 
večji učinek kot neobdelani zeolitovi proizvodi.

„

Celično okolje mora ostati čisto!
Če je tekočina, ki predstavlja 
okrog 70 odstotkov celotnega 
človeka, motna kot kloaka, je 
okolje naših telesnih celic 
obremenjeno. Grozi jim  nevarn-
ost, da zbolijo, odmro (predčasno 
staranje) ali  postanejo zločeste.

Če pa je tekočina čista kot izvirska 
voda, gre celicam nasploh dobro 
in počutimo se zdrave! Namesto 
da bi si privoščili drage občasne 
razstrupljevalne kure, lahko na  
udoben način poskrbimo za  
vsakodnevno notranje čiščenje s 
pripomočkom Panaceo Basic-Detox.

Zdaj na voljo v vaši lekarni ali specializirani trgovini.
Ekskluzivni distributer za Slovenijo: 
Pharmagea d.o.o., Delavska c 24, 4208 Šenčur, tel.: 04 574 32 34, info@pharmagea.com, www.pharmagea.com

•
•
•
•

Vilma Stanovnik

Kranj – Pred Trgovskim cen-
trom Merkur na Primsko-
vem so minulo soboto, tudi 
v dežju in mrazu, prijatelji in 
podporniki Društva za zaš-
čito živali Kranj prinesli star 
papir, obiskali stojnico ter 
zbrali tudi veliko zamaškov 
za 4-letnega Alexa s cereb-
ralno paralizo. Dogajanje je 
bilo živahno, tudi veliko kos-
matincev je prišlo pozdravit 
pridne zbiratelje, prav vsi so 
dobili darilce. Kot je nava-
da na spomladanski akciji, 
so v Društvu za zaščito živa-
li Kranj tudi na tej predsta-
vili nove majčke pomlad/
poletje 2015, na stojnici pa 
je bilo videti še nekaj novih 
izdelkov. 

Kljub temu da se je Druš-
tvu za zaščito živali Kranj 
nov rekord tokrat za las 
izmuznil, saj so lani oktobra 
zbrali še tri tone več papirja, 
pa so na 8. zaporedni akciji 
(in ne v osmih letih, kot smo 

pomotoma zapisali v naja-
vi) zbrali 54.230 kilogramov 
starega papirja, na vseh sku-
paj že neverjetnih 266 ton 
papirja. Tudi tokrat bodo 
celoten izkupiček name-
nili oskrbi brezdomnih in 

zapuščenih živali ter oskrbo-
vančkov pod njihovim okri-
ljem.

Kot pravijo v DZZŽ Kranj, 
so še posebno veseli vedno 
večjega odziva podjetij in 
organizacij, ki pomagajo pri 

zbiranju papirja. Kot vedno 
ga je odkupilo podjetje Kom-
teks iz Tržiča. »Tudi tokrat 
velja velik hvala vsem, ki so 
kakorkoli prispevali k uspe-
hu akcije,« je dejala Jerneja 
Faletič.

Živalim radi pomagajo
Dokaz za to je bila sobotna akcija zbiranja starega papirja, na kateri je Društvo za zaščito živali Kranj 
zbralo več kot štiriinpetdeset ton papirja.

Pri Društvu za zaščito živali Kranj so izredno zadovoljni z obiskom pa tudi izkupičkom 
akcije. / Foto: Luka Rener

Vilma Stanovnik

Kranj – Ker je 22. april sve-
tovni dan Zemlje, taborniki 
pravijo, da je zato tudi njihov 
praznik. Ker pa imajo radi 
družbo, so sklenili, da svojo 
dejavnost ob letošnjem sve-
tovnem dnevu Zemlje pred-
stavijo kar sredi Kranja. Na 
stojnicah in ob tabornem 
ognju so imeli veliko obis-
kovalcev, največja gneča pa 
je bila seveda pred stojni-
co, kjer so pekli palačinke. 
»Smo Rod Stražnih ognjev 
in smo eden od štirih kranj-
skih rodov. Ker je danes dan 
Zemlje, taborniki pa živimo 

z naravo, je to tudi naš dan. 
Zato smo se odločili, da se 
predstavimo kar tukaj v 
mestu, kjer smo pripravili 
nekaj animacijskega progra-
ma, pečemo palačinke, pos-
tavili smo indijanski šotor, s 
taborniškimi simboli smo 
porisali trg in upam, da smo 
s tem dogodkom poživili 
mesto,« je povedal vodnik in 
načelnik GG družine Nejc 
Kukovič - Šarki. Sicer pa je 
v društvo tabornikov Rod 
Stražnih ognjev Kranj tre-
nutno včlanjenih okoli sto 
tabornikov vseh generacij. 
Približno pol jih je aktivnih 
pri različnih dejavnostih.

Praznovali so sredi mesta

Največja gneča pa je bila ob stojnici, kjer so pekli palačinke.
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Jasna Paladin

Kamnik – SipaBoards je pro
dukt, ki ga je Kamničan 
Sebastjan Sitar skupaj s svo
jo družino in ekipo prijate
ljev in strokovnjakov začel 
razvijati avgusta lani, le 
malo po družinskem dopu
stu, ko je med supanjem 
(veslanjem v stoje na pose
bni deski ali supu) eden od 
njegovih otrok zaradi utruje
nosti s težavo priveslal nazaj 
na obalo.

Po mesecih trdnega dela je 
ekipa, ki jo zdaj sestavlja že 
petnajst sodelavcev, v celo
ti razvila produkt, ki ga je 
mogoče tudi že preizkusiti, za 
zagon množične proizvodnje 
pa potrebujejo več denarja, ki 
ga nameravajo zbrati na pril
jubljeni platformi za množi
čno financiranje Kickstarter. 
SipaBoards je samonapihlji
va deska z ve slom in vgraje
nim električnim motorjem, 

ki omogoča do štiri ure vož
nje, primerna pa naj bi bila 
za družine, začetnike, rekre
ativce ali društva, ki tovrstno 
opremo izposojajo. Že prvi 

dan so uspeli zbrati več kot 
10 tisoč evrov, v tednu dni pa 
že skoraj sto tisoč evrov, koli
ko pa se bo denarja zbralo po 
koncu akcije in kako bodo 

uresničili svoje želje po pro
izvodnji in prodaji po vsem 
svetu, pa bo znano 14. maja, 
ko se bo zbiranje denarja za
ključilo.

Po denar na Kickstarter
Prejšnji torek se je na Kickstarterju začelo zbiranje denarja za nov slovenski projekt SipaBoards, izdelek 
ekipe iz Kamnika. Gre za samonapihljivo sup desko z električnim pogonom, za zagon proizvodnje pa 
ekipa potrebuje 150 tisoč dolarjev.

Projekt SipaBoards je rezultat dela mlade kamniške ekipe. / Foto: Matic Zorman

Maja Bertoncelj

Medvode – Medvoški občin
ski svetniki so na aprilski 
seji obravnavali predlog 
sklepa o načinu kritja izgube 
v Javnem zavodu za kulturo 
in mladino Medvode za leto 
2014. S tesno večino so potr
dili predlagan sklep, da se bo 
izguba v višini 18.875 evrov 
pokrila iz dveh virov: zavo
dovega presežka iz prete
klih let v višini 2.488 evrov, 
večji del, 16.387 evrov, pa iz 
letoš njega proračuna obči
ne, postavke Splošna prora
čunska rezervacija.

Vodenje javnega zavoda, 
sprva je bil zadolžen samo 
za področje mladine, je s 
1. januarjem 2011 prevzel 
Urban Eržen. Februarja 
letos je podal odstopno izja
vo. Kot je pojasnil, je glav
ni razlog za to določitev pre
vzem odgovornosti za pos
lovanje v letu 2014, in nada
ljeval: »Izgubo smo pridela
li na več ravneh. Kolegij je 
ugotovil, da je do nje priš
lo zaradi povečanega obse
ga dela. Javni zavod je zara
di korektnega in dobrega 
delovanja v preteklosti bele
žil večje obiske, večje pov
praševanje na projektih, 
višje stroške delovanja. Svet 
zavoda je ugotovil, da je raz
log v preslabem planiranju. 
Če bi se stroški bolje pred
videli, bi izgubo lahko zaje
zili. Sam osebno sem spre
jel odgovornost za izgubo 
in zato odstopam s položa
ja. Prisotno je pomanjkanje 

strategij, da bi se za določe
ne stvari uspeli prej dogovo
riti in se tega držati. Že od 
samega začetka so se doga
jale stvari, ki so bile prema
lo definirane. Gre za večpla
stno zadevo. Ni vse črno in 
belo.« Če pogledamo pos
lovanje zavoda za pretekla 
leta: leta 2011 je bilo zara
di nenapovedanega zma
njšanja sredstev sredi leta 
v višini trideset tisoč evrov 
okrog 6.500 evrov izgube, v 
letih 2012 in 2013 pa je bilo 
poslovanje pozitivno. V letu 
2014 so imeli za 279 tisoč 
evrov prihodkov in dobrih 
298 tisoč evrov odhodkov. 
Kar nekaj svetnikov je bilo 
proti, da bi se ta izguba kri
la iz občinskega proraču
na, župan občine Medvode 
Nejc Smole pa je pojasnil, 
da bi v tem primeru zavod 
imel likvidnostne težave in 
da je občina kot ustanovitelj 
odgovorna za njegove obve
znosti.

Svetniki so na seji dali 
tudi soglasje k razrešitvi 
direktorja Urbana Eržena in 
soglasje k imenovanju vršil
ca dolžnosti. Z 21. aprilom 
je to postal Aleš Kalan. Tudi 
glede teh dveh soglasij niso 
bili enotni. »Smo za to, da se 
to ne podpre, da se direktor
ja pozove, naj sodeluje pri 
reševanju nastale situacije, 
in ko pride javni zavod na 
zeleno vejo, mu damo raz
rešnico,« je stališče predsta
vil Matej Trampuš (Neodvi
sna lista za napredek krajev 
občine Medvode). 

Zavod v izgubi, 
direktor odstopil
Javni zavod za kulturo in mladino Medvode je lani 
posloval z izgubo v višini slabih devetnajst tisoč 
evrov. Direktor je prevzel odgovornost in odstopil. 

Domžale – Domžalski župan Toni Dragar je prejšnji teden 
predstavil svojo novo ožjo ekipo, ki jo sestavljata dve podžupa-
nji. Mag. Renata Kosec je županova sodelavka že vrsto let, do 
nedavnega je bila njegova predstavnica za stike z javnostmi, 
lani pa se je pridružila tudi njegovi listi LTD – Lista Tonija 
Dragarja in bila izvoljena v občinski svet. Delo podžupanje bo 
opravljala poklicno. Nepoklicna županja pa je postala mag. 
Jana Miklavčič iz SMC, ki je v lokalni politiki novo ime. Zapo-
slena je na ministrstvu za okolje, kjer se posveča predvsem 
varstvu okolja. Kot je še povedal župan, imata obe podžupanji 
v primeru njegove odsotnosti vsa pooblastila, prav tako bosta 
obe zadolženi za naloge na najrazličnejših področjih in tudi 
protokolarne obveznosti.

Župan Toni Dragar predstavil svoji podžupanji

Župan Toni Dragar v družbi svojih dveh podžupanj,  
mag. Renate Kosec in mag. Jane Miklavčič

Kamnik – V soboto, 9. maja, se bo v južnem delu Kamnika 
odvilo že peto Perovanje, prireditev, ki jo člani Športno kul-
turnega društva Dober dan, Perovo pripravljajo v počastitev 
krajevnega praznika in prve pisne omembe kraja. Letos bodo 
dogajanje povezali z letom tehnične in kulturne dediščine, 
zato se bo ves športni, kulturni in družabni program tega 
dne odvil na tovarniških površinah tovarne Titan. Ob 10.30 
in 11.30 bodo v Titanu vsem krajanom in obiskovalcem odprli 
vrata svoje proizvodne hale in elektrarne. Ob 12. uri bo sledila 
projekcija filmov o tovarni Titan. Ogled tovarne Titan in filmov 
o njej bo mogoč tudi ob 18. uri, zato organizatorji medse toplo 
vabijo tudi vse nekdanje Titanove delavce, ki bodo ta dan 
lahko izkoristili za druženje s svojimi nekdanjimi sodelavci. 
Preko celega dne se bo odvila tudi vrsta športnih tekmovanj, 
družinskih delavnic in glasbenih nastopov.

Titan bo odprl vrata svoje proizvodnje

Stara Loka, Škofja Loka – Jutri, v soboto, 25. aprila, bo na 
Starološkem trgu Jurjev semenj, organizatorji pravijo, da ob 
vsakem vremenu. Na stojnicah bo na prodaj marsikaj lepega, 
uporabnega in potrebnega, od domačih dobrot in unikatnih 
izdelkov pa vse do sadik zelenjave in rož, vse s sejemskim 
popustom. Za otroke bodo pripravili različne delavnice, ob 
10. uri pa bo Staro Loko obiskala loška pihalna godba. Tudi v 
središču Škofje Loke jutri dopoldne od 8. do 12. ure priprav-
ljajo tradicionalni cvetlični sejem. Skupina za lepšo Loko ga 
v sodelovanju z Občino Škofja Loka organizira vsako pomlad 
in tudi jutri bo na stojnicah po ugodnih cenah mogoče kupiti 
veliko vrst cvetja, sadik, korit, semen ter vrtnarskega orodja, 
skratka vsega potrebnega za učinkovito vrtnarjenje. Predsta-
vile se bodo lokalne vrtnarije. Tudi ta sejem bo ob vsakem 
vremenu.   

Jutri Jurjev in cvetlični sejem

Štiridnevne počitnice v Termah Dobrna
Septembra lani je skupina izletnikov v družbi Gorenjskega glasa na podobnih počitni-
cah v Termah Dobrna že uživala. Ker so bili odzivi zgolj pozitivni, vas znova vabimo v 
našo družbo. Tudi tokrat bomo bivali v udobnih sobah depandanse Vila Higiea s 4 zve-
zdicami. V program je vključeno neomejeno kopanje v bazenih z zdravilno termalno 
vodo, vsakodnevna vodna aerobika, vsako jutro po zajtrku si bomo dodobra pretegni-
li kosti, mišice in sklepe na jutranji gimnastiki pod strokovnim vodstvom fizioterapev-
ta. Predstavili nam bodo pravilno uporabo palic za nordijsko hojo in skupaj se bomo 
odpravili na krajši sprehod z nordijskimi palicami. Palice so na voljo v hotelu, vendar če 
imate svoje, je zaželeno, da jih prinesete s seboj. Pokazali nam bodo vaje za odpravo 
težav s hrbtenico, podali se bomo tudi na potovanje skozi zgodovino Dobrne. V petek 
in soboto zvečer pa se bomo v kavarni hotela Vita zavrteli ob živi plesni glasbi. 
Dobimo se v četrtek ob 11.40 na AP v Škofji Loki, 12. uri na AP na Primskovem 
pred Mercator centrom. 

Cena počitnic je 135 EUR.
Cena vključuje: prevoz, 3-krat nočitev, 
3-krat polpenzion, kopanje, gimnastiko, 
animacijo, vodno aerobiko, brezžični 
internet, vodene pohode, živo plesno 
glasbo, nezgodno zavarovanje.

Za rezervacijo čim prej pokličite  
na tel. št.: 04/201 42 41, se oglasite na  
Gorenjskem glasu, na Blei weisovi 4  
v Kranju osebno vsak dan  
od 7. do 15. ure, ob sredah do 16. ure,  
ali pišite na: narocnine@g-glas.si.

Če boste izlet odpovedali kasneje kot tri delovne 
dni pred odhodom, se zaračunajo stroški prevoza.

w
w

w
.g

or
en

js
ki

gl
as

.s
i

          Počitnice // od četrtka, 21. maja, do nedelje, 24. maja 2015



9Gorenjski glas
petek, 24. aprila 2015 info@g-glas.si

Urša Peternel

Kranjska Gora – V Hote-
lu Lek v Kranjski Gori so v 
sredo v okviru Dneva sode-
lovanja z lokalno skupno-
stjo gostili učence Osnov-
ne šole Poldeta Stražišarja 
z Jesenic. Zaposleni v hote-
lu so kot prostovoljci z nji-
mi preživeli prijetne urice 
in jim polepšali dan. Okrog 
dvajset učencev v sprems-
tvu učiteljic so najprej priča-
kali z zajtrkom, nato so jim 
omogočili plavanje v hotel-
skem bazenu, jih pogostili s 
kosilom in torto, za piko na 
i pa jih je obiskal še klovn 
Jaka. Kot je povedal vodja 
strežbe v hotelu Jadran Kos-
tič, so ta dan zaposleni, ki 
so se družili z učenci, delali 
kot prostovoljci, torej si niso 
pisali službenih ur. Prosto-
voljstvo je namreč pomem-
ben del poslovne etike v 
podjetju Lek, ki je član sku-
pine Sandoz (ta pa je divi-
zija skupine Novartis). Na 
pobudo družbe Novartis 
so z Dnevom sodelovanja 

z lokalno skupnostjo začeli 
pred enajstimi leti in v tem 
času so zaposleni iz Leko-
vih družb po vsej Sloveniji 
kot prostovoljci opravili kar 
okrog 26 tisoč ur prostovo-
ljnega dela. Pomagali so 11 
tisoč posameznikom in pet-
desetim nevladnim orga-
nizacijam. Letos so zbira-
li hrano in izdelke za ose-
bno nego za brezdomce in 
Zvezo prijateljev mladine 

Slovenije, se družili s sta-
rostniki, darovali kri, bar-
vali sobe v domu zavoda za 
slepo in slabovidno mladi-
no in v zavodu Janeza Lev-
ca, pogozdovali ...

V kranjskogorskem Hote-
lu Lek so Dan sodelovan-
ja z lokalno skupnostjo pri-
pravili tretje leto zapored. 
Tudi letos so na obisk pova-
bili učence osnovne šole s 
prilagojenim programom z 

Jesenic. »Za nas, ki pripravi-
mo ta dogodek, je zelo dober 
občutek, da naredimo nekaj 
dobrega. Otroci nas napol-
nijo z energijo in nič nam 
ni težko narediti zanje,« je 
dejal Jadran Kostič.

V enajstih letih organi-
ziranega prostovoljstva je 
Novartis v Sloveniji postal 
zgled in k temu spodbudil 
tudi druge družbe v Slove-
niji.

Zaposleni kot prostovoljci
V sklopu Dneva sodelovanja z lokalno skupnostjo so v Hotelu Lek pripravili prijeten dan za učence 
Osnovne šole Poldeta Stražišarja Jesenice.

Učenci z učiteljicami in vodjem strežbe v Hotelu Lek Jadranom Kostičem / Foto: Gorazd Kavčič

Neža Rozman

Duplje – Moški pevski zbor 
Triglav Duplje je pred neda-
vnim s koncertom počastil 
85-letnico delovanja. Njego-
vi začetki segajo v leto 1929, 
tako da so danes med najsta-
rejšimi še delujočimi moški-
mi pevskimi zbori v Sloveni-
ji, na kar so pevci in tudi sova-
ščani zelo ponosni. Do leta 
1940 so delovali kot pevski 
del vaškega gasilskega druš-
tva, kasneje pa so se odločili 
za samostojno pot. Leta 1951 
so ustvarili svoje kulturno 
društvo, pod okriljem katere-
ga delujejo še danes. Začeli 
so le s peščico pevcev, danes 
pa delujejo kot 22-član-
ska zasedba. Pod vodstvom 

profesorja Dejana Herakovi-
ća zdaj ustvarjajo dve leti. 

Na jubilejnem koncertu 
v domači dvorani so zapeli 

nekaj umetnih in ljudskih 
pesmi. Najbolj so poslušal-
ce navdušili s poskočnimi 
Žabami in njihovo svatbo. 

V goste so povabili tudi žen-
ski pevski zbor Dupljanke, s 
katerimi sicer sodelujejo že 
vrsto let. 

Prepevajo že petinosemdeset let

Moški pevski zbor Triglav Duplje na jubilejnem koncertu / Foto: Gorazd Kavčič

Jasna Paladin

Domžale – V Domžalah se 
radi pohvalijo, da se je nji-
hov kraj konec 19. stoletja 
razvil v eno od središč zgod-
nje industrializacije v Slove-
niji na podlagi ene same gos-
podarske panoge, to je slam-
nikarstva.

Z gojenjem primernih žit, 
pletenjem kit in šivanjem sla-
mnikov so se ukvarjali na šir-
šem domžalskem območju, v 
samem mestu pa je posledi-
čno zraslo več slamnikarskih 
tovarn, katerih dediščina je 
ob sprehodu po mestu vid-
na še danes. Z odprtjem Sla-
mnikarskega muzeja v sredi-
šču Domžal, ki deluje v okvi-
ru Kulturnega doma Fran-
ca Bernika, so pred nekaj leti 
že uresničili dolgoletno lokal-
no pobudo o predstavitvi sla-
mnikarske dediščine, stalni 
razstavi 300 let slamnikars-
tva na Slovenskem, ki jo red-
no spremljajo najrazličnej-
ši dogodki, vezani na to deja-
vnost, pa so nedavno dodali 
še priročen vodnik in temat-
sko pot z naslovom Spre-
hod med tovarnami slamni-
kov v Domžalah. »V Domža-
lah še vedno obstajajo stavbe 
in območja, ki pripovedujejo 

slamnikarske zgodbe. V ta 
namen smo oblikovali temat-
sko pot, postavljeno v urbani 
prostor, kar je v Sloveniji izre-
dno priljubljena interpreta-
cija dediščine. Zastavljena je 
kot pripoved o dediščini sla-
mnikarstva,« je tematsko pot 
in vodnik, ki ga je izdala Obči-
na Domžale, predstavila ure-
dnica Katarina Rus Krušelj. 
Gre za krožno tematsko pot, 
v katero je vključenih dva-
najst postaj. Izhodišče spre-
hoda je Slamnikarski muzej, 
od tu pa nas pot popelje mimo 
izbranih pomnikov o slamni-
karskih tovarnah. S pomočjo 
vodnika, ki vsebuje zanimi-
ve opise in fotografije stavb, 
kakršne so bile nekoč in kakr-
šne so danes, se tako lah-
ko seznanimo s Tovarno sla-
mnikov in klobukov Franca 
Cerarja, t. i. Novo fabriko ali 
nekdanjo družbo J. Mellitzer, 
Kleinlercher & Co. Domža-
le, slamnikarsko tovarno bra-
tov Kurzhaler, pa slamnikar-
sko delavnico Karola Košir-
ja, Harackovo slamnikarsko 
tovarno, Ladstätterjevo elek-
trarno, barvarno, belilnico in 
livarno, znano Oberwalderje-
vo tovarno, kasneje preime-
novano v Univerzale Domža-
le, in nekaterimi drugimi.

Med tovarnami 
slamnikov
V Domžalah še vedno ostajajo stavbe in območja, 
ki pripovedujejo slamnikarske zgodbe. Povezali 
so jih v tematsko pot in jih opisali v posebnem 
vodniku, s tem pa združili dvanajst postaj 
dediščine, na katero so zelo ponosni.

V samem središču Domžal je več ostankov nekdanje 
slamnikarske dediščine, ki so odslej povezani v tematsko pot.

Nekdanja Oberwalderjeva slamnikarska tovarna je svoj 
višek dosegla tik pred 1. svetovno vojno, po 2. svetovni 
vojni pa je v tej stavbi svoje prostore našla nekdaj uspešna 
tovarna Univerzale.

Naklo – V Gostilni Marinšek 
je bilo tradicionalno sreča-
nje jubilantov, ki ga prirejata 
Občina Naklo z županom 
Markom Mravljo in Druš-
tvom upokojencev Naklo s 
predsednikom Jožetom Kaji-
nom – oba sta jubilantom 
čestitala. Slavljenci so v prvih 
mesecih letošnjega leta, 
vključno z aprilskimi dnevi, 
praznovali okroglih osem-
deset, devetdeset ali več let. 
Druženje pri Marinšku jim je 
popestrila folklorna skupina 
učencev OŠ Naklo.

Druženje jubilantov

Jubilantke in jubilanti, zbrani pri Marinšku: Antonija Žontar, Pavel Jošt, Marija Kuhar, 
Frančiška Gale, Jožef Špilak, Marija Urankar, Matilda Gantar, Julijana Erbežnik, Ivan Slak in 
Stanislav Košnjek v družbi župana Marka Mravlje in predsednika DU Naklo Jožeta Kajina 
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Mojstrana – V Slovenskem 
planinskem muzeju v Moj-
strani so v soboto zvečer 
obeležili 120-letnico izha-
janja Planinskega vestni-
ka. Na prireditvi so Tomaž 
Banovec, Danilo Cedilnik - 
Den, Stanko Klinar in Fran-
ce Malešič v pogovoru z Mar-
janom Bradeškom osvetlili 
vlogo in pomen Planinske-
ga vestnika, ki slovenske lju-
bitelje gora razveseljuje že 
od leta 1895. Številni obisko-
valci so si ogledali tudi raz-
stavo o zgodovini in poslan-
stvu najstarejše še izhajajoče 
slovenske revije. »Planinski 
vestnik je osrednja sloven-
ska planinska revija, na kate-
ro smo izjemno ponosni,« je 
dejal predsednik Planinske 
zveze Slovenije Bojan Roto-
vnik. Zahvalil se je vsem, 
ki so v dolgoletni zgodovini 
prispevali v njegov mozaik, 
in zaželel, da bi čim več lju-
biteljev gora, izbrane pisa-
ne besede in lepe fotografije 

še naprej bralo revijo, katere 
prva številka je kot glasilo Slo-
venskega planinskega druš-
tva v Ljubljani izšla 8. febru-
arja 1895. Na njen obstoj je 
vplivala močna navezanost 
slovenskega naroda na gore, 
v njej so ves čas ponosno 
poročali o pionirskih uspe-
hih slovenskih alpinistov, 
tako doma kot v tujini, tudi 
na najvišjih vrhovih sveta. 
»O himalajskih odpravah je 
bilo veliko medijskih objav, 
a objave v Planinskem vest-
niku – poglobljeni, osebni in 
čustveni članki članov odpra-
ve – so bile smetana javljan-
ja z odprav,« je poudaril alpi-
nist in slikar Danilo Cedilnik 
- Den. Planinski vestnik je bil 
v vseh obdobjih svojega izha-
janja ogledalo dela planinske 
organizacije, gorniške kultu-
re, odraz splošnih razmer in 
duševnega doživljanja gora 
Slovencev, danes pa predsta-
vlja najpopolnejši zgodovin-
ski arhiv slovenskega planin-
stva in njegove krovne orga-
nizacije, Planinske zveze 

Slovenije. »Planinski vestnik 
je naš tihi zvesti spremljeva-
lec in vzgojitelj, brez njega 
ne bi bilo planinstva, kot je – 
zavednega, samozavestnega 
in dobrovoljnega,« je pomen 
najstarejše slovenske revi-
je, ki še izhaja, osvetlil zdrav-
nik in gorski reševalec Fran-
ce Malešič. Doslej je izšlo 
že več kot 1300 številk revi-
je, ki jo je v vsej zgodovini 
krmarilo osem urednikov. 
»V slovenskem medijskem 

prostoru ima Planinski vest-
nik pomembno kulturno in 
strokovno vrednost, ki priva-
blja širok krog bralcev, tudi 
tiste, ki ne izhajajo iz planin-
skih vrst. Če pogledamo še 
širše, je današnja revija po 
obliki in vsebini primerlji-
va z vrsto najkakovostnejših 
tujih planinskih in alpinis-
tičnih revij,« je ob jubileju 
poudaril Vladimir Habjan, 
urednik Planinskega vestni-
ka od leta 2001.

Planinci imajo najstarejšo revijo
Planinski vestnik je najstarejša še izhajajoča slovenska revija, saj izhaja že od leta 1895, torej  
120 let. Doslej je izšlo že več kot 1300 številk.

Urednik Vladimir Habjan z aprilsko številko Planinskega 
vestnika / Foto: Manca Čujež

Jože Košnjek

Ljubljana – Na Gorenjskem 
imajo korenine mnogi zna-
ni Slovenci. Eden od njih je 
tudi Lovro Sodja, rojen leta 
1938 v Ljubljani, njegov rod 
pa izvira iz Bohinjske Češ-
njice. Njegov oče, tudi Lov-
ro, je bil tam doma, vendar 
ga je krojaški poklic gnal do 
Ljubljane, kjer si je ustvaril 
družino s tremi otroki. Veli-
ko Lovrovih sorodnikov še 
živi v Bohinju, kjer se več-
krat srečujejo. 

Lovro Sodja je človek šte-
vilnih znanj. Končal je real-
no gimnazijo, ob njej pa še 
Srednjo glasbeno šolo. Na 
Akademiji za glasbo v Ljub-
ljani je pri profesorju Bori-
su Čampi diplomiral iz igra-
nja na kljunasto in preč-
no flavto. Navduševal se je 
tudi nad orodno telovadbo, 
kjer je spoznal Mira Cerar-
ja, s katerim prijateljujeta 
še danes. Zaradi mnogih 
znanj in talentov ni nena-
vadno, da je deset let pel v 
zboru ljubljanske Opere in 
plesal (nekaj časa skupaj z 
Mirom Cerarjem) v balet-
nem ansamblu, saj je obi-
skoval tudi Srednjo balet-
no šolo. Nato je nad 40 let 
poučeval flavto na Glasbeni 

šoli Franca Šturma v Lju-
bljani. Kot se za človeka 
bohinjskih korenin spodo-
bi, je že od otroštva naprej 
ljubitelj gora, tudi zahtev-
nejšega alpinizma. Visoko 
v gorah človek najde rešitve 
za najtežje probleme, pravi. 
Fotografski aparat je reden 
spremljevalec na njegovih 
poteh. Lovro Sodja je tudi 
velik prijatelj Slovencev na 
Koroškem. Leta 1953 se je z 

vrha Begunjščice prvič ozrl 
na Koroško in jo vzljubil. Že 
leta 1979 je začel poučevati 
flavto na Slovenski glasbeni 
šoli na Koroškem, leta 1986 
pa je postal pedagoški vod-
ja edine slovenske glasbe-
ne šole na Koroškem. Šolo 
je vodil do leta 1997. Zad-
nja tri leta je predsednik 
Društva slovensko-avstrij-
skega prijateljstva v Ljub-
ljani. Lovro Sodja je zgodbe 

svojega bogatega in vse-
stranskega življenja strnil v 
knjigi z naslovom Glasba, 
ples in gore, ki je pred krat-
kim izšla pri Mladinski knji-
gi. Na njeno predstavitev so 
prišli njegovi številni prija-
telji, med njimi tudi velepo-
slanik Republike Avstrije v 
Sloveniji dr. Clemens Koja, 
nekdanji direktor Cankarje-
vega doma Mitja Rotovnik in 
telovadec Miro Cerar.

Zgodbe sina bohinjskega krojača
Bohinjski rojak Lovro Sodja je plesal in pel na baletnih in opernih odrih ter poučeval glasbo na 
slovenskih in koroških glasbenih šolah.

Lovro Sodja (prvi z leve) z nekdanjim direktorjem Cankarjevega doma Mitjo Rotovnikom, 
soprogo Jano, mladostnim prijateljem Mirom Cerarjem, avstrijskim veleposlanikom v 
Sloveniji Clemensom Kojo in predstavnico Avstrijskega kulturnega foruma v Ljubljani

Jasna Paladin

Stahovica – Lanskoletni 
žled je dodobra prizadel 
tudi gozdove ob dostopni 
poti k Svetem Primožu nad 
Kamnikom, kjer se po oce-
ni gozdarjev iz Zavoda za 
gozdove Slovenije – Krajev-
ne enote Kamnik nahaja še 
okoli 800 kubičnih metrov 
podrtih, ne saniranih dre-
ves. Skupaj z Občino Kam-
nik se bodo zato maja loti-
li spravila tega lesa, ker pa 
bodo les prevažali z gozdar-
sko polprikolico, morajo za 
to urediti primeren dostop, 
saj so mnenja, da bo poseg 
v naravo tako precej manjši, 
kot bi bilo v primeru, če bi 
hlodovino iz gozda vlačili.

»Dostopna pot je v zem-
ljiškem katastru zavedena 
kot javno dobro v upravljan-
ju Občine Kamnik. Hkrati ta 
nekategorizirana prometni-
ca opravlja funkcijo gozdne 
vlake za spravilo lesnih asor-
timentov iz zasebnih gozdov 
v okolici in se v skladu s potr-
jenim gozdnogojitvenim 
načrtom po njej opravlja vla-
čenje hlodovine z gozdar-
skim traktorjem ali opravlja 
prevoz z gozdarsko polpri-
kolico. Na podlagi predlogov 

lastnikov gozdov in Občine 
Kamnik je bil izveden posto-
pek za ureditev gozdne vla-
ke, ki je hkrati tudi dostop-
na pot za pohodnike k cerkvi 
Svetega Primoža nad Kam-
nikom,« pravijo gozdarji na 
Krajevni enoti Kamnik in 
pohodnike prosijo, da v pri-
hodnjih dneh zaradi varno-
sti upoštevajo opozorila in 
navodila izvajalcev.

Soglasje za poseg v gozd 
in gozdni prostor z elabora-
tom vlak predvideva manjšo 
širitev gozdne vlake oziroma 
poti na skoraj celotni dolži-
ni od ovinka pod Prelesjem 
do travnika pod romarsko 
cerkvijo v odkopno brežino 
nad vlako (potjo), kasneje pa 
bodo uredili prečne izpus-
te za meteorno vodo. Zače-
tek del je predviden po prvo-
majskih praznikih. Dela 
bodo potekala predvidoma 
od 7. pa do približno 18. ure 
vsak delovni dan, v petek se 
bodo dela zaključila ob 14. 
uri, pot pa bo za pohodnike 
prehodna do ponedeljka zju-
traj. Strojna dela bodo pred-
vidoma končana do 15. maja, 
še vedno pa velja, da osebe v 
gozd do 31. decembra 2016 
dostopajo na lastno odgo-
vornost.

Na Primožu  
bodo pospravljali les
Na Svetem Primožu, priljubljeni pohodniški  
točki nad Kamnikom, bodo maja začeli 
pospravljati les po lanskoletnem žledolomu, 
zaradi česar pohodnike opozarjajo na previdnost. 
Pot bo namreč postala gradbišče.

Prestavitev ceste na lokaciji gradbišča nove  
poslovne stavbe Hranilnice LON 

Od petka, 24. aprila 2015 do vključno 16. junija 2016 bo na lokaciji 
gradbišča nove poslovne stavbe Hranilnice LON ob cesti Staneta 
Žagarja v Kranju, začasno spremenjen cestno- prometni režim. 
Obstoječa cestna povezava v območju bivše Gradbinke Kranj med 
Žanovo ulico ter Reševo ulico bo ukinjena. Nadomestna začasna 
cestna povezava med Žanovo in Reševo ulico bo urejena v območju 
Žanove, Reševe, Luznarjeve in Tomažičeve ulice. Uporabnike naštetih 
ulic naprošamo, da sledijo usmeritvenim znakom in omejitvam 
hitrosti. Skico novega začasnega prometnega režima si lahko zain-
teresirana javnost ogleda na spletni strani Hranilnice LON www.lon.si. 

Hranilnica LON se vsem občankam in občanom  
ter  uporabnikom prometnih povezav v območju bivše  

Gradbinke zahvaljuje za razumevanje.   

Spremenjen prometni režim 
Hranilnica LON gradi novo  
poslovno stavbo  
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Igor Kavčič

Andreja Peklaj je gospa 
v zrelih letih, odlična foto-
grafinja, ki se ponaša z nas-
lovom mojstrica fotografije 
pri Fotografski zvezi Slove-
nije in je nosilka naziva AFI-
AP (artist) pri Mednarodni 
fotografski zvezi FIAP. Dos-
lej je pripravila 78 samostoj-
nih razstav doma in v tujini 
in za svoje fotografije prejela 
sto deset nagrad in priznanj. 
Na svoji več kot štiri desetle-
tja dolgi fotografski poti se je 
največ posvečala barvni foto-
grafiji z dia filmi, digitalni 
fotoaparat je njen spremlje-
valec šele od leta 2013. Njena 
izpovednost prihaja najbolj 
do izraza v krajinski, naravo-
slovni in popotniški fotogra-
fiji. Njena fotografska muza, 
če za žensko umetnico lah-
ko tako rečemo, je nedvom-
no Cerkniško polje oziroma 
jezero. Enkratno in nepono-
vljivo, a vselej, kadar ga obi-
šče, in to je pogosto, druga-
čno. Tako razmišlja Andreja 
o jezeru in ljudeh. Doslej je 
izdala dve odlični fotografski 
monografiji o Cerkniškem 
jezeru. Andreja Peklaj ima 
tudi izjemen čut do ljudi. Tis-
te, ki jih je nekoč fotografira-
la, po dvajsetih letih obiskuje 
v domovih za starostnike. Je 
fotografinja in človek z veliko 
začetnico. Pogovarjala sva se 
o njeni fotografiji in razstavi. 
Za vse drugo je prostora žal 
vselej premalo. 

Zgodba o začetku vaše 
fotografske poti je skoraj-
da romantična. Menda ste 
pred več kot štiridesetimi 
leti, zadnji dan dvomesečne 
pevske turneje z APZ Tone 
Tomšič po Ameriki, tako 
kot drugi pevci tudi vi kupili 
fotoaparat, ker so bili ti men-
da tam cenejši kot doma. Naj 
verjamemo v naključje?

»Sama ne verjamem v 
naključja. Nasprotno – kar 
nekaj dogodkov je dalo slu-
titi, da je bilo tisti čas nekaj 
v meni pripravljeno, da se ta 
nakup zgodi. Pred tem me 
fotografija, čeprav sem jo 
spoznala prek brata, ni pre-
več zanimala. S tistim foto-
aparatom sem potem nare-
dila ogromno posnetkov iz 
nekakšne želje, da bi izrazi-
la, kako sem hkrati zunaj in 
znotraj sebe. Sledila sem tej 
potrebi, a kaj dlje od števil-
nih posnetkov kuhinjskega 
okna nisem prišla. Včlanila 
sem se v fotoklub pri Planin-
ski zvezi Slovenije in dobro 
se spominjam, kako težko 
mi je bilo na društvu poka-
zati, kaj fotografiram. Nekaj 
samozavesti sem dobila 
šele, ko sem poslala eno od 

fotografij na natečaj v Beo-
grad in takoj osvojila tretjo 
nagrado. 

Že v svojem zgodnjem 
fotografskem obdobju sem 
začela hoditi na Planin-
sko polje. Najbrž veljam za 
eno redkih, ki so svojo foto-
grafsko pot začeli z diapo-
zitivi. Danes vem, da mi je 
to zelo koristilo za kasnejši 
fotografski razvoj. Na kraju 
samem sem morala naredi-
ti posnetek, ki ni omogočal 
nobenega dodajanja ali odv-
zemanja več. Nobenih izre-
zov ni bilo. Diapozitiv je pre-
prosto bil dober ali pa slab. 
Dolgo sem delala na dia 
film, šele kasneje sem doda-
la črno-belo fotografijo.«

Planinsko polje je danes pra-
va fotografska meka, poseb-
no kadar poplavlja ...

»Najbrž je danes res tako. 
Včasih je bilo precej mirno 
tam doli. Sama sem s Pla-
ninskega polja nadaljevanje 
hitro našla na Cerkniškem 
jezeru ...«

… ki velja za vaš večni foto-
grafski izziv. Vaši fotograf-
ski kolegi pravijo, da ga ni 
motiva s Cerkniškega polja 
oziroma jezera, ki ga vi ne bi 
poznali, hkrati pa vas jeze-
ro z živalstvom in rastlins-
tvom navdušuje skozi razli-
čne fotografske žanre.

»Cerkniško Jezero poz-
nam do podrobnosti. Lahko 
rečem, da je neko megleno 
jutro ob Cerkniškem jeze-
ru začrtalo mojo fotograf-
sko pot in usmeritev. V tis-
tih letih sem na jezeru sicer 
že delala tudi črno-bele foto-
grafije. S prijateljem iz foto-
kluba sva se precej ukvarja-
la tudi z infrardečim barv-
nim diapozitivom. Saj ves-
te, lahko trava postane rde-
ča in voda turkizno zelena. 
Vse je namreč odvisno od 
stopnje toplotne jakosti. Na 
začetku sem čutila moč, da 
lahko preoblikujem barvne 
odnose v naravi, a sem kas-
neje vedno bolj cenila pred-
vsem naravo tako, kot je, in 
sem s to tehniko prenehala. 
V Cerknico pa se seveda ved-
no znova vračam.«

Po petintridesetih letih se s 
samostojno razstavo, pono-
vno na povabilo Kabineta 
slovenske fotografije, vrača-
te v osrednjo kranjsko gale-
rijo Mestne hiše. V kakšnem 
spominu imate eno vaših 
prvih razstav sploh? 

»Zelo ponosna sem bila 
na to razstavo. Pokojni foto-
grafski kolega Marko Aljan-
čič je od vsega začetka spre-
mljal moje delo in me je 
kot eden ustanoviteljev 

Kabineta slovenske fotogra-
fije pri Gorenjskem muzeju 
povabil k razstavljanju. Mis-
lim, da je razstava v meni 
pustila pomembno sled, 
dober občutek, ki mi je doda-
tno utrdil samozavest.«

Tokrat na razstavi predstav-
ljate tri povsem različne foto-
grafske opuse. Kot bi skozi 
fotografije govorile tri pov-
sem drugačne osebnosti v 
vas. Če nas v galeriji Prešer-
nove hiše v ciklu Čakam te 
popeljete v realizem domov 
za starostnike, lahko v gale-
riji Mestne hiše v seriji Bila 
sem ptica spoznavamo Cer-
kniško jezero v vsej njegovi 
barvni lepoti iz zraka, v Steb-
riščni dvorani pa so ob ciklu 
Domovanje skrivnosti mno-
gi fotografi ob vaših delih le 
z občudovanjem vzdihova-
li. Zakaj tako raznolika foto-
grafinja Andreja?

»Med nami fotografi so 
seveda razlike, eni bolj sle-
dimo občutkom, drugi foto-
grafije dorečejo v umu. Moje 
fotografije ne nastajajo v gla-
vi, kot radi poudarjajo za veči-
no fotografov, ampak pri-
hajajo iz srca in so rezultat 
mojih občutij. Seveda mora 
biti tudi glava na pravem 
mestu. 

Prepričana sem, da smo 
ljudje sestavljeni iz več podo-
sebnosti, ki nas različno 
nagovarjajo, zato je pomem-
bno, da jih prepoznavamo 
in z njimi znamo usklajeno 
delovati. Vsi ljudje imamo 
v sebi vse, le odločamo se, 
čemu v življenju bomo dali 
prednost.«

Serija črno-belih fotografij z 
naslovom Čakam te je zgod-
ba o ljudeh, o večnem čakan-
ju, o življenju in smrti … 

»Fotografije sem za potre-
be gerontološkega kongresa 
v Ljubljani posnela pred pri-
bližno petindvajsetimi leti v 
nekaj domovih starostnikov 
na Štajerskem in v Prekmur-
ju. Ob tem ko sem fotografi-
rala za potrebe naročnika – 
stavbo zunaj, znotraj, kuhi-
njo, skupne prostore – pa so 
mene osebno mnogo bolj 
zanimali ljudje v domu. Pri-
tegnil me je odziv ljudi, kar se 
vidi tudi na fotografijah. Lju-
dje so se nasmehnili, izžare-
vajo veselje, tisti, ki so bili 
bolj pri močeh, pa so lahko 
tudi še kaj izdelovali. Nobe-
na fotografija ni režirana, 
saj za kaj takega preprosto 
nisem imela poguma. Foto-
grafije so v črno-beli tehniki, 
ker je bila taka želja naročni-
ka, res pa je, da sem portrete 
ljudi tudi sama najraje foto-
grafirala v tej tehniki. Bolj je 
poudarjena vsebina, saj jo 

barva dostikrat prekrije in 
ji vzame preveč pozornos-
ti. Še vedno pogosto obisku-
jem ljudi v domovih starost-
nikov in velikokrat pri njih z 
veseljem razstavljam.«

Kot lahko vidimo v vašem 
drugem ciklu fotografij Bila 
sem ptica, na Cerkniškem 
jezeru brez barv ne gre. Te 
se v različnih letnih časih 
najbrž močno spreminjajo, 
mar ne?

»Cerkniško jezero je zago-
tovo kraj, kjer se vse neneh-
no spreminja. To me ved-
no znova uči, da v življen-
ju ni nič stalnega, da sami 
sebe prikrajšujemo, če želi-
mo stvari obdržati take, kot 
so, in se ne prepustimo toku 
življenja. Cerkniško jezero 
me nikoli ne pričaka tako, 
kot je bilo ob mojem zad-
njem obisku.« 

Ali to velja tudi po vseh teh 
letih, ko jezero in naravne 
cikle na njem poznate kot 
lasten žep?

»Jezero je fenomen. V 
njem se hkrati lahko doga-
ja več spremenljivk. So letni 
časi, v katerih je voda ali pa je 
ni, vsak nivo vode pa razkri-
va drugačno floro in favno in 
s tem tudi drugačen barvni 
sklop. Raznolikost kar kliče 
po fotografiranju s tal, bliž-
njih hribov ali iz zraka. 

To okolje me vselej napol-
ni in očara z novimi podo-
bami, zato se vedno znova 
zaljubljam vanj. Resnično 

čutim veliko milost, da me 
je življenjska pot usmerila 
k jezeru, kjer sem pogosto 
cele dneve preživljala sama. 
Nikjer ni bilo žive duše. To 
je bilo posebno doživetje 
srečevanj same s seboj, čas 
meditativno-kontemplativ-
nih pohodov v neznano. Ni 
se mi mudilo, mirno sem 
se lahko predala občutkom, 
ki so bili povezani z vsem, 
kar se je dogajalo v meni 
in okrog mene. Predvide-
vanje nevarnosti lahko pri-
kliče strah. Dokler me niso 
opozorili, se nisem bala ne 
medveda ne požiralnikov 
pod ledom, po katerem sem 
brezskrbno hodila. Danes 
jezero ni več tako samotno.«

In zaradi želje po fotografi-
ranju jezera iz zraka ste pos-
tali sopotnica na motornem 
zmaju? Dotakniva se cikla 
Bila sem ptica ...

»Ko je nekaj ljudi izvede-
lo, da pripravljam monogra-
fijo o Cerkniškem jezeru, so 
me spraševali, ali bodo v njej 
tudi fotografije z vrha Slivni-
ce, Javornikov ... Ker so pri-
čakovali, da bodo v knjigi 
tudi posnetki iz zraka, sem 
se dogovorila za let. Tisti tre-
nutek, ko sem stala ob zma-
ju, bi najraje zbežala, potem 
pa sem začutila, da moram 
to vendarle čim bolje opravi-
ti. Seveda je bilo navdušen-
je ob tem, kar sem videla s 
ptičje perspektive, nepopi-
sno, in kasneje sem bila še 
velikokrat nad jezerom. Vse 

posnetke iz zraka sem pos-
nela z barvnimi diafilmi.«

Kaj vas je šele pred dvema 
letoma prepričalo, da ste 
vendarle poskusili z digital-
nim fotoaparatom?

»Pustila sem se prepri-
čati kolegom iz fotodruš-
tva in zdaj je digitalni foto-
aparat eden izmed tistih, ki 
ga tudi uporabljam, kar pa 
ne pomeni, da sem opustila 
©s tari© način fotografiranja.«

Ste želeli doseči predvsem 
učinek slike na platnu?

»Lahko bi rekla, da nisem 
nič hotela, nobenega koncep-
ta in vizije nisem imela, saj 
nisem vedela, kaj bo nastalo. 
Tisto, kar me je zamikalo, so 
zagotovo barvni odnosi v goz-
du, ki sooblikujejo sliko.« 

Vselej torej fotografijo nare-
dite na terenu, ne doma ... 

»Absolutno sem človek 
narave, z njo sem rasla. Gre 
za močan zapis v meni, ki 
nikoli ne izgine. Spomnim 
se, da se mi dostikrat niti ni 
mudilo razviti filmov, ker 
sem bila v sebi izpolnjena 
že s fotografiranjem samim. 
Mislim, da fotograf lahko 
doseže polno zadoščenje 
takrat, kadar je energetsko 
izpolnjen, notranje povezan, 
celostno povezan z motivom 
ali z objektom fotografiranja. 
Fotografski pozdrav © pa dob-
ro luč©  pomeni prav to: not-
ranjo luč in usklajenost s tis-
tim, kar počnemo.«

Ne v glavi, fotografijo ima v srcu
V treh osrednjih galerijah Gorenjskega muzeja je na ogled razstava mojstrice fotografije Andreje Peklaj. Predstavlja tri povsem raznorodne  
fotografske cikle: Čakam te, Bila sem ptica in Domovanje skrivnosti.

Andreja Peklaj z izjemno razstavo fotografij tokrat v prvem kadru v treh osrednjih galerijah 
v Kranju. / Foto: Biserka Komac
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CINEPLEXX, TUŠ, KRANJ

Sobota, 25. 4.
16.30, 20.00, 21.00, 22.00  
HITRI IN DRZNI 7
18.30 SICILJANSKA KMEČKA ČAST
16.10, 19.40 BREZČASNA ADALINE
14.00, 16.00, 18.00 SPUŽI NA SUHEM
13.00, 15.00, 17.00, 19.00 
SPUŽI NA SUHEM, 3D
21.15, 22.25 NOČNI LOV
17.45, 19.30, 22.45 ODKLIKANA
14.30 DOMOV
13.15, 15.15 DOMOV, 3D
14.15 BACEK JON

Nedelja, 26. 4.
16.30, 19.15, 20.00, 21.00 
HITRI IN DRZNI 7
18.10, 20.25 BREZČASNA ADALINE
14.00, 16.00, 18.00 SPUŽI NA SUHEM
13.00, 15.00, 17.00, 19.00 
SPUŽI NA SUHEM, 3D

21.15 NOČNI LOV
17.45, 19.30 ODKLIKANA
14.30, 16.10 DOMOV
13.15, 15.15 DOMOV, 3D
14.15 BACEK JON

KINO SORA, ŠKOFJA LOKA

Petek, 24. 4. 
18.00 SPUŽI NA SUHEM, 3D, sinhro.
20.00 TIMBUKTU

Sobota, 25. 4.
16.00 SPUŽI NA SUHEM, sinhro.
18.00 SPUŽI NA SUHEM, 3D, sinhro.
20.00 TIMBUKTU 

Nedelja, 26. 4.
17.00 SPUŽI NA SUHEM, sinhro.
19.00 TIMBUKTU 

Organizatorji filmskih predstav si pridržu-
jejo pravico do spremembe programa.

KINO SPORED

Samo Lesjak

Kranj – »Vsako delo nastane 
tako, kakor nastaja kozmos – 
iz katastrof, ki iz kaotičnega 
rjovenja instrumentov konč-
no oblikujejo simfonijo ...« je 
misel umetnika Vasilija Kan-
dinskega, ki povzema kon-
cept razstavljenih del Sanje 
Radaković, sicer grafične in 
interaktivne oblikovalke, ki se 
v Mahlerci predstavlja s serijo 
fotografij, ki jih je brez izostri-
tve zajela na raznolikih lokaci-
jah v Berlinu, Pragi in Brnu. 
Hkrati je na istem mestu 

posnela tudi zvok, ki ga je kas-
neje povezala s fotografijami.

Serija fotografij outLINES 
je nastala v okviru avtoričine-
ga raziskovalnega dela s cil-
jem izdelati abstraktno foto-
grafijo s pomočjo dinamične 
komponente zvoka, ki je sko-
zi manipulacijo vključena v 
nastanek abstrakcije. Vodi-
lo je filozofija svetovno zna-
nega ameriškega komponi-
sta Johna Cagea, ki izkušnjo 
zvoka enači z izkušnjo tiši-
ne. Le-ta je interpretirana kot 
abstraktno komunikacijsko 
sredstvo med opazovalcem 

in mestom, kjer sta zajeta sli-
ka in zvok, ter s tem omogo-
ča opazovalcu subjektivno 
dojemanje dinamike mes-
ta na fotografiji. Plast mani-
pulacije se prilega zajeti foto-
grafiji, samostojno pa ustvar-
ja nove vzorce vizualizacije 
posameznega zvoka. Učinek 

manipulacije je še dodat-
no povečan z ročnim tiskan-
jem s tehniko sitotiska. San-
ja Radaković je z razstavlje-
nim delom magistrirala na 
Naravoslovnotehniški fakul-
teti Univerze v Ljubljani in 
za delo prejela Prešernovo 
nagrado.

Fotografije zvoka
Do 4. maja je v Mahlerci, novem razstavnem 
prostoru ob terasi kranjske Layerjeve hiše, na 
ogled fotografska razstava outLINES avtorice 
Sanje Radaković.

Tržič – V Pollakovem salonu Tržiškega muzeja ali na muzej-
skem vrtu, če bo vreme dopuščalo, Tržiški muzej pripravlja pet 
pomladno-poletnih petkovih koncertov priznanih slovenskih 
izvajalcev. Danes, v petek, 24. aprila, ob 19.30 bosta nastopila 
pevka Nuška Drašček in pianist Blaž Jurjevčič, eden najvidnej-
ših slovenskih džezovskih pianistov. V naslednjih koncertnih 
večerih pa bodo med drugimi nastopili tudi Oto Pestner, Uroš 
Perič in Romana Krajnčan, ki je tudi umetniška vodja festivala.

Glasbeni večeri v Tržiškem muzeju

Vizualizacija zvoka: avtorica razstave Sanja Radaković 
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Igor Kavčič

 Ljubljana – Drži, kot je uvodo-
ma na novinarski konferen-
ci povedal Ljubljanski župan 
Zoran Janković, da smo v 
Ljubljani v zadnjih letih pri-
ča mnogim spremembam, 
edina stalnica, ki združuje 
ne le Ljubljančane in ljubi-
telje različnih vrst umetno-
sti iz Slovenije, ampak tudi 
mednarodno javnost, pa je 
nedvomno Ljubljana festi-
val. Festivalska tradicija tra-
ja že triinšestdeset let, od 
leta 1992 pa ga uspešno vodi 
direktor in umetniški vodja 
Darko Brlek, ki je desetletje 
tudi predsednik Evropskega 
združenja festivalov. Že uvo-
doma je izrazil zadovoljstvo, 
da sponzorji ponovno spoz-
navajo priložnost v investira-
nju v kulturo, saj naj bi letos 
presegli višino lanskih spon-
zorskih sredstev. »Letošnji 
festival bo najdaljši do sedaj, 
saj bo uradno trajal tri mese-
ce – od začetka julija do kon-
ca septembra, že sredi juni-
ja pa se mu z desetimi izve-
dbami pridružuje tudi muzi-
kal Mamma Mia!«

Festival se bo po muzika-
lu, katerega premiera bo 15. 
junija, uradno začel 28. juni-
ja z glasbeno-vizualnim spe-
ktaklom z oskarjem nagraje-
nega Tana Duna, ki bo v Lju-
bljani tudi dirigiral. Svoje-
mu Poljskemu rekviemu bo 
dirigiral eden najpomem-
bnejših poljskih skladate-
ljev in dirigentov, 81-letni 
Krzysztof Penderecki, Izra-
elskemu filharmoničnemu 
orkestru Zubin Mehta, Mla-
di nemški filharmoniji, ki bo 
28. septembra sklenila dolgo 

festivalsko poletje, pa Jonat-
han Nott. »Smo edini poletni 
festival v Evropi, ki letos gos-
ti tri velika skladateljska ime-
na,« poudarja Brlek in doda-
ja, da gre za ustvarjalce, ki so 
pomembno sooblikovali glas-
beni prostor od druge polovi-
ce 20. stoletja. Kot nekakšen 
antipod trem mednarodnim 
zvezdnikom klasične glasbe 
so tu trije naši uspešni glas-
beniki, ki bodo imeli v okviru 
festivala svoje večere. Orkes-
ter Slovenske filharmonije bo 
vodil Uroš Lajovic, posebnost 
bo nastop mladega pianista 
Daliborja Miklavčiča in novo 
pianistično ime mlajše gene-
racije Tina Mauko.

Zanimive operne večere 
bodo ustvarili Elīna Garanča 
in Željko Lučić ter gostovan-
je Kitajske nacionalne oper-
ne hiše iz Pekinga s Turando-
tom in Nacionalne opere in 
baleta iz Sofije s Tristanom 

in Izoldo. Iz Sankt Peterbur-
ga se vrača Mariinsko gleda-
lišče, tokrat v popolni ses-
tavi in z baletom Romeo in 
Julija. V plesnem progra-
mu bodo gostili Edwarda 
Cluga in mednarodno ples-
no koprodukcijo, pod katero 
se podpisuje tudi naš EnK-
napGroup. Muzikala bosta 
letos kar dva – poleg ponovi-
tve izjemno uspešnega Cve-
tja v jeseni bo, kot že rečeno, 
na sporedu prva uprizori-
tev priljubljenega muzikala 
Mamma Mia! Véliko zgodbo 
o Faustu, človeku, ki je svo-
jo dušo prodal hudiču, pri-
naša Tomaž Pandur. Gleda-
liški spektakel festival prip-
ravlja v koprodukciji s SNG 
Dramo Ljubljana.

Za še bolj sproščeno pole-
tje bo festival poleg muzika-
lov gostil še tradicionalno 
Poletno noč, tokrat posve-
čeno Elzi Budau, ob svoji 

50-letnici delovanja avtor-
ski projekt pripravlja Tomaž 
Domicelj, na dolgi medna-
rodni turneji se bo v Križan-
kah ustavil duo 2Cellos, svoj 
tradicionalni nastop bo izve-
del Vlado Kreslin, že tradici-
onalen pa postaja tudi nas-
top Uroša Perića in Big Ban-
da RTV Slovenija (28. 8.). 

Tudi letos bo v juliju v Kri-
žankah pod selektorskim 
vodstvom Toma Vrana pote-
kala 18. mednarodna likov-
na kolonija, najmlajši pa se 
bodo lahko izpopolnjeva-
li na brezplačnih tematskih 
ustvarjalnih delavnicah: tol-
kalni in plesno-pevski ter na 
mali likovni koloniji. 

Vrednost letošnjega festi-
vala Brlek ocenjuje na okrog 
dva milijona evrov. Seveda 
pa so vstopnice za najmanj 
14 in največ 99 evrov za raz-
lične dogodke že v predpro-
daji.

Vrhunsko umetniško poletje
Letošnji 63. Ljubljana festival bo več kot tri mesece razvajal z nastopi uveljavljenih domačih in svetovnih 
umetnikov s področja glasbe, opere, plesa, muzikala in gledališča.

Muzikal Mamma Mia! je za dva tedna podaljšal letošnji Ljubljana festival. V njem bodo v 
naslovnih vlogah nastopile pevke Alenka Godec, Simona Vodopivec in Damijana Golavšek. 
Ob dekletih je še Jure Franko, »krivec«, da znani muzikal nastaja tudi v Slovenski izvedbi. 

Kranj – Včeraj so v Velenju v svoji osrednji galeriji na velenj-
skem gradu odprli razstavo slik in skulptoslik akademskega 
slikarja Klavdija Tutte z naslovom Mediteranski svetilniki in 
plovila. »Klavdij Tutta o modernem slikarstvu razmišlja kot o 
dinamičnem virtualnem svetu, organizmu, razpetem po povr-
šini v prostoru. Slike prehajajo v tretjo dimenzijo, medprostori 
so nove možnosti za vzpostavljanje stikov z novimi formati in 
vsebinami,« je med drugim ob razstavi zapisala umetnostna 
zgodovinarka Milena Koren Božiček.

Tutta razstavlja v Velenju

Kranj – Slovenija se s Tednom ljubiteljske kulture pridružu-
je evropskim državam, ki se vsako leto poklonijo kulturnim 
ustvarjalcem ter opozorijo na pomen, visoko kakovost, dosto-
pnost in množičnost ljubiteljske kulture. Javni sklad RS za kul-
turne dejavnosti (JSKD) in Zveza kulturnih društev Slovenije 
vabita vsa kulturna društva in posameznike, ki se ukvarjajo z 
ljubiteljsko kulturo, da se pridružijo drugemu vseslovenske-
mu Tednu ljubiteljske kulture, ki se bo po vsej Sloveniji in v 
zamejstvu odvijal med 15. in 24. majem 2015. Društva, zveze 
in posamezniki lahko vse do zaključka TLK svoje dogodke pri-
javijo na spletni strani www.tlk.jskd.si. Teden bo zaznamovalo 
okrog tisoč kulturnih dogodkov.

Prijave na Teden ljubiteljske kulture

Breznica – Gledališče slepih in slabovidnih se predstavlja 
z novo predstavo, avtorskim projektom z naslovom Kako 
naprej? Premiera bo v nedeljo, 26. aprila, ob 19. uri v kulturni 
dvorani na Breznici. Za idejno zasnovo in režijo sta poskrbela 
Sara Lucu in Mišo Mićić, ki sta tudi avtorja besedil. Igrajo: Anja 
Hočevar, Irena Temlin, Mia Koritnik, Dada Strle, Dario Vogrič 
in Luka Pavlin. Predstava Kako naprej? je omnibus življenjskih 
utrinkov, gre za izseke iz vsakdanjega življenja.

Gledališče Nasmeh pravi Kako naprej?
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Kranj – Danes, v petek, 24. aprila, bo na Maistrovem trgu 
in ob Gostilni Kot potekal kulturni projekt Oživljamo stari 
Kranj. Spored bodo izvajali godci, pevke in tamburaši FS Sava. 
Dogodki se bodo vrstili že dopoldne, popoldne in zvečer vse 
do 20.30. Že ob 8. uri bodo igrali Ž. Brane, B. Janko, Z. Branko 
ter kitarist Jani, ob 10. uri se bo v enournem izvajanju ponovil 
jutranji program, pridružil pa se bo še kakšen nov godec in 
solo pevec. Ob 13. uri bodo na oder stopili še harmonikarji 
(Anja, Gašper, Matej in Matic) ter z njimi pevec Marko. Ob 
16. uri bodo nastopili tamburaši-veterani, ob 17.30 pa bodo 
točko odplesali še plesalci. Vsi skupaj bodo potem ob 19. uri 
izvedli uro in pol dolg skupni nastop.

Oživljamo stari Kranj
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Ljubljana – Tako hokejisti 
kot ljubitelji hokeja odšte-
vajo dneve do začetka sveto-
vnega prvenstva elitne sku-
pine na Češkem, pošteno 
preznojeni pa so te dni tudi 
varovanci našega trenerja 
Matjaža Kopitarja. Priprave 
so začeli v začetku aprila na 
Jesenicah, prejšnji teden pa 
so se preselili v Tivoli. Vsi po 
vrsti so se prejšnji teden raz-
veselili vesti iz Amerike, da 
se jim bo na ledu kmalu prid-
ružil tudi zvezdnik lige NHL 
Anže Kopitar, saj se njego-
vemu moštvu Los Angeles 
Kings letos ni uspelo uvrsti-
ti v končnico lige NHL, Anže 
pa se je odločil, da bo repre-
zentanci pomagal na svetov-
nem prvenstvu. Tako so ga v 
torek soigralci že pozdravili 
v Tivoliju, Anže pa je po tre-
ningu priznal, da ima sicer 
po desetih dneh odsotnos-
ti z ledu malce težke noge, 
vendar ga to še malo ne skr-
bi, saj je časa do prvenstva 
še kar nekaj. »Seveda bi raje 
igral v končnici lige NHL, a 
je lepo priti tudi med prija-
telje v reprezentanci, s kate-
rimi smo lani dosegli lep 
uspeh. Zato se veselim sve-
tovnega prvenstva,« je pove-
dal Anže Kopitar in dodal, da 
je njihov prvi cilj na Češkem 
obstanek v elitni skupini 
svetovnega hokeja. »Samo-
zavest se nam je po Soči-
ju dvignila in mislim, da se 

lahko kosamo tudi z najbo-
ljšimi,« je pre pričan Anže.

Od srede naprej so znana 
tudi imena vseh naših napa-
dalcev, saj je slovenski stro-
kovni štab po popoldanskem 
treningu določilo trinajsteri-
co, ki bo odpotovala v Ostra-
vo. To so: Žiga Jeglič, Rok 
Tičar, Robert Sabolič, Anže 
Kopitar, Jan Urbas, Jan Mur-
šak, Tomaž Razingar, Marcel 
Rodman, Žiga Pance, Boš-
tjan Goličič, Ken Ograjenšek, 
Miha Verlič in Aleš Mušič.

Pri branilcih je na prip-
ravah še vedno devet hoke-
jistov, ki se borijo za mes-
to v Ostravi, tem pa je treba 

dodati še Andreja Tavžlja, ki 
ima še vedno klubske obvez-
nosti. Je pa že dlje časa zna-
no, kdo bo branil slovenska 
hokejska vrata. To so Robert 
Kristan, Gašper Krošelj in 
Luka Gračnar, ki se je po 
slavju z ekipo Salzburga v 
ligi EBEL prav tako že prik-
ljučil našim risom. »To, da 
sem tako dolgo ostal v tek-
movalnem ritmu, mislim, 
da je zame samo pozitivno. 
Pomemben je zlasti obču-
tek, kako zmagati na tekmi,« 
je nasmejan povedal Luka 
Gračnar in dodal, da o tem, 
ali je prvi, drugi ali tretji vra-
tar reprezentance, nikoli ne 

razmišlja. »Tisti, ki bo bol-
je branil, ki bo v boljši for-
mi, bo pač branil na tekmah 
in tako je prav,« je še dodal 
21-letni Jeseničan.

Sicer pa bodo naši hokeji-
sti v Ljubljani ostali do pone-
deljka, ko se bodo odpravili 
v Berlin, kjer jih 29. aprila 
čaka še zadnja pripravljalna 
tekma proti Nemcem. Sve-
tovno prvenstvo se začne 2. 
maja, naše pa na skupin-
skem delu v Ostravi najprej 
čaka tekma proti Belorusi-
ji, nato pa se bodo pomerili 
še z reprezentancami Rusi-
je, Slovaške, Finske, Norve-
ške, ZDA in Danske.

Med risi tudi Anže Kopitar
Naši hokejisti so se z Jesenic preselili v Ljubljano, v Tivoliju pa se je reprezentanci na torkovem  
treningu pridružil tudi Anže Kopitar.

Reprezentantom, ki trenirajo v Tivoliju, se je v torek na ledu pridružil tudi Anže  
Kopitar. / Foto: Tina Dokl

Vilma Stanovnik

Kranj – V športni dvorani 
Gimnazije Franceta Prešer-
na na Zlatem polju v Kran-
ju so minulo soboto pripra-
vili odprto prvenstvo Vzhod-
ne Evrope v ADCC submissi-
on fightingu, tako imenovani 
Abu Dhabi Combat Club. »To 
je tekmovanje, ki združuje ele-
mente borilnih veščin, kot so 
brazilski jiu-jitsu, judo, MMA, 
rokoborba, sambo in druge 
naštetim sorodne veščine. Ker 
je tekmovanje dokaj odprto 
in okleščeno pravil, ki bi lah-
ko posamezen stil omejevale, 
je kot takšno primerno za vse 
naštete veščine,« pravi Neven 
Polajnar in pojasnjuje, da se 
zmaga na tekmovanju doseže 
s predajo nasprotnika s pomo-
čjo vzvodov na različnih delih 
telesa in različnih davljenj. 

V svetu je ADCC tekmova-
nje poznano kot najprestiž-
nejše tekmovanje v omenje-
nem stilu borbe, udeležujejo 
pa se ga najboljši borci iz našte-
tih veščin. Tekmovanja v Kra-
nju so se poleg tekmovalcev iz 

Slovenije udeležili tudi tekmo-
valci iz Hrvaške, Črne gore, 
Italije, Slovaške in Srbije. 

Pod vodstvom trenerja 
Nevena Polajnarja so bili med 
Kranjčani najuspešnejši Miha 
Hribernik s prvim mestom v 

kategoriji do 76 kg, Maja Pov-
šnar s prvim mestom v žen-
ski kategoriji do 60 kg in hkra-
ti v ženski absolutni kategoriji 
ter Miha Perhavec, ki je osvo-
jil dve zlati medalji v najpres-
tižnejši kategoriji tekmovanja 
do 88 kg in v absolutni moš-
ki kategoriji. Prav tako je osvo-
jil tudi nagrado za najboljše-
ga borca turnirja, nagrado za 
najuspešnejši klub pa je preje-
la ekipa Alliance Red Eagle iz 
Kranja.

Tekmovanje je bilo drugo 
zapored in prvič organizirano 
v Kranju. Neven Polajnar kot 
predstavnik ADCC organiza-
cije za Slovenijo si želi, da bi 
tekmovanje v Kranju postalo 
tradicionalno, Kranj pa bi lah-
ko ob zadostni podpori postal 
»velesila« brazilskega jiu-jitsa, 
grapplinga in submission fig-
htinga. 

Navduševali so s svojimi veščinami
Na zanimivem tekmovanju so se borci različnih borilnih veščin prvič pomerili v Kranju, doma  
pa je ostalo kar nekaj nagrad, med njimi tudi nagrada za najuspešnejši klub, ki jo je prejela ekipa 
Alliance Red Eagle.

Med ženskami se je v kategoriji do 60 kilogramov izkazala 
Maja Povšnar. / Foto: Primož Pičulin

Domžale, Kranj – Med tednom so nogometaši odigrali drugi 
tekmi polfinala pokala Slovenije. Najprej so se v finale uvrstili 
nogometaši Celja, ki so bili na dveh tekmah boljši od Maribora, 
neodločen izid 1 : 1 v Domžalah pa je pomenil, da je drug fina-
listi Luka Koper. Že danes se nadaljujejo prvoligaški obračuni. 
Ekipa Kalcer Radomlje bo ob 19. uri gostil Maribor, Domžalčani 
pa jutri gostujejo v Celju. V 2. SNL bo danes ob 19. uri Šenčur 
gostil Dravinjo Kostroj, nogometaši Triglava pa jutri gostujejo v 
Ankaranu. Roltek Dob bo doma gostil Šmartno 1928. V 3. SNL - 
center se bo jutrišnji program začel ob 15. uri, ko bo ekipa Zagorja 
gostil Komendo. Vse druge tekme se bodo začele ob 17. uri. Sava 
Kranj bo gostila Ilirijo Extra Lux, Jezero Medvode bo gostilo Bri-
tof, Šobec Lesce pa Kočevje. Bled Hirter odhaja na gostovanje v 
Ivančno Gorico, Kalcer Radomlje B pa bo na domačem igrišču 
gostil Rudar iz Trbovelj. V nedeljo se bo ob 17. uri začela še tekma 
v Podzemlju, kjer bo Kolpa gostila Zarico Kranj.Jutri bodo 15. krog 
odigrali v Gorenjski nogometni ligi. Tekme se bodo začele ob 17. 
uri, pari pa so: Naklo – Jacom Sport DLN, FC Podbrezje – Veleso-
vo, Preddvor – Kondor Godešič, Polet – Bohinj, Jesenice – Niko 
Železniki, Žiri – Ločan in Bitnje JuRentA – Visoko.

Domžalčani brez finala 

Kranj – V ponedeljek so imeli v Nogometnem klubu Triglav 
redno letno skupščino, na kateri so pregledali opravljeno delo 
v lanskem letu. Ugotovili so, da so dolgove zmanjšali za kar 
13 odstotkov in da morajo s tem nadaljevati. Tako so sprejeli 
tudi finančni načrt za letošnje leto, upravni odbor kluba so 
povečali za dva člana, sprejeli dopolnilo pravilnika o članarini 
in častnih članih. 

Triglav zmanjšuje dolgove

Kranj – S tretjo tekmo se je v ponedeljek v Celju končalo letoš-
nje državno prvenstvo za košarkarice. Naslova prvakinj so se 
veselile košarkarice Atlete Celja, saj so tudi na tretji tekmi finala 
premagale košarkarice Triglava, rezultat zadnje tekme pa je bil 
89 : 54. »Dokler smo imeli energijo, smo se ekipi Celja dobro 
upirali, v drugem polčasu pa nam je šlo slabše. Nasprotnice 
so prišle do zaslužene zmage ter do naslova prvakinj. Čeprav 
v finalnem nizu nismo odigrali tako kot znamo, smo s sezono 
lahko zadovoljni. Igralkam in sodelavcem v strokovnem štabu 
čestitam za uvrstitev v finale pokala in državnega prvenstva. 
Čestitke si zaslužijo tudi drugi v klubu, saj smo si v tej sezoni 
priborili osem medalj, kar sedemkrat pa nastopili v finalu. To 
je lep klubski uspeh,« je ob koncu sezone povedal trener Tri-
glavovih košarkaric Gašper Sluga, ki se je z dekleti veselil tudi 
srebrnih odličij.

Košarkaricam Triglava srebrna odličja

Kranj – AVK Triglav je ta konec tedna organizator tradicio-
nalnega vaterpolskega turnirja Snežak. V kranjskem bazenu 
se bo tekmovanje s prvim krogom začelo danes z ob 18. uri, 
nadaljevalo pa jutri z drugim in tretjim krogom. Nedelja je 
namenjena tekmam za končni vrstni red. Nastopile bodo ekipe 
Opatija in Primorje iz Hrvaške, Székesfehérvár iz Madžarske 
in Zemun iz Srbij ter domači Triglav in ekipa Kamnik. 

Vaterpolisti zbrani na Snežaku

NOVO 
V TRGOVINI A2U

VRHUNSKI POHODNI ČEVLJI
ZAMBERLAN

Pridite in spoznajte se s 85 letno
 tradicijo izdelave enih od najboljših 

čevljev za vse vrste 
pohodništva in plezanja.

A2U, trgovina in storitve d.o.o., Poslovna cona A 53. 4208 Šenčur
Delovni čas trgovine: od pon. do pet. 8.00 - 19.00, sob. od 8.00 do 13.00
T: 04 2559 170, E: info@a2u.si, eshop@a2u.si, www.a2u.si

Vabi na ogled tekme 1. a držaVne 
lige v rokometu za moške

urBaNSCaPe : trimo treBNJe
V soboto, 25. 4. 2015, ob 20. uri  
v športni dvorani Poden Ro
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Simon Šubic

Kranj – Gorenjski kriminali-
sti so po večmesečni preiska-
vi avtomobilske kriminalite-
te, ki jo vodijo zoper več oseb, 
pred dnevi podali kazensko 
ovadbo zoper dva osumljen-
ca, stara 30 in 25 let, po naših 
podatkih sovaščana z obmo-
čja občine Cerklje. Sumi-
jo ju storitve več kaznivih 
dejanj prikrivanja in pona-
rejanja listin, ker naj bi raz-
rezovala ukradene avtomo-
bile, tako pridobljene rezer-
vne dele pa dobavljala pred-
vsem garažnim avtomeha-
nikom in kleparjem ter trgo-
vinam z rezervnimi deli »na 
črnem trgu«. Poleg tega naj 
bi zavarovalnicam posredo-
vala več fiktivnih računov, s 
katerimi sta prikazovala, da 
so bili v avtomobile vgrajeni 
originalni deli.

Kriminalisti so po besedah 
Primoža Donoša iz sektorja 
kriminalistične policije na 
Policijski upravi Kranj zad-
nji primer nelegalne trgo-
vine avtomobilskih delov 
začeli preiskovati v drugi 
polovici lanskega leta, v pre-
iskavi pa so sodelovali tudi z 

italijansko in nemško polici-
jo ter proizvajalci avtomobi-
lov. Pri 30-letnem osumljen-
cu so v hišni preiskavi naš-
li okoli sto rezervnih delov 
za praktično vse avtomobil-
ske znamke, predvsem pa za 
avtomobile znamk BMW in 
Volkswagen. Že pred preis-
kavo pa so istemu osumljen-
cu v okolici Kranja tudi zase-
gli BMW višjega cenovnega 
razreda, ki je bil novembra 
2013 ukraden v italijanskih 
Udinah. Avtomobil je bil po 
njihovih ugotovitvah name-
njen že znanemu kupcu. 
Kriminalistična preiskava je 

tudi že potrdila, da nekateri 
zaseženi rezervni deli pripa-
dajo avtomobilom, vrednim 
med 14 in 50 tisoč evrov, ki 
so jih neznanci ukradli na 
območju Ljubljane z okoli-
co. Odpeljani so bili z javnih 
parkirišč, enega pa so ukra-
dli pri vlomu v stanovanjsko 
hišo. Donoša je še razložil, 
da so kriminalisti pravi izvor 
rezervnih delov ugotovili za 
več zaseženih delov, čeprav 
je 30-letnik z mnogih izbri-
sal identifikacijske oznake.

Po ugotovitvah krimina-
listov naj bi 30-letnik golju-
fal tudi pri izdajanju računov 

zavarovalnicam za popravi-
la vozil. Ponaredil naj bi več 
deset računov za rezervne 
dele, ki jih je izdajal v ime-
nu kamniškega podjetja, s 
čimer je prikazoval, da so se 
v servisirana vozila vgrajeva-
li novi deli, čeprav se niso. 
Ponarejanja listin je osum-
ljen tudi njegov 25-letni sova-
ščan, ki je zavarovalnicam 
prav tako dostavljal račune 
za popravilo poškodovanih 
vozil, s čimer je samo navide-
zno zagotavljal servise z ori-
ginalnimi deli. Vrednost laž-
nih računov je znašala okoli 
150 tisoč evrov. »Osumljenca 
sta delovala povezano, kazni-
va dejanja pa sta izvrševala v 
kriminalni združbi,« je prep-
ričan Donoša. 

Trgovina z deli ukrade-
nih vozil se je v zadnjih letih 
močno razširila tako v Slo-
veniji kot v celotni Evropi, 
je povedal Aleš Kegljevič iz 
Generalne policijske upra-
ve. Okoli 80 odstotkov ukra-
denih vozil je namenjenih 
črnemu trgu z rezervnimi 
deli, saj je s prodajo po delih 
mogoče zaslužiti tudi trikrat 
več kot s prodajo celega avto-
mobila. 

Avtomobile prodajal po kosih
Kriminalisti so kazensko ovadili 30-letnika z območja Cerkelj, ki naj bi prodajal dele ukradenih vozil, 
skupaj s 25-letnim sovaščanom pa naj bi izdajala tudi fiktivne račune za rezervne avtomobilske dele. 

Zadnje razkritje avtomobilske kriminalitete na Gorenjskem 
sta predstavila Aleš Kegljevič in Primož Donoša. 
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Simon Šubic

Kranj – Na gospodarskem 
oddelku Okrožnega sodišča 
v Kranju se je včeraj nadalje-
vala pravda, s katero 89-letna 
Elizabeta Ortner Born, ena 
od treh hčera barona Karla 
Borna, od nekdanjega dire-
ktorja družbe Born Martina 
Šetinca in podjetja Tari oče-
ta in hčere Riharda in Tat-
jane Jerebic zahteva vrnitev 
760 hektarjev gozda v Jelen-
dolu, ki je bil njen stvarni vlo-
žek v podjet je Born, ki je nek-
daj upravljalo več kot 3600 
hektarjev Bornovega gozda 
na območju Tržiča, oziro-
ma plačilo 4,5 milijona evrov 
odškodnine, kolikor naj 
bi po strokovni oceni ljub-
ljanske ekonomske fakulte-
te znašala vrednost izgublje-
nega gozda. Ortnerjeva zatr-
juje, da sta jo Šetinc in pod-
jetje Tari preslepila, zato bi 
morala pogodba o preno-
su in prevzemu poslovnih 
deležev v družbi Born pos-
tati nična. Pooblaščenec tož-
nice Bojan Grubar še nava-
ja, da naj bi bila Ortnerjeva 
leta 2009, ko so se izvedli 

obravnavani posli, že v tako 
slabem psihičnem stanju, 
da ni bila več dovolj opravil-
no sposobna za sprejemanje 
tako pomembnih odločitev. 

Pred sodnikom Aleksan-
drom Urankarjem so včeraj 
pričale tožene stranke, med-
tem ko je odvetnik Grubar 
predlog za zaslišanje tožni-
ce umaknil zaradi njenega 
slabega zdravstvenega stan-
ja. Direktorica podjetja Tari 
Tatjana Jerebic je razloži-
la, da je bila kot zastopnica 
podjetja prisotna na podpi-
su pogodbe o prenosu pos-
lovnih deležev, medtem ko 
v razgovorih ni bila prisot-
na, kot nepoznavalec pa se 
tudi ni spuščala v ustreznost 
dogovorjene cene za 760 
hektarjev gozda, je pa v zvezi 
s tem povsem zaupala Šetin-
cu in svojemu očetu Rihar-
du. »Nikoli pa nisem imela 
občutka, da je z Ortnerjevo 
v zdravstvenem smislu kaj 
narobe.«

Martin Šetinc in Rihard 
Jerebic sta okoliščine spor-
nega prenosa deležev v pod-
jetju Born opisovala zelo 
podobno. Zatrdila sta, da 

so le uresničevali dogovor 
med Elizabeto Ortner in 
njeno sedaj že pokojno ses-
tro Renato Schlosser, ki je 
živela v Ameriki, ki je sestri 
predlagala, naj njen tretjin-
ski delež Bornovega imetja 
proda po tržni ceni ali kupi 
sama oziroma podjetje Born 
za milijon dolarjev, zadnji 
dogovor pa je bil za milijon 
evrov. Ker pa se je izkazalo, 
da imata predkupno pravi-
co sklad kmetijskih zemljišč 
in sestra Marija Peič, s kate-
ro Ortnerjeva ni v dobrih 
odnosih, je bila edina mož-
nost, da bi se izognili njune-
mu nakupu, da Ortnerjeva 
minimalni delež podari pod-
jetju Born, ki bi s tem tudi 
pridobilo predkupno pravi-
co. Nazadnje so posel name-
sto s kupoprodajno pogod-
bo izpeljali z darilno pogod-
bo med sestrama s plačilom 
milijon evrov ter takojšnjim 
prenosom deležev na ostala 
družbenika podjetja, s čimer 
se je Ortnerjeva strinjala. Ne 
Šetincu ne Jerebicu se dogo-
vorjena cena milijon evrov 
ni zdela sporna, ker je šlo za 
dogovor med sestrama, ta pa 

tudi ni bistveno odstopala od 
narejene cenitve, po kateri 
je bil delež vreden 1,5 mili-
jona evrov, kar je za osnovo 
za obračun davka na darilno 
pogodbo sprejela tudi dav-
čna uprava. Po zatrjevanju 
odvetnika Grubarja pa kup-
nina Schlosserjevi sploh ni 
bila nakazana, podjetje Tari 
in Šetinc pa naj bi Ortnerje-
vi za njen preneseni delež, ki 
bi moral biti po mnenju tož-
nice vreden precej več, pla-
čala samo 440 tisoč evrov.

Sojenje se bo še nadaljeva-
lo, saj bo sodišče pridobilo še 
sodno cenitev vrednosti pre-
nesenega premoženja, med 
drugim pa bo zaslišalo tudi 
Isabelo Ortner Gruber, hčer 
Elizabete Ortner in skrbni-
co njenega premoženja. Po 
mnenju toženih je prav Isa-
bela odgovorna za vse sod-
ne postopke, ki so sprože-
ni proti njim. »Zame so bile 
vse te tožbe in ovadbe velik 
udarec. Elizabeta Ortner je 
zame druga mama in jo spo-
štujem. Vem, da vse to, kar 
se dogaja na sodišču, ni nje-
no maslo in so jo v to prisili-
li,« je prepričan Šetinc. 

Uresničili so sestrski dogovor
Toženi Martin Šetinc ter Tatjana in Rihard Jerebic zatrjujejo, da so s sporno dokapitalizacijo podjetja 
Born le uresničili dogovor med sestrama Elizabeto Ortner Born in Renato Schlosser.

Simon Šubic

Voklo – Kranjski policisti pro-
sijo za informacije o nezna-
nem vozniku ali voznici, ki 
je v torek, 14. aprila, dopol-
dne pri bencinskem servisu 
v Voklem na gorenjski avto-
cesti z avtomobilom zapeljal 
v napačno smer in peljal pro-
ti Jesenicam. Po klicu prija-
vitelja na interventno števil-
ko 113 so policisti takoj zače-
li izvajati aktivnosti za zago-
tavljanje varnosti ostalih 
voznikov in jih opozarjati 
na nevarnost, zaprli so tudi 
uvoze na avtocesto. Kljub 
mnogim aktivnostim polici-
stov bi se vožnja vseeno lah-
ko končala tragično, če ne bi 
nekateri vozniki pravočasno 
reagirali. Nevaren voznik je 
namreč z bencinskega servi-
sa v Voklem najprej nepra-
vilno zapeljal na uvoz servi-
sa, se tam ustavil, potem pa v 
nekem trenutku, ko so vozi-
la peljala proti njemu, zape-
ljal na avtocesto in skoraj 
povzročil hudo trčenje z več 
vozili. Po nevarnem manev-
ru se je z avtomobilom obr-
nil in odstranil z avtoceste,« 
je razložil Bojan Kos, tisko-
vni predstavnik Policijske 
uprave Kranj. 

Nevarnega voznika poli-
cisti niso izsledili, prosijo 

pa vse, ki imajo kakršne 
koli informacije o nevar-
ni vožnji, naj jih sporoči-
jo na številko 113 ali ano-
nimni telefon policije 080 
1200. »Dober podatek je že 
znamka, tip, barva avtomo-
bila, še boljši pa registrska 
oznaka in druge podrobno-
sti, skratka vse, kar bi pri-
pomoglo k izsleditvi vozila 
in osebe,« pravi Kos. 

Policija voznikom, ki na 
avtocesti zapeljejo v napa-
čno smer, svetujejo, naj se 
z vozilom takoj, ko napa-
ko ugotovijo, ustavijo, po 
možnosti na odstavnem 
pasu, o nevarnosti pa takoj 
obvestijo policijo na 113, ki 
bo poskrbela za ustrezno 
zavarovanje vozila in kraja 
na avtocesti. Ostalim voz-
nikom pa svetujejo, naj ob 
obvestilu o vožnji v napa-
čno smer takoj zmanjša-
jo hitrost in vključijo vse 
štiri smernike. Vozijo naj 
posebej previdno, na varni 
razdalji do vozila pred nji-
mi, po voznem pasu in naj  
nikakor ne prehitevajo, saj 
vozniki, ki vozijo v napač-
no smer, za vožnjo pogos-
to uporabljajo prehiteval-
ni pas. Če je mogoče, naj se 
vozniki umaknejo na naj-
bližje počivališče ali zapu-
stijo avtocesto. 

Policisti iščejo nevarnega 
voznika

Simon Šubic

Kranj – Gorenjski policisti 
od srede zvečer vneto iščejo 
50-letnega moškega iz oko-
lice Ljubljane, ki je tega dne 
okoli 15. ure z jadralnim zma-
jem vzletel iz vasi Gozd nad 
Križami v občini Tržič. Po 
zbranih podatkih naj bi po 
vzletu odjadral ob grebenu 
Karavank v smeri Jesenic, 
nazadnje pa so ga videli oko-
li 17. ure nad vasjo Gozd, so 
sporočili s Policijske uprave 
Kranj. Že v sredo so ga iska-
li tudi s pomočjo helikopter-
ja, iskalno akcijo pa so nadal-
jevali tudi včeraj, a ga do odda-
je časopisa v tisk še niso našli. 

Pogrešani je visok 183 cen-
timetrov in težak okoli 90 
kilogramov. Oblečen je bil 
v zelene hlače in črno vetro-
vko, na glavi je imel čelado, 
obut pa je bil v športne copa-
te. Njegovo jadralno padalo 
je črne barve, pri sebi je imel 
še varnostno padalo zelene 
barve.

Policisti prosijo vse, ki bi 
pogrešano osebo opazili ali 
kar koli vedeli o njej, da o 
tem obvestijo najbližjo poli-
cijsko postajo ali pokliče-
jo na telefonsko številko 113 
oziroma na anonimni tele-
fon policije 080-1200, so še 
zapisali na Policijski upravi 
Kranj.

Jadralni zmajar izginil 
brez sledi

Jesenice – V torek okoli 8. ure si je v železarni Acroni na 
Slovenskem Javorniku delavec pri padcu s tovornega vozila 
poškodoval nogo. Poklicna jeseniška gasilca sta ga oskrbela, 
prepeljala v Zdravstveni dom Jesenice, nato pa še v tamkajšnjo 
bolnišnico. 

Delavec je padel s tovornjaka

Domžale – V torek zvečer so policisti pri izvozu Domžale na 
avtocesti Ljubljana–Celje odvzeli prostost moškemu, ki je vozil 
ukraden avtomobil, pri sebi pa je imel tudi slaba dva grama 
prašnate snovi, domnevno prepovedane droge. 

Vozil ukraden avtomobil
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Poslovni glas

Direktor Žita Janez Bojc 
je na novinarski konferenci 
po prodaji Žita poudaril, da 
Podravka prihaja kot strate
ški partner, podobno pa je 
dejal tudi predsednik upra
ve SDH Matej Pirc, ki je 
zadovoljen tudi z dogovor
jeno ceno. »Iztržili smo naj
višjo možno ceno in prese
gli začetna pričakovanja,« je 
poudaril. 

V Podravki želijo Žitu 
omogočiti, da še bolj interna
cionalizira svoje poslovan
je in ponudi svoje izdelke še 
večjemu številu po trošnikov. 
»Naš cilj pri tem nakupu je 
bil, da obe podjetji v prihod
nje rasteta in še boljše poslu
jeta,« je zagotovil predsed
nik uprave družbe Po dravka 
Zvonimir Mršič ter dodal, 
da konkretnih načrtov gle
de ohranitve sedanjega šte
vila zaposlenih v Žitu in nje
govih lokacijah še nimajo, si 
pa želijo povečevati prodajo 
blagovnih znamk obeh pro
izvajalcev.

Delavce in sindikat v Žitu 
najbolj moti, ker jim pri nji
hovi zahtevi o zavezi kup
ca po ohranitvi delovnih 

mest pravniki prodajne
ga konzorcija ves čas govo
rijo, da bi to lahko pome
nilo nedovoljeno državno 
pomoč. Poleg ohranitve 
delovnih mest so si delav
ci in sindikat ves čas med 
drugim zavzemali, da se 
kupec Žita zaveže tudi, da 
bo zagotovil dolgoročni 
strateški razvoj družbe, da 

bo ohranil obstoječi sedež 
družbe, ohranil in razvijal 
proizvodnjo in njene loka
cije ter blagovno znamko, 
obdržal naložbe na obstoje
či ravni in vzdrževal zdravo 
finančno strukturo družbe. 
»Predstavniki zaposlenih v 
Žitu smo prodajni konzor
cij Žita ves čas opozarjali, 
da pričakujemo, da bodo 

vse naše zahteve zapisane 
v prodajni pogodbi obliga
torno, in ne zgolj z obliga
cijo prizadevanja,« so opo
zorili v skupni izjavi. V sin
dikatu leške Gorenjke so 
nam pojasnili, da bodo pro
dajo Žita komentirali šele, 
ko bo znano, koliko njiho
vih zahtev je zapisanih v 
prodajno pogodbo. 

Žito v rokah Podravke
31. stran

Podravka je z nakupom Žita postala tudi večinska lastnica leške Gorenjke. / Foto: Gorazd Kavčič

Mateja Rant

Bled – Postopek prisilne 
poravnave so sprožili na pre
dlog upnikov zaradi insol
ventnosti družbe Novi Kon
dor. Za upravitelja so imeno
vali Marka Zamana. Skupni 
znesek finančnih obveznos
ti družbe na dan 31. decem
bra 2013, ko so zadnjič jav
no objavili letno poročilo, je 
znašal dobrih 86,4 milijona 
evrov. Upniki imajo čas za 
prijavo terjatev do 18. maja.

Kot izhaja iz upniškega 
predloga za začetek postop
ka prisilne poravnave, je dru
žba Novi Kondor postala dol
goročno plačilno nesposob
na oziroma insolventna, saj 
izguba tekočega leta znaša 
skupaj s prenesenimi izgu
bami 16,5 milijona evrov, kar 
presega polovico osnovnega 
kapitala družbe, ki znaša 3,2 
milijona evrov, in je ni mogo
če pokriti v breme prenese
nega dobička, ki znaša 11.421 
evrov, ali rezerv, ki znaša
jo 9,3 milijona evrov. Med 

največjimi upniki je Nova 
Ljubljanska banka, katere 
znesek finančnih terjatev do 
družbe Novi Kondor znaša 

dobrih 25 milijonov evrov. 
Sledijo Zveza bank s 13 mili
joni evrov terjatev, Factor 
banka z 8,7 milijona evrov 

finančnih terjatev in Gorenj
ska banka, ki ima za 7,7 mili
jona evrov terjatev do družbe 
Novi Kondor. 

Novi Kondor v prisilni poravnavi
Okrožno sodišče v Kranju je začelo postopek prisilne poravnave nad družbo za hotelirstvo in turizem 
Novi Kondor z Bleda.

Družba Novi Kondor, ki ima v lasti več hotelov na Bledu, med drugim tudi hotel Krim, je v 
prisilni poravnavi. / Foto: Gorazd Kavčič

Urša Peternel

Zapuže – Če bo šlo vse po sre
či, bo v začetku maja zno
va stekla proizvodnja plovil 
v podjetju Seaway v Zapu
žah, je povedal stečajni upra
vitelj podjetja Seaway Design 

Anton Jagodic. Za najemni
ka je namreč izbral podjetje 
SVP Avio, ki je v lasti ruske
ga državljana Vladimirja Zin
chenka. Prejeli so štiri ponu
dbe za najem, a je bila Ruso
va ponudba najugodnejša; 
pogodbo o najemu pa mora 
potrditi še sodišče. Kot je dejal 
stečajni upravitelj Jagodic, je 
SVP Avio v najem dobilo ne
premičnine, opremo, stroje 
in blagovno znamko, in sicer 
za obdobje enega leta. 

Gre za podjetje, ki je že 
doslej sodelovalo s Seawa
yem, Vladimir Zinchenko 
naj bi bil eden zelo uspeš
nih prodajalcev Seawayje
vih plovil, ki pozna podjetje 
in trg. Stečajni upravitelj se 
tako nadeja, da bo Zinchen

ko lahko uspešno nadalje
val Seawayjevo zgodbo in 
da bo tudi prevzel kar nekaj 
bivših zaposlenih. Prav 
tako naj bi bodoči najem
nik imel že več naročil za 
barke, tako da se bo proiz
vodnja lahko nadaljevala. 
Stečajni upravitelj je izrazil 
zadovoljstvo z dosedanjim 
potekom stečajnega posto
pka, še zlasti, ker bo najem
nik ohranil blagovno znam
ko in produkte.

V Seaway prihaja 
ruski najemnik
Proizvodne prostore, opremo, stroje in blagovno 
znamko Seawayja v stečaju je najelo podjetje SVP 
Avio ruskega lastnika.

Opuščeni prostori Seawaya naj bi že v kratkem znova oživeli.

Cveto Zaplotnik

Kranj – V Sloveniji bo od 15. 
do 17. maja potekal Festival 
Odprte hiše Slovenije, ki je 
največji festival kakovost
ne gradnje, nepremičnin in 
arhitekture. V času festivala 
bo na ogled več kot sto zase
bnih stanovanj, javnih obje
ktov in prostorskih uredi
tev, ki jih je med prijavljeni
mi izbrala posebna stroko
vna žirija. Ker bo v nekate
re zasebne objekte možno 
vstopati le v manjših sku
pinah, se bo za ogled tre
ba prej prijaviti preko splet
ne strani, na kateri bo obja
vljen tudi celotni seznam 
vseh objektov, ki si jih bo 
možno ogledati. Na Gorenj
skem si bo med drugim 
možno ogledati hišo v Rete
čah, hotel Jelka na Pokljuki, 
prenovljeni vrtec na Bledu, 

poslovni objekt v Zgornjem 
Tuhinju, preužitkarsko 
hišo na Jezerskem, varstve
no delovni center INCE v 
Mengšu, eko hotel Pr©  Gave
darjo v Podkorenu, Dvorec 
Jelen v Kranju in kolesarsko 
pot v Bohinju.

Festival Odprte hiše je del 
mednarodne mreže, ki delu
je že v več kot tridesetih mes
tih po vsem svetu. V Slove
niji ga pripravljajo že šest 
let, doslej je odprl vrata 290 
objektov, ki si jih je ogleda
lo skoraj 13 tisoč ljudi. Naj
več zanimanja je za ogle
de zasebnih hiš, nizkoener
gijskih hiš in lesenih objek
tov. Vsako leto odprejo tudi 
nekaj objektov, ki ne izsto
pajo po arhitekturi, ampak 
so zanimivi zaradi svoje vse
bine, so pomembni za delo
vanje družbe ali pa javnosti 
običajno niso dostopni.

Odprta vrata stanovanj in 
javnih objektov
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Cveto Zaplotnik

Kranj – Desetletni lov-
sko uprav ljavski načrt za 
Gorenjsko lovsko uprav-
ljavsko območje za obdo-
bje 2011–2020 predvide-
va znižanje števila jelenja-
di, temu primerno se v zad-
njih letih povečuje tudi let-
ni načrt odstrela. V letu 2012 
so v območju načrtovali ods-
trel 600 jelenjadi, letošnji 
načrt, ki ga je zavod za goz-
dove oddal v potrditev minis-
trstvu za kmetijstvo, gozdar-
stvo in prehrano, predvideva 
odstrel 840 živali. V prihod-
nje se bo načrt odstrela ver-
jetno še zviševal. Upravlja-
vci lovišč letne načrte veči-
noma izpolnjujejo v okviru 
dopustnih odstopanj, v zad-
njem obdobju so jih predv-
sem zaradi mile zime, obil-
nega obroda plodonosnega 
gozdnega drevja ter daljšega 
obdobja meglenega in deže-
vnega vremena v sredogorju 
slabše izpolnili v letih 2011 in 
2014, posledica nižjega ods-
trela so bile večje škode na 
gozdnem drevju.

Kot ugotavlja Simon Tolar, 
predsednik Območnega 
združenja upravljavcev lovišč 
(OZUL) Gorenjskega lov-
sko upravljavskega območja, 
je načrtovani odstrel vedno 
težje doseči, lovci pa zaradi 
spremenjenih navad jelenja-
di in vse bolj nepredvidljivega 
vremena porabijo čedalje več 
časa za uplenitev posamezne 
živali. Po veljavnem zakonu o 
divjadi in lovstvu je lov na div-
jad dovoljen le v času z ured-
bo določene lovne dobe, vsak 
dan med zoro in mrakom, 
ne pa ponoči, ko je dopustno 
loviti le divjega prašiča, zve-
ri in polha. Že zdaj so neka-
teri lovci kršili zakonodajo 
in lovili jelenjad tudi pono-
či – pri luni ali na snegu, kar 
je povzročalo spore v lovskih 
družinah; nekatere primere 

takšnega lova pa je obravna-
val tudi lovski inšpektor. 

Da bi upravljavci lovišč 
lažje dosegli načrtovani ods-
trel, je gorenjski OZUL pre-
dlagal ministrstvu za kme-
tijstvo, gozdarstvo in pre-
hrano, da bi jim dovolilo 
lov na jelenjad tudi ponoči, 
ko je dovolj močna naravna 
svetloba. Ministrstvo je za 
strokovno mnenje zaprosi-
lo kranjsko območno enoto 
zavoda za gozdove. V zavo-
du dajejo pozitivno mnenje, 
pri tem pa predlagajo, da bi 
upravljavcem dovolili nočni 

lov v času redne, z uredbo 
določene lovne dobe in ob 
dovolj močni naravni svet-
lobi – v času snega in slane, 
v času brez snega in slane, 
a ob polni luni. Dovoljenje 
naj bi veljalo za individual-
ni način lova (čakanje) ter za 
lov na vse spolne in starost-
ne kategorije jelenjadi.

Kot je pojasnil Miran Haf-
ner, vodja odseka za gozdne 
živali in lovstvo v kranjskem 
zavodu za gozdove, je jelen-
jad v zadnjih letih v marsi-
katerem lovišču pridobila 
značaj nočne živali, saj na 

travnike, pašnike, laze, krče-
vine in poseke, še posebej v 
območjih z večjim vznemir-
janjem, izstopa šele po kon-
cu večernega mraka, prav 
tako pa se zjutraj, še preden 
se začne daniti, že umakne 
v zavetje gozda. Še posebej 
pozno izstopa iz gozda na 
pašne površine v času moč-
nejše nočne svetlobe, to je v 
času (polnega) meseca, ko 
marsikje na odprtih površi-
nah v bližini gozdnega robu 
preživi tudi večji del noči. 
Ob dobri nočni vidljivos-
ti so svetlobne razmere za 
lov celo boljše kot na primer 
v večernem mraku ali deže-
vnem vremenu, ko je sicer 
lov na jelenjad po sedanji 
zakonodaji dovoljen. Indi-
vidualni nočni lov (s čakan-
jem na pašnih površinah) ne 
bi pomembno motil jelenja-
di oz. je ne bo motil nič bolj, 
kot jo že zdaj motijo zadnje 
čase vse bolj priljubljeni sku-
pinski lovi na območjih, kjer 
jelenjad počiva in prežveku-
je, pa tudi s svetilkami opre-
mljeni nočni pohodniki.

Nad jelenjad tudi ponoči
»Jelenjad izstopa na pašo ponoči, takrat pa je ne smemo loviti,« ugotavljajo upravljavci gorenjskih 
lovišč. Ker vse težje izpolnjujejo načrte odstrela, ministrstvu za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano 
predlagajo, da jim omogoči odstrel jelenjadi tudi v nočnem času pri dovolj močni naravni svetlobi.

Jelenjadi je vse več, povzroča pa tudi vse večjo škodo v gozdovih. Bo ministrstvo dovolilo 
upravljavcem gorenjskih lovišč tudi nočni lov na jelenjad? / Foto: Gorazd Kavčič

V zavodu za gozdove ugotavljajo, da je škoda v 
gozdovih, ki jo jelenjad povzroča z objedanjem, 
lupljenjem in obgrizanjem dreves, večja na območjih, 
kjer je več jelenjadi, to je na Jelovici z obrobjem, na 
območju vzhodnih Karavank in Kamniško-Savinjskih 
Alp ter v Zgornjesavski dolini. Ker je jelenjadi vse več 
tudi v zahodni Sloveniji, »prodira« v Gorenjsko lovsko 
upravljavsko območje tudi z Zahodno visokokraškega 
in Triglavskega upravljavskega območja, s tem pa 
povzroča probleme tudi na območjih Gorenjske, kjer 
jelenjadi doslej ni bilo.

Cveto Zaplotnik

Kranj – Agencija za kmetij-
ske trge in razvoj podeželja 
pripravlja tudi tržno poroči-
lo za goveje meso. Poglejmo, 
kakšne so bile cene v tednu 
med 6. in 12. aprilom, ko je 
bilo zaklanih 336 do dve leti 
starih bikov, 8 več kot dve leti 
starih bikov, 97 krav in 47 

telic. K ceni so prišteti pov-
prečni prevozni stroški v viši-
ni 6,81 evra na sto kilogra-
mov hladne mase. Pri kako-
vostnih razredih se oznake 
U, R, O, P nanašajo na vizu-
alno ocenjevanje mesnatosti 
živali, oznake 2, 3 in 4 določa-
jo razvrstitev trupa glede na 
zamaščenost, oznaka n. z. pa 
pomeni, da ni bilo zakola.

Tržne cene goved

Cene klavnih trupov oz. polovic (v EUR/100 kg)

 Kakovostni Biki, stari do Biki, stari nad Krave Telice
 razred 24 mesecev 24 mesecev

 U2 363,03 - - n. z.
 U3 364,51 - - 346,81
 R2 357,56 - - 323,65
 R3 358,09 355,66 247,19 324,82
 R4 - - 268,02 341,31
 O2 324,22 - 208,65 299,51
 O3 347,32 - 230,85 282,75
 O4 - - 258,61    n. z.
 P2 - - 192,38 -
 P3 - - 211,95 -

Cveto Zaplotnik

Kranj – V sredo, 22. apri-
la, je bil svetovni dan Zem-
lje, v okviru katerega sveto-
vna skupnost opozarja jav-
nost na skrb za zdravo oko-
lje in na trajnostni način živ-
ljenja. V Sloveniji se je letos 
v okviru tega dneva zvrsti-
lo več dogodkov, nekaj jih 
je organiziral tudi Zavod 
za gozdove Slovenije oz. 
njegove območne enote. 

V Železnikih so obnovili 
oznake za območje rezerva-
ta Barje Ledina, v Preddvoru 
je bilo izobraževanje z naslo-
vom Gozdnogojitvena dela 
za ohranitev kvalitete goz-
da ter kot priložnost za zas-
lužek in zaposlitev, v osno-
vni šoli v Gorenji vasi je bil 
eko dan, v Domžalah pa so 
pripravili izlet v gozd, ki so 
se ga udeležili učenci Osno-
vne šole Domžale in Karita-
sovega vrtca Dominik Savio.    

Gozdarji ob dnevu Zemlje

Cveto Zaplotnik

Kranj – Vlada je na seji prej-
šnji teden spremenila ure-
dbo o izvajanju Programa 
ukrepov na področju čebe-
larstva v letih 2014–2016. 
Tako naj bi po novem dvaj-
set tisoč evrov denarja 
namenili za raziskavo z nas-
lovom Izločanje učinkovin 
za zatiranje varoze iz čebe-
ljih panjev, v okviru katere 
naj bi najprej določili teh-
nologijo za izločanje voska, 
onesnaženega z učinkovino 
za zatiranje varoze, iz čebel-
jih panjev, nato pa še rezul-
tatom raziskave prilagojeno 
tehnologijo za pridobivan-
je zdravju varnega in kako-
vostnega medu, cvetnega 
prahu, propolisa in voska. 

Ker so v ekoloških čebelnja-
kih težave zaradi ostankov 
zdravil za zatiranje varo-
ze, bodo v okviru tehnične 
pomoči dodatno spodbudili 
zamenjavo čebeljih panjev. 
Čebelarjem, ki so vključe-
ni v sheme kakovosti, bodo 
sofinancirali nakup pan-
jev s testnimi vložki v višini 
do 100 odstotkov neto vre-
dnosti nakupa (brez vštete-
ga DDV-ja). Zaradi težav z 
vnosom čebele z rumeni-
mi obročki bodo za zašči-
to kranjske čebele petnajst 
tisoč evrov denarja, predvi-
denega za kontrolo medu, 
namenili za menjavo čebe-
ljih matic. Pri ukrepu sub-
vencioniranje čebeljih 
matic bodo odprt javni raz-
pis nadomestili z zaprtim.

Spremembe pri 
čebelarskih ukrepih

Kranj – Z ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehra-
no so sporočili, da v okviru programa razvoja podeželja za 
obdobje 2007–2013 še vedno poteka izplačevanje »subvencij« 
za ukrepe Kmetijsko okoljskega programa. Kmetom, ki so 
vložili zahtevek v okviru lanske subvencijske kampanje, bodo 
kmetijsko okoljska plačila začeli izplačevati v mesecu maju.

Maja plačila za kmetijsko okoljske ukrepe

Cveto Zaplotnik

Kranj – Ministrstvo za kme-
tijstvo, gozdarstvo in pre-
hrano in uprava za varno 
hrano, veterinarstvo in var-
stvo rastlin opozarjata upo-
rabnike fitofarmacevtskih 
sredstev, da pri njihovi upo-
rabi upoštevajo vsa opozo-
rila in omejitve, ki so nave-
dene na etiketi, še posebej 
opozorila o varovanju čebel. 
Nepravilna raba lahko pred-
stavlja veliko nevarnost za 

zdravje ljudi in za okolje, 
vključno s čebelami.

Vsa fitofarmacevtska sred-
stva, ki so škodljiva za čebe-
le, so na etiketi označena z 
napisom Nevarno za čebe-
le in opremljena s posebnim 
grafičnim znakom. Pri nji-
hovi uporabi je treba upo-
števati troje: prvič – cveto-
ča podrast v trajnih nasadih 
mora biti v času tretiranja 
pokošena, drugič – uporaba 
teh sredstev je prepovedana v 
času cvetenja gojenih rastlin, 

in tretjič – uporaba teh sred-
stev je v času cvetenja goje-
nih rastlin dovoljena le pono-
či v času od dveh ur po sonč-
nem zahodu do dveh ur pred 
sončnim vzhodom (razen v 
primerih, če je na etiketi in 
navodilu za uporabo navede-
no, da je uporaba tovrstnih 
sredstev v celoti prepoveda-
na v času cvetenja).

Velika previdnost je potre-
bna tudi pri uporabi kemič-
no obdelanega (tretiranega) 
semena, pridelovalci morajo 

zlasti paziti na to, da pri pol-
njenju sejalnice s semenom 
ne stresejo iz vreče tudi pra-
hu, ki je odpadel s tretirane-
ga semena, in da izpraznjene 
vreče in odpadli prah odstrani-
jo v skladu s predpisi o nevar-
nih odpadkih. Seme koruze, 
tretirano s fitofarmacevtskimi 
sredstvi, ki so nevarna za čebe-
le, je dovoljeno sejati s podtla-
čno pnevmatsko sejalnico le, 
če je opremljena z napravo, ki 
zmanjša odnašanje prašnih 
delcev v okolico.

Pravilna uporaba kemičnih pripravkov
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Mateja Rant

Bled – Obnove hotela so se v 
zadnjih štirih letih po bese-
dah direktorice Nataše Ker-
šič Razinger lotili postopo-
ma. »Najprej smo prenovili 
stvari, ki so ©o čem skrite© ozi-
roma jih gostje niti ne opazi-
jo. Veliko smo vložili v hid-
roizolacijo in klimatske nap-
rave ter posodobitev ogre-
valnega sistema,« je razlo-
žila in dodala, da so se šele 
nato lahko lotili »kozmetič-
ne prenove«, ki jo bodo opa-
zili tudi gostje. Zamenjali so 
namreč tapisone v sobah in 
na hodnikih ter ves tekstil po 
sobah. »Če smo želeli ohra-
niti raven štirih zvezdic, je 
bilo to nujno potrebno,« je 
poudaril prokurist družbe 
Kompas hoteli Bled Gregor 
Jamnik. Po besedah Nataše 
Keršič Razinger so v zadnjih 
štirih letih v obnovo vložili 
približno milijon evrov.

Dober vtis že na vhodu

Pri zadnji prenovi, s kate-
ro so začeli pred zimsko 
sezono, so se po Jamniko-
vih besedah osredotočili na 
detajle, s katerimi poskuša-
jo vplivati na udobje gosta 
oziroma na čim več njego-
vih čutil. Veliko so zato vlo-
žili v tako imenovani poste-
ljni koncept, v okviru kate-
rega so zamenjali vso pos-
teljnino in gostom ponudi-
li »meni blazin«, s katerega 
lahko izbirajo glede na svoje 
potrebe. »Nad vzmetnico pa 
je še poseben vložek, ki nudi 
občutek spanja na oblačku.« 
Nove so zavese v vseh pro-
storih, poskrbeli pa so še 
za razne druge malenkos-
ti, ki prispevajo h gostove-
mu udobju, kot so plasten-
ke z vodo z logotipom hote-
la v vsaki sobi ali veliki vrči, 
napolnjeni z vodo z doda-
tkom zelišč v hotelski avli. 
Popoldne jim zraven ponu-
dijo še majhne kolačke. 
»Tako gosta osvojimo že na 
vhodu,« se nasmehne Nata-
ša Keršič Razinger in doda, 
da so potem mogoče pripra-
vljeni tudi malce zamižati, 

ker še vedno niso prenovi-
li oken in teras. »Če nimaš 
denarja za prenovo kopal-
nic, to nadomestiš s taki-
mi detajli,« je poudaril Jam-
nik. Ena od takih malenkos-
ti je recimo še vbrizgavanje 
naravnih eteričnih olj v pre-
zračevalni sistem, s čimer 
diskretno odišavijo vse jav-
ne prostore v hotelu.

Treba bi bilo urediti 
sezonsko delo

Na račun prenove in vseh 
naštetih izboljšav si obetajo, 
da jim bo v prihodnje uspe-
lo dvigniti tudi ceno oziro-
ma vsaj privabiti več gos-
tov. »Ne delamo si utvar, 
da bo do sprememb priš-
lo čez noč, saj se v turizmu 
vse pogodbe sklepajo za leto 
vnaprej. A kljub temu se 
nadejamo, da bomo že pri-
hodnje leto nekoliko dvig-
nili prihodke,« je razloži-
la Nataša Keršič Razinger. 
V preteklem letu so ustva-
rili štiri milijone evrov pri-
hodkov, kar je pet odstotkov 
manj kot leto prej. Če so prej 
poslovali s pozitivno ničlo, 
je bilo poslovanje lani celo 
rahlo negativno. »Pozna se, 
da je bil zadnji dve leti hotel 
pozimi pet mesecev zaprt.« 

Ob tem so tudi ugotovili, da 
niso toliko privarčevali pri 
stroških, da bi zaradi maj-
hnega števila gostov hotel 
pozimi zapirali. Problem je 
v tem, je opozoril Jamnik, ki 
je tudi predsednik Združe-
nja hotelirjev Slovenije, da 
pri nas nimamo urejenega 
sezonskega dela. »Nujno bi 
bilo treba to področje uredi-
ti po zgledu sosednjih bolj 
razvitih držav, recimo Avs-
trije in Italije.« Tako imajo 
tudi pozimi zaposlenih 45 
ljudi, čeprav ni gostov. »Če 
namreč razdremo pogod-
bo o zaposlitvi, je posledica 
izplačilo odpravnine. Uredi-
tev sezonskega dela bi nam 
zato precej olajšala poslova-
nje, imeli bi veliko več dobi-
čkonosnih hotelov,« je opo-
zoril Jamnik. Število zapos-
lenih se v glavni poletni sezo-
ni skupaj s študenti pove-
ča na skoraj sto. »Tri mese-
ce na leto pokamo po šivih, 
na leto pa je hotel v povpre-
čju zaseden 60-odstotno,« 
je pojasnila Nataša Keršič 
Razinger. Med gosti so na 
prvem mestu Američani, 
sledijo Angleži, Hrvati in 
Italijani. Vse več gostov pri-
haja tudi z Arabskega polo-
toka, je še navedla Nataša 
Keršič Razinger. Računajo, 

da bo prenova kongresnih 
dvoran prinesla boljše pos-
lovanje tudi pred in po gla-
vni sezoni. 

Na Bledu manjka atrakcij 
in dogodkov

»Moramo pa se zavedati, 
da gostje ne prihajajo zgolj 
zaradi hotela. Pomemben 
je tudi kraj,« ob tem opozar-
ja Nataša Keršič Razinger. 
»Treba je imeti koncept raz-
voja kraja in ga zasledova-
ti, ne da si premislimo vsake 
štiri leta,« se strinja Jamnik, 
ki meni, da na Bledu manjka 
predvsem atrakcij in dogod-
kov, s katerimi bi privabili 
turiste. Glavni problem tudi 
na splošno v Sloveniji vidi v 
tem, da imidž destinacij tone, 
saj nič ne vlagamo v promoci-
jo. »V vseh hotelih zato cene 
padajo,« opozarja Jamnik in 
dodaja, da je cena v segmen-
tu štirih zvezdic v Sloveni-
ji v prvih treh mesecih letos 
padla za skoraj osem odsto-
tkov, medtem ko je recimo v 
Zagrebu v istem obdobju zra-
sla za 15 odstotkov. Zato bi se 
po njegovem že morali odlo-
čiti, katere turistične produk-
te bomo razvijali, da Sloveni-
jo znova postavimo na turis-
tični zemljevid.

Goste osvajajo z detajli
V Hotelu Kompas so pred velikonočnimi prazniki končali prenovo, v okviru katere je novo podobo 
dobilo vseh 95 sob in pet kongresnih dvoran. Veliko pozornosti so posvetili malenkostim, ki vplivajo na 
dobro počutje gosta.

Nataša Keršič Razinger in Gregor Jamnik v eni od prenovljenih kongresnih dvoran / Foto: Tina Dokl

Cveto Zaplotnik

Kranj – »Leto 2014 bo v zgo-
dovino zapisano kot eno naj-
bolj prelomnih let v zgodo-
vini Mercatorja, saj je bilo to 
leto poslovne, finančne in las-
tniške stabilizacije,« je pred-
sednik uprave Toni Balažič 
zapisal v uvod letnega poro-
čila Poslovnega sistema Mer-
cator in Skupine Mercator, s 
katerim se je na torkovi seji 
seznanil nadzorni svet. Sku-
pina Mercator je lani s pro-
dajo ustvarila 2,65 milijar-
de evrov prihodkov, kar je 4,1 
odstotka manj kot predlani. 
Prihodki so se ji znižali zara-
di zapiranja neučinkovitih 
prodajnih enot, zmanjševa-
nja prodajnih površin, spre-
menjenih nakupnih navad 
potrošnikov ter prenosa pos-
lovanja maloprodajnih enot 
na Hrvaškem ter v Bosni in 
Hercegovini na Konzum. 

S prodajo je sicer ustvarila 
12,4 milijona evrov dobička, 
vendar pa je zaradi oslabit-
ve nepremičnin in opreme 
ter nenačrtovanih stroškov, 
ki so nastali pri spremembi 
lastništva in vključitvi v Sku-
pino Agrokor, poslovno leto 
zaključila z izgubo v višini 
44,5 milijona evrov. 

Mercator se vse bolj osre-
dotoča na osnovno, to je 
trgovsko dejavnost, zato 
prenavlja maloprodajne 
enote ter prodaja dejavno-
sti, ki niso povezane s trgo-
vino, in poslovno nepotreb-
no premoženje. Letos je dos-
lej odprl že sedemnajst pre-
novljenih trgovin, aprila je 
prodal Pekarno Grosuplje. 
Začel je krepiti tudi velepro-
dajo, v prihodnje bo prenovil 
še cash & carry centre po Slo-
veniji. V bližini ljubljanske 
obvoznice načrtuje gradnjo 
novega logističnega centra.

Mercator lani  
z visoko izgubo
S prodajo je ustvaril dobiček, sicer pa je leto 
zaključil s 44,5 milijona evrov izgube.

Kranj – Banka Koper, ki ima na Gorenjskem poslovalnice v 
Kranju, Kamniku, Radovljici in na Jesenicah, je lani poslovala 
zelo uspešno. Ustvarila je 6,6 milijona evrov čistega dobička, 
kar je 4,1 milijona evrov več kot leto prej. Okrepila je tržni 
delež tako pri depozitih kot pri posojilih in še povečala že tako 
visok količnik kapitalske ustreznosti. V začetku tega meseca 
je k Odprtemu vzajemnemu pokojninskemu skladu Banke 
Koper pripojila Vzajemni pokojninski sklad Delta, ob koncu 
marca pa je sklenila pogodbo o pripojitvi odvisne družbe Finor 
Leasing k banki.  

Banka Koper lani s 6,6 milijona evrov dobička

Sprosti čas prinaša ugodnosti

Ob vse toplejših dnevih se težko upremo razmišljanju o 
izletih in potovanjih. Čeprav se nam v mislih vrtijo pred-
vsem želje, kje in kaj vse bi radi doživeli, je pred potovanji 
smiselno tudi razmisliti, ali smo se nanje dobro pripravili 
in poskrbeli tudi za ustrezna zavarovanja. 

V Zavarovalnici Triglav vam ob sklenitvi avtomobilskega 
zavarovanja podarimo kar tri ugodnosti, s katerimi se 
boste na poti počutili varnejše: 

• brezplačno zavarovanje prtljage, 
• možnost ugodnejše sklenitve zavarovanja 
      kolesarjev ter
• ugodnejšo sklenitev turističnega zavarovanja. 
• Omenjene ugodnosti veljajo do 31. avgusta 2015.

Brezplačno zavarovanje prtljage v/na vozilu
Ob sklenitvi avtomobilskega zavarovanja za osebno 
vozilo, avtodom ali motorno kolo, vam v času akcije 
brezplačno podarimo zavarovanje prtljage v vrednosti do 
25 EUR in z zavarovalno vsoto 500 EUR. Kritje velja tudi za 
strešne kovčke in njihovo vsebino ter prtljažnike in kolesa 
na prtljažniku. 

Popust pri sklenitvi zavarovanja kolesarjev
Ob sklenitvi avtomobilskega zavarovanja z vključenim 
brezplačnim zavarovanjem prtljage, lahko v času akci-
je ugodneje sklenete tudi zavarovanje za kolesarje. Pri 
sklenitvi zavarovanja vam podarimo do 25 EUR popusta. 

Popust pri sklenitvi turističnega zavarovanja
Ob sklenitvi avtomobilskega zavarovanja z vključenim 
brezplačnim zavarovanjem prtljage, lahko v času akcije, 
poleg ugodnosti pri sklenitvi zavarovanja za kolesarje, 
izkoristite še možnost ugodnejše sklenitve letnega tu-
rističnega zavarovanja. Nudimo vam do 25 EUR popusta.

Želimo vam varno in sproščeno uživanje v prostem času.

ZAVAROVALNICA TRIGLAV SVETUJE
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Ljubljana – Člani upravnega odbora Obrtno-podjetniške zbor-
nice Slovenije bodo letošnjih deset najpomembnejših zahtev 
slovenske obrti in podjetništva izročili predsedniku vlade Miru 
Cerarju osebno. Pričakujejo, da jim bo do majskega foruma 
obrti in podjetništva posredoval roke, do katerih bodo posa-
mezne zahteve rešene. Ob tem so še napovedali, da bodo v 
primeru, da vlada njihovih zahtev ne bo reševala hitreje in 
učinkoviteje, posamezne zakone predložili v presojo ustavne-
mu sodišču. Kot opozarjajo, je stanje v malem gospodarstvu 
kritično in časa za čakanje nimajo več.

Obrtniki bodo premierju izročili svoje zahteve
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V krajevni skupnosti Trata smo 
krajani naselja Trata 16. aprila 
ob začetku postopka priprave 
občinskega podrobnega prostor-
skega načrta za del območja 
ŠK-42/01 v Škofji Loki – pred-
videna izgradnja kisikarne 
Messer Slovenija – sprejeli več 
zahtev.
Za prizadete krajane je edina 
sprejemljiva varianta dovozne 
ceste do načrtovane kisikarne 
po dovozni cesti v podjetje Kna-
uf Insulation skozi obstoječi 
glavni vhod podjetja. 
Iz gradiva za 5. sejo OS Škofja 
Loka št. 3502-0093/2014 z dne 
27. februarja 2015 izhaja, da je 
treba poiskati optimalni dostop 
do novega obrata in v strokovnih 
podlagah obravnavati tudi dos-
top preko obstoječega priključka 
za podjetje Knauf Insulation. 
Obstoječa javna pot z oznako 
JP 902992 namreč meji na 
stanovanjski del naselja Trata 
in bi njena uporaba dodatno 
obremenila naselje Trata. Širi-
tev stavbnega zemljišča je bila 
v OPN opredeljena za potrebe 
širitve podjetja Knauf Insulati-
on, zato OPN tudi ni predvidel 
ločenega prometnega urejanja 
tega območja, ker je bilo načr-
tovano, da se območje promet-
no napaja preko obstoječega 
priključka Knauf Insulation. 

Zahteve 
krajanov

Dovozna cesta za potrebe pod-
jetja Messer bo dodatno obre-
menjena z odvozom tehničnih 
plinov, ki jih bo poleg kisika pro-
izvajal v novem obratu (dušik, 
argon, kripton, ksenon in ostali 
plini). Odvoz se bo izvajal na 
kamionskih cisternah. Izjem-
no povečan promet s težkimi 
tovornimi vozili po tej cesti se 
bo pojavil tudi v času gradnje 
novega obrata. Obstoječa javna 
pot z oznako JP 902992 naj se 
kategorizira kot lokalna cesta, 
ki bo namenjena le lokalnemu 
prometu za potrebe stanovalcev 
naselja Trata.
V strokovnih podlagah za 
celovito prometno ureditev 
obravnavanega območja naj se 
obdela tudi varianta dovoza 
in odvoza tehničnih plinov za 
potrebe podjetij Knauf Insulati-
on in Messer Slovenija po želez-
nici, saj so obrati ob železniški 
progi Jesenice–Ljubljana.
Iz strokovnih gradiv, ki so bila 
pripravljena za člane Občin-
skega sveta Škofja Loka, je 
mogoče razbrati, da bo obrat 
Messer Slovenija povzročal 
tudi obremenitve bivalnega 
okolja s hrupom. Prizadeti kra-
jani zahtevamo, da se hrup ne 
sme povečati glede na sedanje 
stanje. Kot je opredeljeno v 86. 
členu OPN Škofja Loka, novi 
viri hrupa na posameznem 
območju varstva pred hrupom 
ne smejo povzročiti čezmer-
ne obremenitve območja s 

hrupom. Za nove vire hrupa 
morajo biti zagotovljeni ukrepi 
varstva pred hrupom za prepre-
čevanje in zmanjšanje hrupa 
v okolju kot posledice uporabe 
ali obratovanja virov hrupa. 
Pri izbiri ukrepov varstva pred 
hrupom imajo prednost ukre-
pi zmanjšanja emisije hrupa 
pri njenem izvoru pred ukrepi 
preprečevanja širjenja hrupa v 
okolju. Na območju IV. stop-
nje varstva pred hrupom je tre-
ba vse obstoječe stanovanjske 
objekte varovati ali urejati pod 
pogoji za III. stopnjo varstva 
pred hrupom. Na območjih IV. 
stopnje varstva pred hrupom 
mora povzročitelj vira hrupa 
predvideti ustrezne aktivne in 
pasivne ukrepe za zaščito živ-
ljenjskega okolja pred hrupom. 
Zagotoviti je treba pasivne pro-
tihrupne ukrepe za izpostavlje-
ne stanovanjske objekte v bližini 
proizvodnih območij. Za proti-
hrupne ukrepe naj se v sklopu 
dokumentacije za gradbeno 
dovoljenje zagotovi tudi izdela-
va posebnega načrta protihru-
pne zaščite.
Podjetje Messer Slovenija naj 
pripravi in strokovno obdela 
vsa tveganja, ki se bodo pojavi-
la ob izgradnji in ob obratova-
nju kisikarne (povečani tlaki 
v proizvodnji in pri skladišče-
nju, izjemno nizke temperature 
tehničnih plinov, možnosti poš-
kodb instalacij, možne nesreče 
v proizvodnji in med transpor-

tom, druga tveganja). Podjetje 
Messer Slovenija naj pripravi 
seznam ukrepov za zmanjšanje 
in obvladovanje vseh tveganj.
Dokumentacija za pripravo 
OPPN mora predvideti vzpos-
tavitev protihrupne, protiprašne 
in vizualne ovire med industrij-
skim delom Knauf Insulation 
in Messer Slovenija in stano-
vanjskim delom naselja Trata. 
Ovira naj bo kombinacija pro-
tihrupne ograje in ozelenitev 
z zimzeleno vegetacijo in naj 
poteka po zemljiščih v lasti pov-
zročiteljev emisij. Ovira mora 
zagotoviti tudi vizualno zaščito 
višinsko izpostavljenih objektov.
Zaradi izjemnih višin objektov 
(več kot 50 m) in zahtev po 
dodatni osvetlitvi in označi-
tvi teh objektov s prometnega 
vidika je potrebno zagotoviti 
ukrepe za preprečitev dodatne-
ga svetlobnega onesnaževanja 
v stanovanjskem delu naselja 
Trata. Enako velja tudi za vse 
osvetlitve, ki se bodo pojavile v 
samem objektu.
Nasprotujemo morebitnemu 
dodatnemu povečanju komu-
nalne infrastrukture (zemeljski 
plin, voda, kanalizacija, elektri-
ka) zaradi dolgoročnega pove-
čanja proizvodnih kapacitet v 
podjetju Knauf Insulation in 
Messer Slovenija.
Sprašujemo se, kakšna bo kva-
liteta življenja in bivanja kraja-
nov v naselju Trata in sosednjih 
naseljih – Kidričeva cesta, Vir-

maše, Grenc, Sv. Duh, Godešič 
v naslednjih 20-ih letih. Ugo-
tavljamo, da v naselju Trata ni 
kvalitetnih javnih površin za 
druženje krajanov, zadrževanje 
in sprostitev ter rekreacijo, kot 
so: zaokrožene zelene površine, 
parki, otroška in športna igri-
šča. V ureditev javnih odprtih 
površin se vlaga odločno prema-
lo in jih v naselju Trata ni.
S širitvijo industrijskih povr-
šin in izgradnjo industrijskih 
obratov, ki obremenjujejo živ-
ljenjsko okolje, se pojavi doda-
ten problem znižanja vrednosti 
nepremičnin v naselju Trata in 
ostalih naseljih v okolici. Slab-
ša se bivalno okolje in kakovost 
bivanja za sedanje in vse bodoče 
generacije.

Krajani Trate  
(naslovi v uredništvu)

predsednika vlade. Sprašujem 
se, kako pa živijo tisti številni 
s 500 evri plače? Prav gotovo 
si ne morejo privoščiti zasluže-
nega dopusta zase niti za svoje 
otroke. Tu nastane vprašanje 
etike človeka, ki prejema velike 
mesečne prejemke, zraven pa v 
medijih pišejo, koliko družin v 
Sloveniji živi v revščini.
Ko poslušam v poročilih, koli-
ko milijard evrov je Slovenija 
zadolžena, mi pride na misel 
pesem »Oj čujte nas, mi smo 
prodani«, ki so jo peli partizani 
med vojno. Denar je pri previ-
sokih plačah funkcionarjev. 
Koliko časa bo še zdržal davčni 
vijak, ki pribija male ljudi, ki za 
malo denarja delajo in plačuje-
jo pošteno vse obveznosti? Tudi 
na pesem »Obresti in davki 
nam pijejo kri« sem se spomnil.
V očeh in besedah številnih tuj-
cev je Slovenija lepa in prijazna 
dežela, kako lepo bi bilo v njej 
živeti, ko bi imeli še dobre, spo-
sobne in poštene voditelje, ki 
bi skrbeli za gospodarsko rast 
domovine.
Žal pa se samo prepirajo in si 
med sabo izmenjujejo stolčke. 
Prodaja se državno premože-
nje, podjetja gredo drug za dru-
gim v stečaj. Vedno več ljudi je 
na cesti. Dragi moji, do kdaj še?
Če sem s tem prispevkom koga 
užalil, se mu opravičujem in 
lep pozdrav.

Ciril Zupan, Mošnje

Včasih se mi zdi, da pred zako-
nom nismo vsi enaki, o tem 
dvomim iz razloga, ker je naš 
finančni minister ostro izja-
vil, da letos za upokojence ni 
denarja. Po zakonu bi morale 
letos pokojnine biti usklajene, 
tako trdijo v DeSUS-u. Denar-
ja pa je bilo dovolj za astronom-
ske honorarje nekaterih minis-
trov, tudi finančnega in celo za 

Ali smo pred 
zakonom res vsi 
enaki?

NAJBOLJ POSLUŠANA GORENJSKA  RADIJSKA POSTAJA

z Marjanom Potrato& AVTO
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ČETRTEK od 17. do 19. ure 
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Beljaško nakupovalno središče Atrio, ki je največje na Koroškem, obiskuje iz leta v leto več ljudi iz Slovenije. Zanimivo je tudi 
dejstvo, da ga vedno več obiskujejo mlajši nakupovalci. To je posledica širitve ponudbe, ki je oblikovana prav zanje.  

maja naprej bo ta še pestrejša, saj v Atriu odpira svoja vrata tudi vrhunska modna blagovnica Snipes.Od sredine 

Atrio v Beljaku – 
nakupovanje bo užitek
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Snipes je dokaz, da se v nakupoval-
nem središču stalno nekaj dogaja. Z 
odprtjem te nove modne blagovnice 
se mlajšim odpre popolnoma nova 
dimenzija nakupovanja. Snipes nudi 
modna oblačila, obutev in modne 
dodatke vrhunskih blagovnih znamk. 
Sicer pa obisk Atria ni le nakup nuj-
nih potrebščin, ampak tudi užitek, saj 
je prostor urejen in privlačen. V tem 
beljaškem nakupovalnem središču se 
zavedajo svoje lege blizu stičišča treh 
držav in treh jezikov, zato namenjajo 
posebno pozornost tudi znanju jezi-
kov iz sosednjih držav. 

Odprto tudi 
27. aprila 
in 2. maja!

posebej širokih

Nakupovati 
grem, saj se...

_ 86 trgovin, kavarn in restavracij, 2.000 brezplačnih parkirišč

_ Interspar Hyper-Markt, Hervis Sports, H&M – moda za 
ženske, moške in otroke, Humanic – največja koroška 
trgovina z obutvijo, Kastner & Öhler – največja koroška 
modna blagovnica, modna blagovnica Hollister by 
Abercrombie & Fitch, drogerija Müller, trgovina z 
modo Blue Tomato

_ LOLLIPOP  v nakupovalnem centru ATRIO je največje 
koroško pokrito igrišče, odprto tudi ob nedeljah, 
od 10. do 18. ure

_ Preko Jesenic samo nekaj minut od državne meje, po 
avtocesti A2 smer Italija, izvoz z avtoceste Villach-
Warmbad/Beljak

_ 27. aprila odprto do 19.30, 2. maja odprto do 18. ure

 atrio.at#atriovillach

... obisk največjega koroškega nakupoval-
nega centra v Beljaku vsekakor obrestuje!

Nakupovanje brez meja – Beljak

Blue Tomato spada med najbolj pri-
ljubljene trgovine za mlade. Doslej na 
avstrijskem Koroškem ni bil na voljo. 
Iz tega razloga je še posebno razve-
seljivo, da se je ta družba odločila rav-
no za ATRIO. V ponudbi trgovine so 
modna oblačila za skejterje in srferje. 
Poleg tega je na voljo tudi velika izbira 
rolk in surfov, specializirani pa so tudi 
za ustrezno obutev in dodatno opre-
mo. Zelo priljubljene so tudi nove bla-
govne znamke. Kupcem pa so na voljo 
tudi izdelki že znanih vrhunskih pro-
izvajalcev, kot so Oakley, Vans, Nike, 
Red Bull, Quiksilver in Odlo. 

Naši najmlajši se v svetu iger Lolli-
pop lahko sprostijo in zabavajo na 
najlepši možen način. Zelo pomemb-
no je tudi, da je poskrbljeno za njiho-
vo varstvo. Tako lahko starši v miru 
opravijo vse nakupe in se tudi sprosti-
jo ob odlični gastronomski ponudbi. 
Največji koroški svet iger je odprt tudi 
ob nedeljah in nedvomno spada med 

najbolj priljubljene izletniške točke za 
najmlajše. In to ne zgolj med tednom, 
saj je Lollipop odprt vsak dan, od po-
nedeljka do nedelje od 10. do 18. ure. 

Foto zgoraj: Lollipop
Foto levo: Blue Tomato (Foto Marco Riebler)



Če bo ste ob is ka li ži val ski vrt 
Rep ti li en zoo Happ v Ce lo
vcu, bo ste hi tro zgu bi li strah 
pred pla zil ci. Po dol go va ta 
ži val ska pla ze ča se te le sa z 
lu ska mi brez okon čin, ki si
ka jo z raz cep lje nim je zi kom, 
niso nič straš ne ga, am pak 
so čis to pri jet ne in pri jaz ne 
ži va li. Ni tre ba, da vas ob 
do ti ku ži va li ob li va mr zel 
pot, spo ro ča jo ob is ko val
cem so de lav ci ce lo v ške ga 
ži val ske ga vrta Rep ti li en zoo 
Happ. 
Ži val ski vrt Rep til li en zoo 
Happ leži v bli ži ni Mi ni
mun du sa ob Vrb skem je ze
ru. V njem je zdru že no pra
vo bo ga stvo naj raz lič nej ših 
pla zil cev: želv, žab, pi ranj, 
paj kov, škor pi jo nov, leg va
nov in kro ko di lov ter kar 60 
vrst kač od ko bre in mam be 
do klo po ta če in nam bolj 
zna nih ga dov in be lo ušk. 
Za ra di ljud ske ga stra hu so 
kače za cen ti me ter de be lim 
ste klom. Nji ho vo ogle do va
nje je zato po pol no ma var
no. Da bi se ljud je zne bi li 
stra hu pred nji mi in spo
zna li pra vo na ra vo kač, se 
ob is ko val ci ži val ske ga vrta 

lah ko do tak ne jo kače, jo 
po bo ža jo in po bli že spo
zna jo nje ne po seb no sti. So
oča nje s stra hom je naj bolj
ši na čin za nje go vo pre pre
če va nje, pra vi jo v ži val skem 
vrtu. Del vrta je tudi park 
di no zav rov. 
Ce lo vški ži val ski vrt pla zil
cev Rep ti li en zoo Happ je 
od prt vsak dan med 8. in  
18. uro. In še kon tak ti za in
for ma ci je. Te le fon: 0043/ 
0463 23 4 25, splet na na slo
va rep ti li en zoo@aon.at in 
w w w . r e p  t i  l i  e n  z o o . a t .  
J. K. 

Živalski vrt Reptilienzoo Happ v Celovcu

Ne bojte se kač!
Živalski vrt leži v bližini znamenitega Minimundusa ob Vrbskem jezeru.

Dobrodošli 
kupci iz 
Slovenije

V po slov ni stav bi sre di Bo
ro velj, po leg po slo val ni ce 
Po so jil ni ce Bank, ima že ne
kaj časa svoj "dom" le kar na 
Adler Apot he ke. Nje na pre
te klost je slav na in uspeš na. 
Ug led je uspe la ob dr ža ti do 
da nes, za kar sta za služ ni 
last ni ca mag. Jut ta Ro si an 
in nje na hčer ka dr. Eva Ro si
an, ki sku paj z vr hun sko iz
šo la ni mi so de lav ka mi zna jo 
sve to va ti na po dro čju zdrav
ja in do bre ga po čut ja strank. 
Če kdo ne zna nem ško, ni 
no ben pro blem. Po go vor je 
mo goč tudi v slo ven šči ni, za 
kar po skr bi mag. Mar ti na 
To mic. 
Le kar na za go tav lja stran
kam hi tre in za nes lji ve in for
ma ci je o zdra vi lih in nji ho vi 
do ba vi ter o dru gih iska nih 
iz del kih. Sploh pa ni tre ba 
pri ti oseb no v le kar no, am
pak je mo go če zdra vi la na
ro či ti ali izve de ti za dru ge 
in for ma ci je kar po elek tron
ski poš ti adler@apot he ke
fer lach.at. 
Da de la mo do bro, po tr ju je 
tudi ved no več je šte vi lo 
strank iz Slo ve ni je, pra vi jo v 
le kar ni Adler Apot he ke Bo
rov lje. Pri jet no je sli ša ti po
hva le strank, da de la mo v 
do bro zdrav ja in do bre ga 
po čut ja!

ADLER
APOTHEKE

Mag. pharm. Jutta Rosian

LEKARNA V BOROVLJAH
 Z BOGATO TRADICIJO

+

9170 Borovlje/F vni trg - Hauptplatz 16
t faks 0043/4227/2572

adler@apothekeferlach.at
www.apothekeferlach.at

+

smer Ljubelj

Volksbank

Lekarna
Adler

Apotheke

Pošta Občina

• Naročila za zdravila
   sprejemamo tudi po
   telefonu in  e-poš� 

esna dobava
   zdravil iz NEMČIJE

avki

Posojilnicacacaacaaaaca

GOV O O

Fotografija zgoraj: Blejski otok in Blejski grad
Fotografija levo: Stephansdom na Dunaju
Fotografija desno: Pisa 

V parku s 26.000 kvadratnimi metri, ki je od Vrbskega 
jezera oddaljen samo deset minut peš hoje, so na ogled 

-

originalni materiali, npr. marmor. V Minimundusu je po-

Minimundus je odprt vsak dan do 27. oktobra 2013. Z Minimundus je od-
prt vsak dan do 27. 
oktobra 2013. Z 
obiskom Minimun-
dusa vsak obiskova-

je namenjen dobro-

(rešite otroka), ki 
pomaga številnim 
z a p o s t a v l j e n i m 
otrokom, mladini in 

Celovec ob Vrbskem jezeru

www.minimundus.at

-
lu. Sledijo tempelj Borobodur na Javi, opera v Sydneyju, komunikacijski stolp v Torontu in bazilika sv. Petra v Rimu. 

 - mali svet ob Vrbskem jezeru
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Potovanje okoli sveta v treh urah? Z Blejskega gradu do kipa 
svobode v New Yorku in naprej v Indijo k Tadž Mahalu. Obis-
kovalec v Minimundusu v dveh do treh urah spozna preko 
150 svetovno znanih znamenitosti. 

Minimundus

V parku s 26.000 kvadratnimi me-
tri, ki je od Vrbskega jezera oddal-
jen samo deset minut hoje, so na 
ogled najlepši modeli gradbenih 
čudežev, ladij in vlakov s celega 
sveta. Vsi modeli so bili zgrajeni v 
razmerju 1 : 25. 

Če tehnične razmere dopuščajo, 
se uporabljajo pri gradnji origi-
nalni materiali, npr. marmor. V 
Minimundusu je poskrbljeno tudi 
za najmlajše. Ob veselih igrah se 
otroci lahko pomerijo tudi v kvizu, 

v Celov-
cu,

ki vodi okoli sveta. Na koncu jih 
čaka diploma.

Ob ogledu se lahko obiskovalci 
spočijejo na eni od številnih klo-
pi ali pa obiščejo restavracijo oz. 
kavarno, kjer ne bodo prikrajšani 
za kulinarične užitke. Če pa se ob 
počitku začne tresti zemlja, so ta-
koj vse oči obrnjene k vesoljskemu 
plovilu Space Shuttle. Tik pred 
startom pa je napetost največja.

www.minimundus.at

Kdor veliko in dolgo dela,
naj ima tudi možnost
nakupovati do 22. ure.
Pon. – Pet. 6. – 22. ure, Sob. 8. – 18. ure

Ekskluzivno s kartico METRO!
Več informacij najdete na: www.metro.at

METRO Gradec/Graz
Weblinger Straße 41
A-8054 Gradec/Graz

48.000 živilskih in 

neživilskih izdelkov na enem 

mestu

METRO Celovec/Klagenfurt-Hörtendorf
Görtschitztalstr. 22
A-9020 Celovec/Klagenfurt-Hörtendorf

NAKUPOVATI DO 22. URE.
PON. – PET. 6. – 22. URE, SOB. 8. – 18. URE



    CASI SE SPREMINJAJO.
ZLATO PA NE.

Varna nalozba korak za 
korakom - zlate palice v 
11 razlicnih velikostih 
in v tezah od 1 do
1.000 gramov.
Zlate palice ÖGUSSA so 
na voljo brez davka na 
dodano vrednost. 

NAJVIŠJI IZKUPICEK
ZA VAŠE STARO ZLATO
Kot vodilni predelovalec zlahtnih kovin
odkupujemo zlato, srebro in platino.

A V S T R I J S K I  I N S T I T U T  Z A  T O P L J E N J E  Z L A T A  I N  S R E B R A www.oegussa.at

Fo
to

s:
 Ö

gu
ss

a,
 iS

to
ck

ph
ot

o

A-9020 Klagenfurt/Celovec
Villacher Straße 1b

v v
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NEPOSREDNO IZ CELOVCANEPOSREDNO IZ CELOVCANEPOSREDNO IZ CELOVCA

•Berlin
•Hamburg
•Köln

•Dunaj / Wien

Aktualne ponudbe, informacije in rezervacije: www.kaernten-airport.at

PoletjePoletjePoletje
201520152015

V Antalyo s potoval
V Antalyo s potoval
V Antalyo s potoval---

no agencijo TUI & na 
no agencijo TUI & na 
no agencijo TUI & na 

Naksos s Springer 
Naksos s Springer 
Naksos s Springer 

ReisenReisenReisen germanwings.com

austrian.com

/KaerntenAirport
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Končno se kaže sonce v svoji najlepši podobi. Obisk Celovca ob Vrbskem 
jezeru popestrijo tudi številne pomembne športne in druge prireditve. 

Celovec/Klagenfurt 

Fo
to

: ©
ar

hi
v 

m
es

ta
 C

el
ov

ec
Fo

to
: ©

Fr
an

z G
er

dl
 K

T

Ob izletu v Celovec vam priporočamo, 
da si v eni od številnih kavarn v starem 
delu mesta privoščite zajtrk. Tako ne 
boste uživali zgolj v dobrem zajtrku, 
temveč tudi v prelepi okolici arkadnih 
dvorišč z zelo bogato zgodovino.

Kdor pa bi rad preživel dan aktivno, 
lahko izbira npr. med odbojko na 
mivki ali kolesarjenjem po urejenih 
kolesarskih stezah ob jezeru. Tudi na 
področju kulture bo celovško poletje 
zelo pestro. In kako bi dan izleta v 
Celovec najlepše zaključili? Na pri-
mer s koktajlom v enem od številnih 
barov ali pa z obiskom koncerta. Kot 

zaključek pa še z okusno večerjo. Ozi-
roma zakaj ne z vsem skupaj?

Pa še nekaj. Prihajajo topli dnevi. 
Zato nikakor ne pozabite vzeti s se-
boj kopalne opreme. Obisk največjega 
evropskega objezerskega kopališča 
na Vrbskem jezeru je skorajda obve-
zen. Kljub temu se vam ni treba bati, 
da boste na kopališču stisnjeni kot 
sardine. Ogromne ležalne površine 
in številni pomoli zagotavljajo vsem 
obiskovalcem dovolj prostora za prijet-
no sprostitev. Toboganov in peščene 
plaže pa bodo veseli tudi najmlajši, ki 
bodo zagotovo uživali v kopanju v kri-
stalno čisti vodi. 



PONUDBA MESECA
EKSKLUZIVNI VREDNOSTNI BONI 
ZA STRANKE IZ SLOVENIJE
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269.90
PRALNI STROJ
WA 7439

 ► 15 programov 
 ► razred energetske učinkovitosti A+++
 ► mere v cm (Š x V x G): 60 x 85 x 60

1322364

zmogljivost pranja 7 kg►

349.-
PRALNI STROJ
WF 7 AF 5 E 0 Q 4 W

 ► preprečevanje penjenja 
 ► diamantni boben
 ► avtomatsko zazna količino perila
 ► razred energetske učinkovitosti A+++
 ► mere v cm (Š x V x G): 60 x 85 x 55

1224760

LED zaslon►

zmogljivost pranja 7 kg►

349.-
VGRADNI POMIVALNI STROJ
SMI 40 E 25 EU

 ► razred energetske učinkovitosti A+
 ► učinek pomivanja: a 
 ► učinek sušenja: a 
 ► mere v cm (Š x V x G): : 81,5 x 60 x 57,3

1279608

za 12 pogrinjkov►

4 programi►

2 ogrevalni površini za 
kuhanje in za pečenje►

XXL pečica,   
prostornina 60 l►

349.-
VGRADNI KUHALNI SET
BC5301PX + ECD620

 ► 5 programov peke, ventilacijska pečica 
 ► nastavljiv čas delovanja 
 ► pogrezljivi gumbi
 ► razred energetske učinkovitosti A

1169112 + 1319934

379.-
KOMBINIRANI HLADILNIK/ 
ZAMRZOVALNIK
RB 29 FSRNDSA/EF

 ► prostornina hladilnega dela: 192 litrov 
 ► prostornina zamrzovalnega dela: 98 litrov
 ► razred energetske učinkovitosti A+
 ► mere v cm (Š x V x G): 59,5 x 178 x 66,8

1224754

zunanji LED zaslon►
tehnika NO-FROST►

229.90
AKUMULATORSKI SESALNIK
64467-01 DC 45

 ► 2 stopnji
 ► kombiniran nastavek za kote in blazine
 ► aluminijasta sesalna cev

1226084

s turbo krtačo►

PRIVARČUJETE 80,- EVROV!

PRIVARČUJETE 100,- EVROV!

PRIVARČUJETE 50,- EVROV! PRIVARČUJETE 100,- EVROV!

PRIVARČUJETE 120,- EVROV!

PRIVARČUJETE 100,- EVROV!

NAMESTO 349.90*
-  80.-

NAMESTO 449.-*
- 100.-

NAMESTO 449.-*
- 100.-

NAMESTO 449.-*
- 100.-

NAMESTO 499.-*
- 120.-

NAMESTO 279.90*
- 50.-
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PONUDBA MESECA
EKSKLUZIVNI VREDNOSTNI BONI 
ZA STRANKE IZ SLOVENIJE
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Tel.: 
+43/(0)463/515000

Pon. – pet.: 09.00 - 19.30, 
sob. 09.00-18.00

St. Veiter Ring 20/Shop 118, 
A-9020 Klagenfurt/CelovecSATURN KLAGENFURT

LAHKO NAS  
OBIŠČETE  
TUDI NA:

349.-
LED-TV
42 LB 620 V

 ► razred energetske učinkovitosti A+
 ► mere s stojalom v cm (Š x V x G): 95,9 x 61,1 x 21,8

1337317

+ 3D očala►

42-PALČNI LED TV

106 cm

669.-
LED-TV
TX-47 ASW 654

 ► razred energetske učinkovitosti A++
 ► mere s stojalom v cm (Š x V x G): 107,4x67,1x21,4

1326109

Smart-TV, 
Wi-Fi, 3D►

47-PALČNI LED TV

119 cm

PRIVARČUJETE 130,- EVROV!

599.-
LED-TV
UE 55 H 6273

 ► razred energetske učinkovitosti A+
 ► mere s stojalom v cm (Š x V x G): 125,1 x 79 x 22,7

1358172

200 Hz  
Motion Rate►

55-PALČNI LED TV

139 cm

549.-
LED-TV
55 LB 620 V

 ► razred energetske učinkovitosti A+
 ► mere s stojalom v cm (Š x V x G): 124,1 x 76,9 x 23

1337100

+ 3D očala►

55-PALČNI LED TV

139 cm

999.-
LED-TV
KDL-55W955

 ► razred energetske učinkovitosti A+
 ► mere s stojalom v cm (Š x V x G): 123,9 x 79,1 x 25,1

1319576

400Hz Motionflow XR,  
vrhunska kakovost slike►

55-PALČNI LED TV

139 cm

1199.-
LED-TV
KD-55X8505

 ► razred energetske učinkovitosti B
 ► mere s stojalom v cm (Š x V x G): 123.2x78.5x28.5

1339467

ločljivost slike  
UHD 4K ►

55-PALČNI UHD LED TV

139 cm

PRIVARČUJETE 100,- EVROV!

PRIVARČUJETE 130,- EVROV! PRIVARČUJETE 100,- EVROV!

PRIVARČUJETE 200,- EVROV! PRIVARČUJETE 200,- EVROV!

NAMESTO  449.-*
-    100.-

NAMESTO 799.-*
- 130.-

NAMESTO  729.-*
- 130.-

NAMESTO 649.-*
- 100.-

NAMESTO  1199.-*
- 200.-

NAMESTO 1399.-*
- 200.-
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          IZLET // sreda, 13. maja 2015

Za odjave, ki prispejo kasneje od ponedeljka, 11. maja 2015, do 10. ure, 
zaračunamo potne stroške. 

PLANICA, ZELENCI IN BELOPEŠKA JEZERA 

Dopoldne bo z nami znani nekdanji 
smučarki skakalec Franci Petek, ki nam 
bo najprej predstavil Vrtec montessori 
v Radovljici, nato nam bo razkazal Nor-
dijski skakalni center v Planici, za konec 
nas bo popeljal še v Zelence – zeleni 
izvir Save Dolinke. Tako nam bo Franci 
predstavil tri področja svojega delova-
nja: vzgojo otrok, smučarske skoke in 
geografijo. Po kosilu, ki bo v Gostilni pri 
Martinu v Kranjski Gori, se bomo odpe-
ljali še na Belopeška jezera v sosednji 
Italiji. Na poti bomo poskrbeli za zani-
mive zgodbe in se naučili kakšno novo 
pesem. Prepričani smo, da nam bo čas 
hitro minil. Se vidimo na rajži!

Cena izleta je 30 EUR.

PLANICA, ZELENCI IN BELOPEŠKA JEZERA 

Cena vključuje: prevoz, vodena ogleda 
Planice in Zelencev, ogled Belopeških jezer, 
okusno kosilo in DDV.

Odhod avtobusa:
ob 7.20 z AP Škofja Loka,
ob 7.40 z AP Mercator Primskovo,
ob 8.00 z AP Creina,
ob 8.25 AP Radovljica. 

Za rezervacijo čim prej pokličite 
po tel. št.: 04/201 42 41,  
se oglasite osebno na  
Bleiweisovi c. 4 v Kranju ali  
pišite na: narocnine@g-glas.si.
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Nagrade: 3-krat roman Ivana Sivca Očetove zgodbe

Re šit ve kri žan ke (ges lo, se stav lje no iz črk z ošte vil če nih polj in 
vpi sa no v ku pon iz kri žan ke) po šlji te do srede, 13. maja 2015, 
na Go renj ski glas, Ble i  we i so va ce sta 4, 4000 Kranj. Rešitve lah ko 
od da te tudi v na bi ral nik Go renj ske ga gla sa pred po slov no stav bo 
na Ble i we i so vi ce sti 4.
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AKTUALNO

POGOVOR

ZANIMIVOSTI

NA ROBU

RAZGLed

Od petka do petka
Katičeva namesto Vebra, delna 
sprostitev varčevalnih ukrepov, 
poroštvo darsu ... Stran 26 

Spomini
Nekdanji izgnanci ohranjajo 
spomine na svojo usodo v času 
druge svetovne vojne. Stran 28

Pogovor
Ivan Oman, kmet iz Zminca,  
o dogajanju pred četrt stoletja in 
o današnji državi ... Stran 29

Mateja Rant

»Tu je zame konec sve-
ta,« se Matilda erman vda-
na v usodo, a brez grenko-
be zazre v ruševine nekda-
njega mostu, prek katerega 
se je včasih s svojim malim 
avtom odpeljala po nakupih 
in drugih opravkih v Žiri ali 
Idrijo. Zdaj pa je že pol leta 
odvisna od pomoči sina in 
prijateljic, saj se njena pot 
z avtom vedno konča pred 
leseno brvjo, ki jo je postavi-
la občina, da vsaj peš lahko 
varno prečka potok. Obno-
va mostu je namreč v pris-
tojnosti lastnika zemljišča, 
saj gre za zasebno pot. Po 
informacijah, ki jih imajo 
na občini, naj bi lastnik že 
naročil obnovo, a čaka izva-
jalca, ki mora z deli končati 
na drugi lokaciji.

Tako se odrezana od sveta 
Matilda erman v svoji hiši 

na vzpetini v Plastuhovi 
grapi, kjer ji družbo delajo 
samo njene mačke in koko-
ši, razumljivo počuti še bolj 
osamljeno. Pozimi v sne-
gu ni šlo drugače, kot da so 
obiskovalci kilometer daleč 
navkreber po razdrapani 
gozdni poti pešačili do nje, 
pri čemer so včasih gazili v 
snegu, ki je segal prek kolen. 
S snežnim plugom čez lese-
no brv seveda ni šlo. A osa-
mljenost ni največja težava, 
saj si čas krajša s telefonski-
mi pogovori in branjem sta-
rih knjig, bolj jo skrbi, če bi 
se ji kaj zgodilo, saj do nje 
zdaj ne morejo ne z reševal-
nim ne gasilskim vozilom. 
»Pozimi me je prav skrbelo, 
ko sem zbolela za gripo in 
mi nikakor ni uspelo zniža-
ti visoke temperature,« raz-
krije svoje strahove. Obe-
nem je pozimi zaradi poče-
ne vodovodne cevi ostala še 

brez tekoče vode. Po vodo 
zdaj hodi k studencu pod 
hišo, perilo mora prati na 
roke. »Morali bi namreč pri-
ti s stroji, da bi na novo polo-
žili cevi, a kaj, ko ne morejo 
čez most,« zavzdihne.

Ob vsem tem pa ji zdaj 
grozi še, da bo ostala brez 
avta. Že pred mesecem dni 
ji je namreč poteklo prome-
tno dovoljenje, in ker avta 
ne more peljati na tehnični 
pregled in registracijo, so 
jo že opozorili, da bo mora-
la vrniti prometne tablice. 
»A tu v hribih je avto živ-
ljenjskega pomena.« dob-
ro ve, o čem govori, saj je 
pozimi veliko pešačila. Po 
hribu navzdol že gre, pra-
vi Matilda erman, navzgor 
pa težko hodi. A noče vzbu-
jati pomilovanja, zato hitro 
pristavi: »Ah, to so starost-
ne težave. Ob dobrem zdra-
vniku in zdravilih kar gre.« 

Zato jo še bolj jezi, da je, 
kljub temu da je še dovolj 
pri močeh in ima avto, pov-
sem odvisna od drugih. »Ob 
nedeljah pride sin in mi pri-
nese, kar rabim, iz trgovine. 
A čez teden še vedno potre-
bujem kakšne malenkos-
ti.« Po nakupih se navadno 
odpravi kar peš. »Celo uro 
rabim, da pridem do sredi-
šča Žirov. Nazaj pa popro-
sim kakšno prijateljico, da 
me pelje, ker je pretežko, 
če moram še kaj nositi.« 
Ampak ne moreš kar na prej 
nekoga prositi, da te pelje, 
še doda. 

Zato bi bila zelo vesela 
že nekoliko širšega lesene-
ga mostu, čez katerega bi 
se lahko zapeljala z avtom. 
A to ni tako enostavno, je 
pojasnil Andrej Poljanšek, 
ki je na Občini Žiri pristo-
jen za komunalo, gospodar-
ske javne službe in prostor. 

»Tudi na občini smo razmi-
šljali o taki začasni rešitvi, 
a bi bilo problem zagotovi-
ti ustrezno nosilnost. Obe-
nem bi nase prevzeli pre-
veliko odgovornost, če bi 

se komu kaj zgodilo.« Tako 
Matildi erman ne preosta-
ne drugega, kot da verjame 
zagotovilom, da je lastnik že 
naročil obnovo porušenega 
mostu. 

Lesena brv edina vez s svetom
Potem ko je ob oktobrskih poplavah narasla voda odnesla betonski most čez potok v Plastuhovi grapi, je 75-letna Matilda Erman ostala dobesedno  
odrezana od preostalega sveta. Za povrh je pozimi počila vodovodna cev in je še brez tekoče vode v hiši.

»Tu je zame konec sveta,« pravi 75-letna Matilda Erman. / Foto: Gorazd Kavčič

Matilda Erman / Foto: Gorazd Kavčič

Vodo si v hišo prinaša iz bližnjega studenca. / Foto: Gorazd Kavčič
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Od petka do petka

Simon Šubic

Varčevalne ukrepe bodo 
delno sprostili

Vlada je v sredo na raz-
pravi osnutka reformnega 
programa in programa sta-
bilnosti opredelila nekatere 
bolj konkretne javnofinanč-
ne ukrepe, ki nakazujejo na 
delno sprostitev varčevalnih 
ukrepov prihodnje leto, sta 
po seji vlade sporočila minis-
tra Anja Kopač Mrak in Boris 
Koprivnikar. Minister za jav-
no upravo Koprivnikar je 
razložil, da vseh varčevalnih 
ukrepov ne morejo sprostiti, 
popustilo pa se bo pri plačah, 
pokojninah in socialnih tran-
sferjih. Kot je dodal, z gospo-
darsko rastjo ne bo mogoče 
pokriti vseh sprostitev, zato 
nameravajo izboljšati opti-
malnost sistema. Samo spro-
stitev napredovanj v javnem 
sektorju v prihodnjem letu 
bo stala več kot 180 milijo-
nov evrov. Po besedah mini-
strice za delo, družino, soci-
alne zadeve in enake možno-
sti Anje Kopač Mrak pričaku-
jejo sprostitve tudi pri otroš-
kem dodatku in štipendijah, 
dvignil se naj bi tudi mini-
malni osebni dohodek, ki je 
podlaga za izračun denarne 
socialne pomoči. Če bodo 
dogovori uresničeni, se bo 
po njenih besedah sprosti-
la polovica ukrepov, socialni 
politiki pa bo prihodnje leto 
namenjenih dodatnih 70 
milijonov evrov. Nacionalni 

reformni program in pro-
gram stabilnosti naj bi vlada 
potrdila prihodnji teden.

Katičeva namesto Vebra

V stranki SD so po razre-
šitvi Janka Vebra za novo 
ministrico za obrambo pred-
lagali svojo poslanko in pod-
predsednico državnega zbo-
ra Andrejo Katič, je v torek 
po srečanju s predsednikom 
vlade Mirom Cerarjem, ki 
je predlog sprejel, pove-
dal predsednik SD Dejan 
Židan. 45-letna Katičeva je 
diplomirana pravnica, 16 let 
je bila direktorica občinske 
uprave v Velenju, lani pa je 
bila prvič izvoljena za pos-
lanko. Po besedah Židana je 
dobra političarka in pravni-
ca ter ima izkušnje pri vode-
nju, kar so po njegovem refe-
rence, ki jih obrambni resor 
trenutno potrebuje. Kati-
čeva je dejala, da želi kot 
bodoča ministrica »delova-
ti predvsem v smeri krepitve 
obrambno-varnostnega sis-
tema kot celote ter še pose-
bej na področju zaščite, reše-
vanja in pomoči«. Predsed-
nik vlade naj bi njeno kandi-
daturo v državni zbor poslal 
prihodnji teden, hkrati z nje-
govim predlogom kandidata 
za ministra za izobraževan-
je, ki še ni znan.

Darsu državno poroštvo

Državni zbor je ta teden 
sprejel zakon o državnem 

poroštvu za obveznosti Dar-
sa ter s tem omogočil nje-
govo dolgoročno finanč-
no vzdržnost poslovanja in 
refinanciranje velikega dol-
ga, ki ga je Dars v preteklih 
letih najel za gradnjo avto-
cestnega omrežja. Po bese-
dah državnega sekretar-
ja na ministrstvu za finan-
ce Metoda Dragonje želijo 
z delnim poroštvom zniža-
ti stroške refinanciranja dol-
gov in zagotoviti, da bo Dars 
na letni ravni razpolagal s 
približno 75 milijoni evrov 
prostega denarnega toka 
za vzdrževanje obstoječe-
ga avtocestnega omrežja in 
nekatere nujne investicije. 
Dars je imel konec lanske-
ga leta po podatkih nadzor-
nega sveta za več kot 3,1 mili-
jarde finančnih obveznos-
ti s pripadajočimi obrestmi. 
Družba je sicer lani ustvari-
la okrog 70,3 milijona evrov 
čistega dobička, njegov nad-
zorni svet pa bo vladi kot 
skupščini predlagal, da naj 
bilančni dobiček, ki znaša 
malo manj kot 40,5 milijo-
na evrov, v celoti razporedi v 
druge rezerve iz dobička, kar 
bi okrepilo finančni položaj 
Darsa.

Ne morejo opravljati 
obveznega pripravništva

Okoli 150 študentov in 
diplomantov socialnega 
dela je v torek pred mini-
strstvom za delo protesti-
ralo zaradi nezmožnosti 

opravljanja pripravništev, 
ki so obvezen pogoj za zapo-
slitev na mestu socialnega 
delavca. Od ministrstva so 
zahtevali, da se problemati-
ka pripravništev uredi in da 
država zagotovi denar. Ker 
je bil zadnji razpis za opra-
vljanje pripravništev obja-
vljen pred dvema letoma, 
po besedah Gašperja Loči-
čnika iz Študentske sku-
pine za ureditev priprav-
ništva v socialnem varstvu 
na opravljanje pripravniš-
tva čaka že okoli 500 diplo-
mantov s področja socialne-
ga varstva. Diplomanti so 
do zdaj pripravništva opra-
vljali v okviru projekta Prip-
ravništvo s pomočjo evrop-
skih sredstev, ki pa jih tre-
nutno ni. 

Odločitev že sprejeta?

Po navedbah nekaterih 
medijev je ustavno sodiš-
če v zadevi Patria, ki je pri-
tožbe obsojenih Janeza Jan-
še, Ivana Črnkoviča in Tone-
ta Krkoviča znova obravna-
valo v ponedeljek in včeraj, 
že sprejelo dokončno dolo-
čitev. Reporter je celo nava-
jal, da naj bi ustavni sodniki, 
o zadevi odloča le osem sod-
nikov, saj se je Jan Zobec iz 
odločanja izločil, sodbo raz-
veljavili in vrnili v ponovno 
sojenje na okrajno sodišče. 
V tem primeru lahko zadeva 
tudi zastara, če ustavno sodi-
šče ne bo poseglo in podalj-
šalo za staralni rok. 

Sprostili bi le del ukrepov
Vlada za prihodnje leto načrtuje delno sprostitev varčevalnih ukrepov, med njimi tudi sprostitev 
napredovanj v javnem sektorju, otroškega dodatka in štipendij. 

Minister za javno upravo Boris Koprivnikar ocenjuje, da bo 
sprostitev napredovanj v javnem sektorju stala več kot 180 
milijonov evrov. / Foto: Gorazd Kavčič

Državni zbor je Darsu z možnostjo poroštva olajšal 
odplačevanje dolgov, ki presegajo tri milijarde evrov. 

Diplomanti socialnega dela so protestirali, ker ne morejo 
opravljati obveznega pripravništva (slika je simbolična).  

Slovenci v zamejstvu (452)

Knjižno bogastvo Koroške
Značilnost letošnjih Koro-

ških kulturnih dni, ki bodo 
končani drevi ob 19. uri s kon-
certom mešanega pevskega 
zbora Bilka iz Bilčovsa/Lud-
mannsdorf in tamburašev 
iz Šentjanža v Rožu v Lin-
hartovi dvorani Cankarjeve-
ga doma v Ljubljani, je pred-
stavitev številnih novih knjig. 
To je dokaz izjemne literar-
ne ustvarjalnosti nekdanjih 
in sedanjega rodu koroških 
Slovencev. V ponedeljek so 
v dvorani Svetovnega sloven-
skega kongresa v Ljubljani 
predstavili tri knjige. Prva je 
zbirka ljudskih pesmi z Zilje 
iz zapuščine prezgodaj umr-
lega zborovodja Lajka Milo-
savljeviča z naslovom Ko bi 
le Zila ne bila. Zbirka je dra-
gocena dokumentarna publi-
kacija in spomenik slovenski 
pesmi na Koroškem. Druga 

knjiga ima naslov Zgodovin-
ski spomin na Rebrco, ki jo je 
napisal sodnik in pisatelj dr. 
Ožbolt Ilaunig (1876–1945). 
V njej je podrobno opisana 
zgodovina Rebrce, rebrškega 
gradu in Komende ter doga-
janje v plebiscitnem času, ko 
je bila napisana. V tretji knji-
gi so zbrani prispevki in spo-
mini na dr. Valentina Inzka 
(1923–2002), učitelja in 

šolskega nadzornika, predse-
dnika narodnega sveta koro-
ških Slovencev in pobudnika 
za dialog med obema naro-
doma na Koroškem, ki ga je 
spodbujal tako v posvetnem 
kot v cerkvenem življenju. 
Knjiga ima naslov Valentin 
Inzko: Glasnik sožitja. 

Druga predstavitev aktu-
alnega slovenskega knjižne-
ga bogastva je bila v sredo v 

Muzeju novejše zgodovine v 
Ljubljani. Javnost je spozna-
la dve knjigi o žrtvah proti-
nacističnega boja koroških 
Slovencev. Prva je v nem-
ščini napisana monografija 
z naslovom Wer war Klara 
aus Šentlipš/St. Phillipen?/
Kdo je bila Klara iz Šentlip-
ša? Njena vsebina govori o 
slovenskih žrtvah nacional-
socializma, ki jih je bilo sku-
paj okrog 500. Druga knjiga 
pa je dvojezični nemško-slo-
venski zbornik Peršman, 
ki sta ga Lisa Rettl in Gud-
run Blohberger izdali v spo-
min na 70. obletnico pokola 
11-članske Sadovnikove, po 
domače Peršmanove druži-
ne v Podpeci v dolini Lepene 
nad Železno Kaplo 25. apri-
la leta 1945. Med ubitimi je 
bilo tudi sedem otrok, starih 
od osem mesecev do trinajst 

let. Knjigo je v slovenščino 
prevedel profesor zgodovine 
Štefan Pinter. V obnovljeni 
Peršmanovi hiši je sedaj edi-
ni muzej o protinacističnem 
boju in partizanskem uporu 
na Koroškem. 

V Galeriji Družina v Ljubljani sta v okviru tradicionalne 
akcije Podarimo knjigo veleposlanik Republike Avstrije 
v Ljubljani dr. Clemens Hoja in predsednik Mohorjeve 
družbe iz Celovca dekan Ivan Olip šestim slovenskim 
nevladnim ustanovam s socialnega in humanitarnega 
področja podarila 2300 knjig v vrednosti 50.000 evrov. 
Od leta 2002, ko se je akcija začela, je bilo podarjenih 
že več kot 46.000 izvodov knjig v skupni vrednosti več 
kot 700.000 evrov.

Predstavnik Mohorjeve 
založbe Hanzi Mlečnik z 
novo knjigo o Valentinu 
Inzku

Jože Košnjek
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Miha Naglič

»V današnjem Gorenj-
skem glasu sem prebral zelo 
poučen in zanimiv prispevek 
publicista, kulturnega delav-
ca in mojega prijatelja Mihe 
Nagliča, kjer je opisal predz-
godovino nekdanje pristave 
loškega gradu ter prizadevan-
ja za njeno obnovo in razmiš-
ljanje o bodoči vsebinski zas-
novi stare šole. Nadvse spod-
budno je, da že ta mesec v njej 
začne z delom krajevna knji-
žnica ¼  O vsebinski zasnovi 
muzeja, kot rečeno, v Gorenj-
skem glasu piše kolega Miha 
Naglič. Temu razmišljan-
ju, s katerim se v celoti strin-
jam, bi dodal samo nekaj svo-
jih idej (premislekov). V prvi 
vrsti je predstavitev mesta Žiri 
in celotne doline, s poudar-
kom na predstavitvi bogate 

čevljarske obrtne in indus-
trijske tradicije. Nadgraditi je 
potrebno zbirko © Pozdravlje-
ni, ljubitelji utrdb!© , in sicer po 
zgledu Kobariškega muzeja 
in fundacije © Poti miru v Poso-
čju© . Žirovski muzej bi lah-
ko bil matični muzej za celot-
no © Rapalsko mejo©  in krepko 
segel čez svoje ozke občinske 
meje. Saj se tu nahaja nekaj 
največjih objektov t. i. Rupni-
kove linije. Zelo pomembna 
je atraktivna muzejska posta-
vitev, ki bo zanimiva za obis-
kovalce. Sloni naj na muzej-
skih predmetih, dobri zgod-
bi, uporabi sodobnih tehno-
logij, predvsem pa mora biti 
muzej odprt za obiskovalce. 
Poleg samih zbirk bi poudaril 
sodobno muzejsko trgovino, 
ki jo v večjih muzejih dopol-
njuje muzejska kavarna ali 
celo restavracija. Povedal bi 

rad še eno osebno izkušnjo. 
Med večletno prenovo idrij-
skega gradu ni bil muzej niti 
eno turistično sezono zaprt za 
obiskovalce, ko pa smo posta-
vili najpomembnejšo zbir-
ko, smo ga odprli 365 dni v 
letu. Muzej na idrijskem gra-
du lahko danes obiščeš tako 
na silvestrovo kot tudi na prvi 
dan v letu ¼ «

Navedene besede so iz 
govora, ki ga je imel zgodovi-
nar, muzealec in politik Samo 
Bevk ob odprtju prenovlje-
ne stavbe Stare šole – Muze-
ja Žiri 6. 2. 2009. Govor-
nik je bil kar 18 let (1996–
2014) poslanec Državne-
ga zbora, petkrat izvoljen v 

idrijsko-cerkljanskem okraju 
prve (gorenjske) volilne eno-
te. V idrijskem časopisu ABC 
je na pobudo založnika Dami-
jana Bogataja vsa ta leta vsak 
mesec napisal poslansko pis-
mo, skupaj jih je 246, zdaj jih 
imamo v knjigi. V enem od 
njih je povzel tudi svoj žirov-
ski nastop. Njegove dobre žel-
je žirovskemu muzeju se žal 
niso uresničile; pa ne po nje-
govi krivdi, ampak zato, ker 
lokalna skupnost za ambici-
je tega muzeja nima prave-
ga posluha (blago rečeno) ¼  
Bevkova pisma pa so odlična 
ponazoritev družbenega utri-
pa tako na Idrijskem kot v šir-
šem prostoru.

Nove knjige (274)

Pisma s poslanskega sedeža 108

Samo Bevk, Pisma s poslanskega sedeža 108, Založba 
Bogataj, Idrija, 2015, 580 strani, 18 evrov, www. 
zalozba-bogataj.si

Miha Naglič

Turkom asistirali Nemci

Turški genocid nad 
Armenci se je začel v Istan-
bulu, 24. aprila 1915. Tega 
dne je turški notranji minis-
ter Talat Paša (15. maja 1921 
ga je v Berlinu ubil mladi 
armenski atentator Sogho-
mon Tehlirian) ukazal are-
tacijo okrog 250 armen-
skih intelektualcev in vodij 
armenske skupnosti v Kon-
stantinoplu; že v prvi noči 
so aretirali več kot 2300 
Armencev in tako z odstrani-
tvijo elite dobesedno obgla-
vili armensko skupnost. Sle-
dil je pokol v Turčiji živeče-
ga armenskega ljudstva, v 
katerem so Turki pobili pol-
drugi milijon Armencev. 
Temu zločinu so po stroko-
vni plati asistirali nemški 
vojaški strokovnjaki, ki so 
med takratno vojno svetova-
li zavezniški turški vojski. S 
poznejšega vidika se zdi, kot 
da so Nemci takrat v Turčiji 
trenirali za svoj genocid nad 
Judi. Hans Humann, nem-
ški vojaški ataše v Osmanski 
državi, je izjavil: »Vem, da 
Turki in Armenci ne morejo 
živeti skupaj. Ena izmed teh 
ras mora iti. In za to, kar so 
storili Armencem, Turkov 
ne krivim. Mislim, da je bilo 
to popolnoma upravičeno. 
Šibkejši narod mora pasti. 
Armenci so si želeli Turčijo 
razdeliti; so proti Turčiji in 

Nemcem, zato nimajo pravi-
ce, da bi obstajali na tem oze-
mlju.« Pruski general Fried-
rich Bronsart von Schellen-
dorf, ki je bil na čelu turške-
ga generalnega štaba, je šel 
v besedah še dlje: »Armenec 
je, tako kot Jud, zunaj svoje 
domovine parazit, ki izsesa-
va zdravje dežele, v kateri se 
je naselil. To je bil tudi izvor 
sovraštva, ki se je prav v sre-
dnjeveški maniri razbesne-
lo proti temu nezaželene-
mu narodu in vodilo do nje-
govega poboja.« V Nemčiji 
rojeni Turek Cem Özdemir 
(1965), vodja stranke Zve-
za 90/Zeleni, pa je nedavno 
izjavil: »Tudi sto let po pobo-
ju Armencev zvezna vlada ni 
pripravljena genocida ime-
novati genocid. V tem oziru 
je Zvezno republiko Nem-
čijo mogoče imeti za nasle-
dnico pravnega reda Nem-
škega cesarstva, takratnega 
tesnega zaveznika Osman-
ske države, in torej tudi za 
nosilko soodgovornosti za 
poboj.« In še: »Na zadnjem 
potovanju v Armenijo so me 
vprašali, ali se bo poleg fran-
coskega predsednika Hol-
landa spominske slovesno-
sti 24. 4. v Erevanu udeleži-
la tudi kanclerka Merklova. 
Poslali bomo nekega drža-
vnega sekretarja, kar prilo-
žnosti nikakor ne ustreza. 
Zaradi te neprimerne pre-
vidnosti v ravnanju z Erdo-
ganom zvezna vlada zma-
njšuje pomen genocida nad 

Armenci – dostojanstven 
odnos do žrtev in njihovih 
potomcev bi bil videti druga-
če. Tega dejanja ne zanikajo 
samo Turki, sto let po njem 
se sprenevedajo tudi drugi.« 
Sprenevedanja pa ni mogo-
če očitati papežu Frančišku. 
Ta se je v nedeljo, 12. apri-
la, pri maši v baziliki sv. Pet-
ra spomnil poboja Armen-
cev in ga odkrito označil za 
genocid. Dejal je: »V prete-
klem stoletju je naša človeš-
ka družina prestala tri mno-
žične in nepredstavljive tra-
gedije. Prva, ki na sploš-
no velja za prvi genocid 20. 
stoletja, je zadela armensko 
prebivalstvo ¼ Obeležuje-
mo stoletnico tega tragič-
nega dogodka, tega silovi-
tega in nesmiselnega poko-
la, katerega krutost so mora-
li prestati vaši predniki.« 
Tako je dejal pred armen-
skimi verniki, ki so bili pri 
tej maši navzoči. (Vir: MMC 
RTV SLO) – O teh rečeh bo 
še veliko govora, prav danes 
je v armenskem glavnem 
mestu Erevanu velika spo-
minska slovesnost ¼

Armenska Guernica

Stoletnica armenske tra-
gedije odmeva tudi na estra-
dni in umetniški sceni. Tako 
je denimo Armenijo obiska-
la družina ameriške zvez-
dnice Kim Kardashian, po 
očetu Armenke, spremlja jo 
partner Kanye West, slavni 

raper, njuna hčerka North 
in Kimina sestra Khloe Kar-
dashian. Kanye je za ženine 
rojake uprizoril brezplačni 
koncert. Super!, poreče kdo, 
mene pa bolj gane tisto, kar 
je ustvarila čikaška umetni-
ca Jackie Kazarian, tudi ona 
armenskega rodu. Hotela je 
po svoje prispevati k ozaveš-
čenosti o genocidu in armen-
ski kulturi na splošno, zas-
tavila je Project 1915. Nasta-
lo je platno velikih dimenzij 
Armenia (Hayastan); zdaj je 
razstavljeno v galeriji sodo-
bne umetnosti Mana v Chi-
cagu, od 17. aprila do 29. 
maja, potem bo šlo po sve-
tu. Umetnica je ob sliki izja-
vila: »Nihče ne bi vedel, kaj 
se je zgodilo v Guernici, če 
ne bi bilo te slike.« In še: »To 
je zelo prvinski, čustven pro-
jekt. Tako kot vsaka umetni-
na, ki tematizira bolečo pre-
teklost, je namenjen spomi-
njanju, celjenju ran in izo-
braževanju, ki bo prineslo 
boljši svet.« Da bi ga le!

Ob svetovnem dnevu 
knjige

»Tudi slabe knjige so knji-
ge, in zato svete.« To je izja-
vil nemški pisatelj in nobe-
lovec Günter Grass (1927–
2015), umrl je 13. aprila. Z 
njegovo izjavo se najbrž ne 
strinjamo vsi, a ima svoj 
pomen. Včeraj (23. aprila) 
je bil Unescov svetovni dan 
knjige.

Genocid nad Armenci
Na današnji dan, 24. aprila 1915, se je začel turški genocid nad Armenci. Papež Frančišek ga je ostro 
obsodil, turški predsednik Erdogan je papeža zato še ostreje napadel. Turki ne priznajo svojega 
največjega zločina …

Armenka kleči nad mrtvim otrokom pri mestu Alep v 
severni Siriji, ki je bilo v času genocida v otomanski državi. 

Jackie Kazarian, ameriška umetnica armenskega rodu, 
pozira pred svojo megasliko Armenia, ki postaja armenska 
Guernica. / Foto: Wikipedija

Pisatelj Günter Grass in zahodnonemški kancler Willy 
Brandt, 1972 / Foto: Wikipedija
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Marjana Ahačič,  
Urša Peternel

Ob letošnjem 9. maju bodo 
v društvih izgnancev obeležili 
sedemdeseto obletnico vrnit-
ve iz izgnanstva, osrednja pri-
reditev bo 6. junija v Ljublja-
ni. Kot je dejala predsednica 
jeseniškega društva izgnan-
cev Slava Biček, zadnji še živi 
pričevalci ob obletnici želi-
jo, da se spomin na izgnans-
tvo ohranja. Ali kot je v knji-
gi pričevanj zapisala članica 
društva Jeseničanka Magda-
lena Cundrič, ki se je rodila 
pet mesecev po mamini vrnit-
vi iz taborišča Gunzenhausen 
(njen oče je bil belgijski vojni 
ujetnik, ki ga je mama spoz-
nala v taborišču): »Društvu 
izgnancev sem se pridružila 
zato, ker vem, da so izgnanci 
prestali zelo veliko hudega, a 
so bili vedno potisnjeni v oza-
dje, kot da njihov prispevek ni 
bil tako velik kot tistih, ki so 
se z orožjem v roki borili proti 
sovražniku ...« 

Po podatkih, ki jih je zbral 
Tone Konobelj za razstavo Izg-
nanci 1941–1945, so okupator-
ji leta 1941 uvedli raznarodo-
valni program. Najbolj siste-
matično ga je ob okupaciji slo-
venskih dežel izvajal nemški 
tretji rajh, ki je takoj začel s pre-
krivanjem in menjanjem ose-
bnih in krajevnih imen, uniče-
vanjem slovenskih knjig, raz-
puščanjem slovenskih druš-
tev in uvajanjem nemščine v 
šolah. Začel je tudi z izgonom 
Slovencev. Z Gorenjske je bilo 
okrog dva tisoč tristo ljudi izg-
nanih v Srbijo, okoli štiri tisoč 
dvesto pa v Nemčijo, med nji-
mi predvsem sorodniki ustre-
ljenih talcev in partizanov. V 
Nemčiji so bili izgnanci pre-
puščeni krutemu nemškemu 

režimu, živeli so v bedi in 
pomanjkanju. Preseljevali so 
jih iz taborišča v taborišče in 
jih izrabljali kot ceneno delov-
no silo. V Srbiji so jih domači-
ni sprejeli bolj gostoljubno in 
jim tudi pomagali, čeprav so 
se sami otepali bede in poma-
njkanja, piše Konobelj. »Veči-
na preživelih izgnancev je za 
posledicami gorja v taboriščih 
trpela vse življenje ...« 

Ganljiva pričevanja

Med nekdanjimi izgnan-
ci so spomini na leta izgnan-
stva še zelo živi. Minka Simo-
netič je imela v času odhoda 
v izgnanstvo le sedem let. Na 
klancu v gostilni pri Pajerju 
na Hrušici je bilo zbirališče. 
Ko so prišli v salon, so zagle-
dali mizo, za katero so sedeli 
gestapovci. Med njimi je sedel 
tudi vaški veljak, ki je takoj 
pokazal na Minkinega očeta: 
© To je tisti Klemenc!©  Takrat 
je gestapovec prijel očeta za 
ovratnik, ga zasukal in vsi so 
morali takoj za njim. V veži 
pred stopnicami so se malo 
ustavili. Oče je hitro zagra-
bil Minkino sestrico in jo sti-
snil k sebi. Hotel je še Minko, 
takrat pa ga je gestapovec tako 
udaril, da so mu očala padla 
po tleh. Brez njih je zelo sla-
bo videl. Še enkrat je izteg-
nil roke proti Minki. Zopet je 
dobil udarec. Zajokala je, saj 
ni mogla doumeti, da tepejo 
njenega očeta. Sestra je med-
tem pobrala očala in mu jih 
dala. Porinili so ga na stopni-
ce. Obrnil se je in jih posled-
njič pogledal ¼  Pred gostilno 
je že čakal avtobus, v katerega 
so jih porinili. Tam je bilo že 
veliko družin s Hrušice ...

Alojzij Grzetič s Hrušice je 
bil v času izgona star petnajst 

let. Spominja se, da je bila bli-
zu taborišča vojaška ambu-
lanta (lazaret), kjer so zdravi-
li vojne invalide. V tej ambu-
lanti je delala njegova mama, 
potem pa so začeli pošiljati 
tja tudi njega. Čistil je lonce, 
pomival posodo, lupil krom-
pir ter opravljal še razna dru-
ga kuhinjska dela. Po enem 
letu so jih premestili v tabo-
rišče Wernfels, kjer so ostali 
do konca vojne. Skupaj z oče-
tom in bratom so ga konec 
1943. leta poslali v Nürnberg 
v tovarno Häberlein-Metz-
ger, kjer so pekli piškote, suhi 
kruh in poseben kruh, ki so 
ga pošiljali vojakom na fron-
to. Delal je pri vroči peči ...

Stana Novak, rojena Marin-
šek, iz Mojstrane se takole 
spominja tistih časov: »Oče 
se je vsak dan iz Gorij peljal 
s kolesom v službo v Železar-
no na Javornik, 24. julija 1942 

pa se ni vrnil domov. Mama 
je zaslutila, da se mu je nekaj 
zgodilo. Kmalu smo zvede-
li, da so ga ujeli in odpeljali 
v Begunje. Istega dne so nas 
strpali na kamione in odpelja-
li v Šentvid v zapor. Mama je 
imela pol ure časa, da je prip-
ravila oblačila, trikrat za preo-
bleč, skodelico in žlico. Hote-
la je vzeti stvari še za očeta, a 
ji Nemci niso dovolili.« Dru-
žino so odpeljali, ker so bili 
kar trije njeni strici v partiza-
nih. Stana je bila takrat stara 
šele osem let. »Dva dni smo 
se brez hrane in pijače vozi-
li v živalskih vagonih, preden 
smo prispeli v lager – najprej 
v Gunzenhausen, pozneje pa 
v Huttenbach na Bavarskem. 
Premeščali so nas iz enega 
taborišča v drugega. Ležali 
smo na lesenih pogradih, ki 
so bili pokriti s slamo. Higien-
ske razmere so bile zelo slabe, 
prostori hladni, hrane je bilo 
samo za preživetje. Spomin-
jam se, da nas je bilo v pros-
toru zelo veliko, a vendar smo 
bili srečni, ker je bila druži-
na skupaj.« Kmalu po priho-
du sta morala oče in mama 
na delo v tovarno, enajstletna 
starejša sestra pa je opravljala 
najbolj umazana dela v trgovi-
ni. Oče se je z dela v tovarni v 
Nürnbergu ob sobotah vračal 
k družini v taborišče. »Mlaj-
ši otroci smo hodili v šolo, 
imeli smo zelo stroge učitel-
je. Govoriti smo morali nem-
ško, kdor ni sledil, je bil kaz-
novan. Jezika nismo razume-
li, zato nas je bilo strah tepe-
ža. Kazni so bile zelo stroge, 
večkrat smo klečali v kotu. Če 
nismo klečali po navodilih, so 
nas zbadali z iglami. Zapira-
li so nas tudi v temnice.« Ko 

niso bili v šoli, so delali na 
polju, kjer so pobirali hmelj 
in krompir ter opravljali dru-
ga dela. » Najhuje mi je bilo, 
ko smo otroci ostajali sami v 
lagerju. Strah nas je bilo bom-
bardiranja, bali smo se, da se 
starši ne bodo vrnili z dela. 
Kot otrok sem bila zelo pre-
strašena. Posledice čutim še 
danes.« Ko so leta 1945 Ame-
ričani bombardirali taboriš-
če, so za štirinajst dni zbeža-
li v gozd. »Na skrivaj so nam 
prinašali skromno hrano, da 
smo preživeli. Pozneje so nas 
namestili v svinjski hlev, nato 
so nas odpeljali nazaj v tabori-
šče, kjer smo čakali na prevoz 
v domovino. V zbirni center 
v Kranj smo prispeli 17. juli-
ja 1945. Čez nekaj dni so nas 
odpeljali v našo hišo, ki pa je 
bila vsa izropana. Ničesar nis-
mo imeli, le pridne roke, da 
smo si ponovno ustvarili topel 
dom,« je zaključila svojo pri-
poved danes 81-letna Stana 
Novak.

Pretresljive spomine, kako 
so se izčrpani in shujšani vrni-
li domov, ima Slava Biček. Z 
mamo ves čas izgnanstva nis-
ta vedeli, ali je atek, ki je bil v 
partizanih, živ ali mrtev. »Ko 
sva se vrnili iz Nemčije, sva na 
jeseniški postaji med množi-
co, ki nas je čakala, zaman 
iskali njegov obraz. Srečan-
ja preživelih borcev z žena-
mi in otroki, ki so se vračali 
iz izgnanstva, so bila ganlji-
va. Nama pa se je postaja zde-
la prazna ...« Šele kasneje sta 
izvedeli, da je oče padel že leta 
1942. Njegove kosti so našli v 
prepadu na Jelovici, mama ga 
je spoznala po zobeh in blagu 
v čevljih ... Pokopali so ga leta 
1945 v Dragi. 

Spomini na izgnanstvo
»Nemci so naju z mamo pripeljali v žensko delovno taborišče Wernfels pri Nürnbergu leta 1942, ko sem bila stara štiri leta. Oče 
je bil tedaj že leto dni v partizanih in gestapo je to vedel ...« Takole začenja svoje spomine na izgnanstvo Slava Biček, predsednica 
jeseniškega društva izgnancev, ki združuje sto dvajset članov od Rateč do Rodin. V društvu nekdanji izgnanci ohranjajo spomine 
na svojo usodo v času druge svetovne vojne, ko so jih izgnali v Nemčijo, nekatere pa tudi v Srbijo.

Male izgnanke v taborišču Wernfels: Slava Biček (takrat še Slavica Kejžar) je  
druga z leve. / Foto: osebni arhiv Slave Biček

Stana v taborišču, tretja v drugi vrsti / Foto: osebni arhiv Stane Novak

»Mlajši otroci 
smo hodili v 
šolo, imeli smo 
zelo stroge 
učitelje. Govoriti 
smo morali 
nemško, kdor 
ni sledil, je bil 
kaznovan. 
Jezika nismo 
razumeli, zato 
nas je bilo strah 
tepeža. Kazni so 
bile zelo stroge, 
večkrat smo 
klečali v kotu. 
Če nismo klečali 
po navodilih, so 
nas zbadali z 
iglami. Zapirali 
so nas tudi v 
temnice.«
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“Slovenska 
kmečka 
zveza, ki sva 
jo ustanovila 
s Francem 
Zagožnom, 
je nastala 12. 
maja 1988 in 
je bila prva 
med strankami. 
Dejal sem, da 
je v tistem času 
v vsej vzhodni 
polovici Evrope 
obstajala 
samo poljska 
Solidarnost in 
veliko let pozneje 
Slovenska 
kmečka zveza. 
Bili smo prvi, 
drugi pa so 
postali pogumni 
šele potem, ko 
so videli, da 
niso zaprli ne 
Zagožna ne 
Omana.”

Danica Zavrl Žlebir

Aprila smo praznovali 25 
let od prvih večstrankarskih 
volitev v Sloveniji. Kako ste 
jih doživljali vi?

»Kot sem dejal ob filmu, 
ki so ga predvajali ob oblet-
nici takratnih volitev, sta bili 
za Slovence usodni dve cve-
tni nedelji. Na cvetno nedel-
jo, 6. aprila 1941, se je zače-
la slovenska apokalipsa, prav 
tako je bila cvetna nedelja 8. 
aprila 1990, ko smo šli na 
volitve, na katere smo čaka-
li 45 let. Do teh volitev smo 
gojili velika pričakovanja. Jaz 
sploh nisem dvomil o zmagi 
Demosa, ker je bilo povsem 
jasno, da si ljudje želijo spre-
memb.«

Iz tistega časa se vsi spomi-
njamo vaših besed: na volit-
ve gremo zato, da zmagamo. 

»Ta moj stavek je nas-
tal v afektu, ker sem se jezil 
nad »cincanjem« nekaterih 
v Demosu, češ da ne bi bilo 
dobro, da bi zmagali, ker si 
bomo nakopali velike težave. 
Pa sem rekel, da gremo na 
volitve zato, da zmagamo. In 
zmaga je uspela. Potem se je 
sicer marsikaj dogajalo, jas-
no, da smo si nakopali tudi 
težave. Nakoplje si jih vsak, 
ki pride v položaj, da je treba 
voditi državo. Kdor se takih 
težav boji, naj premisli in naj 
ne gre v politiko.«
 
Demokratizacija se je začela 
že prej, ko so v Sloveniji nas-
tale stranke, opozicija takra-
tnim družbenopolitičnim 
organizacijam v enostrankar-
skem sistemu. Novonastale 
stranke so se povezale v koa-
licijo Demos, za katerega pra-
vijo, da je nastajal v vaši kuhi-
nji. Kako se spominjate tiste-
ga časa?

»Za demokratizacijo je bil 
pomemben korak storjen s 
spremembo ustavnih aman-
dmajev leta 1989. Takrat šele 
so bile nove opozicijske poli-
tične organizacije tudi prav-
no legalizirane. Vse do takrat 
so nas sicer priznavali in 
tolerirali, pravno pa so lahko 
obstajale šele s spremembo 
ustavnih amandmajev, poz-
neje pa s sprejemom zakona 
o političnih organizacijah in 
volitvah v skupščino. Sloven-
ska kmečka zveza, ki sva jo 
ustanovila s Francem Zagož-
nom, je nastala 12. maja 1988 
in je bila prva med stranka-
mi. Dejal sem, da je v tistem 
času v vsej vzhodni polovici 
Evrope obstajala samo polj-
ska Solidarnost in veliko let 
pozneje Slovenska kmečka 

zveza. Bili smo prvi, drugi 
pa so postali pogumni šele 
potem, ko so videli, da niso 
zaprli ne Zagožna ne Oma-
na.« 

Kako ste doživljali demokra-
tične procese, se tudi vi spo-
minjate, da se je bilo težko 
uveljaviti v enostrankarskem 
sistemu?

»To je posebna zgodba. 
Po drugi svetovni vojni je 
bilo vsaj za kmete najtežje 
prvih deset let. Kmetski stan 
je bil ves čas obravnavan kot 
nekakšen razredni sovraž-
nik in sovražnik socializma, 
saj so celo rekli, da je kosil-
nica v kmetovih rokah oro-
žje, s katerim strelja na soci-
alizem. Jugoslovanski soci-
alizem je imel poseben raz-
voj. Imeli smo veliko srečo, 
da nas je Stalin izobčil iz svo-
jega kroga, in s tem izobčen-
jem je partijski pritisk (sicer 
za kako leto še hujši, ker so 
kmete takrat silili v kolhoze) 
po nekaj letih popustil, ker 
se je partijska oblast morala 
obnašati tako, da je prežive-
la. Dobro se spominjam časa 
pred Informbirojem, ko je 
Jugoslavija odklonila pomoč 
Marshallovega plana, češ da 
bomo domovino obnovili in 
socializem zgradili sami in 
z bratsko pomočjo Sovjetske 
zveze. Ko se je bratska pomoč 
spremenila v grožnjo tankov 
Rdeče armade, se je bilo tre-
ba obrniti drugam. Mars-
hallov plan smo medtem že 
zamudili. Počasi se je zače-
la stvar premikati, uvedli so t. 
i. samoupravljanje, v gospo-
darstvo vnesli nekaj elemen-
tov tržne ekonomije in tudi 
za kmečki stan se je položaj 
nekoliko izboljšal. Po letu 
1965, po letu znamenite gos-
podarske družbene reforme, 
se je stvar nekoliko liberalizi-
rala, dejansko pa sega zače-
tek vsaj delne liberalizacije v 
čas po smrti diktatorja Josi-
pa Broza. Sredi osemdeset-
ih let pa se spomnim časa, ko 
se je v slovenski partiji začela 
uveljavljati mlajša, nekoliko 
liberalnejša garnitura okoli 
Milana Kučana. Ne glede na 
to, da so še vedno prisegali na 
samoupravni socializem, so 
vendar dojeli, da se čas socia-
lizma izteka. Ob vsem govor-
jenju o socializmu s člove-
škim obrazom (očitno do 
takrat takšen ni bil) je potem 
to novo vodstvo partije zače-
lo govoriti o tržnem gospo-
darstvu, o političnem plurali-
zmu, o pluralizmu lastnine, 
kar je v popolnem nasprotju 
z načeli revolucije. Rezultat 
takega gledanja na evolucijo 

v partiji so bili tudi prej ome-
njeni ustavni amandmaji, ki 
so uzakonili, kar je potem 
omogočilo prehod v liberal-
no državo.«

Na volitvah leta 1990 ste bili 
izvoljeni v državno pred-
sedstvo, ki ga je vodil Milan 
Kučan. Kakšen vpliv je imel 
ta kolektivni organ?

»Ta organ je imel že bistve-
no manjše pristojnosti kot v 
prejšnjem mandatu. Z usta-
vnim amandmajem so ga 
degradirali. Prej je bila neke 
oblike direktorija, ki je bil 
kljub temu, da smo imeli t. i. 
delegatsko skupščino, še ved-
no čuvar pravovernega socia-
lizma. Tudi delegatom se ni 
zaupalo, začeli so se že obna-
šati kot poslanci. Treba je 
vedeti, da so na propad obso-
jeni vsi umetni družbeni sis-
temi, kakršen je bil sociali-
zem ali kakšen fašistični kor-
porativizem, ki se vzdržuje z 
represijo. Če ta popusti, sis-
tem zatone in ostane liberal-
na država. To bi rad poudaril 
v današnjem času, ko nekate-
ri spet fantazirajo o demokra-
tičnem socializmu. Demo-
kratičnega socializma ni in 
ga ne more biti, lahko obsta-
ja samo kot diktatura. Vsak 
socializem je utopičen, če bi 
bil realen, bi ga jaz kot kris-
tjan prvi podprl.«  

Mnogi ljudje, aktivni v pro-
cesih demokratizacije, izra-
žajo razočaranje nad državo, 
kakršna je Slovenija danes. 
Kje, menite, se je zataknilo? 

»Nekateri pravijo, da je bila 
napaka v tem, ker ni bilo lus-
tracije. Ni je bilo, ker takrat 
po eni strani ni bila mogoča, 

po drugi pa naj bi se v novi 
demokratični državi, ki je 
nastala pa 45 letih diktature, 
začeli drugačni odnosi, zače-
li naj bi se ne z represijo, pač 
pa na demokratičen način. 
Takratni partijski politiki so z 
odločitvami, ki so jih zapisali 
v ustavne amandmaje 1989, 
takrat priznali, da je bila revo-
lucija in z njo nastali sistem 
zgrešen. Zato je bilo pričako-
vati, da se bodo v novem siste-
mu pošteno in demokratično 
obnašali. Pred nekaj leti sem 
prebral v eni od edicij Dela z 
velikimi črkami napisan sta-
vek, ki naj bi ga izrekel Vid-
mar, češ kako ste mogli pusti-
ti na oblast klerikalce. Človek 
bi pričakoval, da so v demo-
kraciji vse politične opcije, 
če so demokratične, upravi-
čene in sprejemljive, pa naj 
gre za demokrščansko, libe-
ralno ali socialdemokratsko. 
Vendar zgodilo se je, da so 
sesuli Demos in njegovo vla-
do, da so potem lahko začeli 
ribariti v kalnem. Sedaj ima-
mo, kar imamo. Demosova 
vlada je brez zlatega fiskalne-
ga pravila, kar je nekaj sedaj 
zelo pomembnega, imela 
uravnotežen proračun. Zdaj 
pa se zamislimo nad tem, kaj 
je s sedanjim proračunom, 
ko ga gre že četrtina za pla-
čevanje obresti. Moje nače-
lo je, da potrebujemo libe-
ralno (ne birokratsko) drža-
vo, v njej pa konservativno 
politiko. Povsod, kjer se tega 
ne držijo, je potop. Stvari so 
zelo preproste: treba je dela-
ti in biti pošten. Spominjam 
se, da me je pred volitvami 
leta 1990 takratna uredni-
ca Gorenjskega glasa vpra-
šala: kaj menite, Oman, ali 

bo sedaj, ko je več strank, kaj 
manj lumparij, kot jih je bilo 
doslej. Sem odgovoril, nič 
manj jih ne bo, samo na dan 
bodo prišle. In prihajajo.« 

Pred kratkim je slovenski 
politični vrh predstavil sku-
pni spomenik, ki naj bi ga v 
znamenje sprave postavili v 
Ljubljani. Kaj kot človek, ki 
si močno prizadeva za spra-
vo med Slovenci, menite o 
tej potezi? Je korak k narod-
ni spravi?

»Predsedniku republike 
gospodu Pahorju sem dejal, 
da bi morala biti najprej spra-
va, potem spomenik. Naj 
spomnim na misel enega od 
Demosovih ministrov, češ 
sprave ne bo, dokler se bomo 
Slovenci zmerjali z banditi 
in izdajalci, toliko časa bomo 
vsak na svoji strani prepada. 
Zmerjanje še kar traja. Šele 
ko bomo v državi razčistili, 
zakaj je prišlo do državljan-
ske vojne, ki je razdvojila Slo-
vence in zaradi katere bi se 
morali spravljati, bi se lah-
ko začel proces sprave. Mis-
lim, da je bil sedanji predsed-
nik države takrat predsednik 
državnega zbora, ko je nas-
tal neki tekst, ki bi bil lahko 
osnova za pogovore o spravi. 
Ni bil sicer tak, da bi ga obe 
strani lahko takoj podpisali, 
a bil bi dobra osnova za pogo-
vore. Vem pa to, da so Pahor-
ju v njegovi stranki nasproto-
vali. Mislim, da si je on želel 
in da si še naprej želi sprave. 
Je pa sprava za ta narod nuj-
na, a s spomenikom se ne 
bomo spravili. Naj poišče-
jo papir, ki ga je imel takrat 
napisanega Pahor, in se zač-
nejo pogovarjati.« 

Prisega na delo in poštenje
Aprila 1990 so bile v Sloveniji prve večstrankarske volitve. Ivan Oman, kmet iz Zminca in soustanovitelj Slovenske kmečke  
zveze in eden od akterjev demokratičnih procesov, je bil takrat izvoljen v državno predsedstvo. Z njim smo obudili spomine  
na dogajanje pred četrt stoletja in prisluhnili njegovim stališčem do današnje države.

Ivan Oman / Foto: Tina Dokl

Ivan  
Oman
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Tonka bi v času druge sve-
tovne vojne morala obisko-
vati osnovno šolo, a kaj, ko 
je ta delovala komaj kdaj. 
Za silo se je naučila brati, ko 
pa so njen rojstni kraj zase-
dli Nemci, se je oče, razgle-
dan kmet, odločil, da edi-
na hči lahko obiskuje nem-
ško osnovno šolo. Učiteljica 
je bila zelo dobrosrčna, rada 
je imela drobno deklico, ki je 
bila v ranem otroštvu močno 
rahitična, kar je pustilo posle-
dice na njeni hoji in postavi. 
Hitro se je naučila nemško, 
učiteljica ji je potem posoja-
la različne knjige, celo Sve-
to pismo je najprej prebrala 
v nemščini. 

»Učiteljica me je, ko so se 
Nemci morali umakniti, vabi-
la s seboj, v Nemčijo. Očetu je 
obljubljala, da bo poskrbela 
za mojo izobrazbo, da me bo 
imela rada kot svojo hčerko. A 
oče ni dovolil. Jokala sem kot 

dež, vendar je v svoji odločitvi 
ostal neomajen. Ponovno sva 
se videli šele leta 1973 v Celo-
vcu. Od srca sem ji hvalež-
na, da je v mojem srcu zase-
jala seme znanja, naučila me 
je ljubiti pisano besedo, spo-
dbujala me je, da sem se uči-
la sama. Imela sem srečo, da 
sem jo ubogala, saj po koncu 
vojne nisem imela več mož-
nosti, da bi končala osnovno 
šolo, kaj šele, da bi nadaljeva-
la šolanje. Oče je zaradi pos-
ledic vojnih psihičnih maltre-
tiranj zbolel na živcih, brat-
je so šli od doma, ni mi kaza-
lo drugega, kot da mami sto-
jim ob strani. Šele kasneje, 
po letu 1950, ko se je v našem 
kraju ustanovila prva kme-
tijska zadruga, sem se zapo-
slila. V bistvu se nisem žele-
la, a sem se morala. Za direk-
torja so postavili našega sose-
da, ki pa je bil komaj pismen. 
Nekega večera je prišel k nam 
ter očetu zagrozil, da nam bo 
oblast na račun zadruge vzela 
dve najlepši njivi, če ne dovo-
li, da pridem k njemu za taj-
nico. Očetu, ki se ni smel raz-
burjati, ni kazalo drugega, 
kot da mi da svoj blagoslov. 
Sosed, ime mu je bilo Ciril, 
pa nam je istočasno zabičal, 
da ne bom smela o tem, kar 
bom slišala in videla v službi, 
nikomur povedati,« se spomi-
nja Tonka.

Sicer so odkupovali mle-
ko, a najbolj donosna deja-
vnost, ki je prinašala denar, 
je bilo kupčevanje z lesom. 
To so počeli zelo po domače, 

veliko denarja je izginilo 
neznano kam. 

»Dobro se še spominjam, 
kako je bilo. Zbralo se je za 
dva, tri tovornjake © frontov-
cev© , ki so jih potem odpel-
jali na mesto, kjer se je podi-
ralo drevje. S seboj so ime-
li harmoniko, eden od glav-
nih pa je na prizorišču pred 
začetkom dela podal politi-
čni govor. Če je to storil naš 
direktor, sem mu ga, seveda, 
napisala jaz. On ne bi spra-
vil skupaj niti petih stavkov. 
Delovna akcija je imela plan, 
koliko dreves morajo podre-
ti. Dve, tri ženske so zakurile 
taborni ogenj, kjer se je kuha-
la malica. Pogosto so imeli s 
seboj le eno ali dve žagi, zato 
so tisti, ki niso imeli pravega 
dela, na skrivaj cukali iz ste-
klenice s slivovko. Nekateri 
bolj zagnani so v enem dnevu 
zgradili tudi barako, v kateri 
so mnogi prespali, saj zaradi 
popitega alkohola niso mogli 
iti domov. V življenju sem 
napisala nešteto političnih 
govorov. Vsi so si bili podo-
bni med seboj. Pisala sem 
tudi o tem, kako smo zadruž-
niki najboljši graditelji socia-
lizma, kako častno je biti pro-
letarec, odkrito sem morala 
udrihati po predvojnih fev-
dalnih lastnikih, ki so bili 
sami izkoriščevalci in podo-
bne neumnosti. Pomembne 
so bile tudi norme, ki se jih 
je, seveda, krepko presegalo.

Ciril se je govorov naučil na 
pamet. Včasih je potem segel 
v zadružno blagajno, vzel iz 

nje manjši bankovec, mi 
rekel, da sem pridna in me 
nagnal domov z besedami, 
da si lahko za nagrado kupim 
nove čevlje. Pozabila sem že, 
od koga je dobival navodi-
la za politično delo, spomi-
njam pa se, kako pomem-
bno je bilo njegovo oziroma 
najino poslanstvo na © utrje-
vanju organizacije in izvaja-
nju sklepov XIII. plenuma 
CKLMJ in XI. plenuma CK 
LMS.©  Še sam ni točno vedel, 
kaj kratice pomenijo, jaz pa 
tudi ne,« se zasmeji, ko stre-
sa zgodbe iz rokava, kot bi 
se zgodile včeraj, ne pred 
sedemdesetimi leti.

Če Tonka ne bi bila pošte-
na, kot je bila, bi lahko Ciri-
la ovijala okoli prsta, prireja-
la račune in saldo v blagajni, 
kolikor bi le hotela. Strah, ki 
ji ga je nagnal v kosti z različ-
nimi namigovanji, ki so vča-
sih delovala zelo grozeče, jo 
je ohromil do te mere, da je 
bila poslušna in ponižna in ji 
prepovedano ni padlo niti na 
pamet.

»Nekoč je snažilki po nes-
reči zgrmela na tla Maršalova 
slika. Nehote sem se zasme-
jala, kakopak, nekdo me je sli-
šal, zatožil in – priznam – če ne 
bi bilo Cirila, bi mi trda predla. 
Snažilko so odpustili, češ da je 
sliko vrgla na tla nalašč. Doga-
jale so se tudi nenavadne reči. 
Ko sem prišla zjutraj v službo, 
sem pogosto ugotovila, da je 
nekdo brskal po mojih preda-
lih. V njih sicer ni bilo nič tak-
šnega, kar bi koga zanimalo, 

vseeno pa me je mučila rado-
vednost, kdo to počne. A tebe, 
Milena, nisem povabila na kle-
pet zaradi teh © malenkosti© , ki 
jih je v mojem spominu še 
zelo veliko. Povedala bi rada 
nekaj drugega. Zadnje čase 
velikokrat slišim, da nadobu-
dni, a leni študentje, ki ima-
jo denar, kupujejo diplom-
ske, magistrske in doktorske 
naloge. Marsikdo od starejših 
je pripomnil, da česa podob-
nega včasih ni bilo. To je čista 
laž! Bilo je še huje, le vedelo se 
ni! Na mojem pisalnem stro-
ju je nastalo brez števila razli-
čnih seminarskih nalog, zago-
vorov, tudi diplom. Z mojo 
pomočjo je najprej © dokončal©  
srednjo šolo Ciril, zatem nje-
gova dva otroka. Ko so se pogo-
ji za kandidaturo na vodil-
nih mestih malo zaostrili in 
so zahtevali vsaj srednjo šolo, 
sem imela dela, kolikor hočeš! 
Cirilovi kolegi, zlasti tisti, ki so 
imeli vsaj malo soli v glavi, so 
si z leti nabrali izkušenj, neka-
teri med njimi so bili tudi dob-
ri direktorji, a bili so brez for-
malne izobrazbe. Pomagala 
sem jim na vse možne nači-
ne, nikoli pa za plačilo! Vča-
sih sem vse dopoldneve tip-
kala čistopise. Spominjam se 
nekega gospoda: na listu, iztr-
ganem iz zvezka, mi je prine-
sel napisano svojo © diplomo© , 
zraven pa dodal, da jo potrebu-
je © jutri© . Garala sem ves dan in 
noč, da sem mu jo lahko odda-
la, ko je malo po osmi prišel s 
Cirilom ponjo. Prinesel mi je 
deset dekagramov italijanske 
kave, se obrnil k Cirilu in mu 
rekel, da sem pridna. Jaz kot 
človek, kot Tonka, zanj nisem 
obstajala. Nekoč sem nekaj 
pisala za očeta in sina, ki sta 
imela oba enako ime. Delala 
sta neko večerno šolo, vpraša-
nja sta dobila vnaprej, napisala 

sem jima le odgovore. Ne vem, 
kaj sta počela, a sta lista z vpra-
šanji pomotoma zamenjala, 
na izpitu pa potem nista ime-
la pojma, ker sta se na pamet 
naučila napačnih odgovorov. 
Kdo je bil kriv? Tonka, seve-
da. Bila je zelo zoprna situaci-
ja, saj sta bila gospoda precej 
pomembna. Ker pa se je vede-
lo, da sem jim lahko še zme-
raj zelo koristna, so me naza-
dnje po več izrečenih grož-
njah pustili pri miru,« razkri-
va skrivnosti Tonka.

Pri devetindvajsetih se je 
potem poročila, in ko je zano-
sila, je kazalo, da ne bo ute-
gnila iti na porodniško. Ciril 
je stokal in jamral, kaj bo pa 
sedaj, a ni dosti pomagalo. 
Ker ni nikomur zaupal, je 
bila njegova pisarna tri mese-
ce brez tajnice. 

»Komaj sem prišla domov 
iz porodnišnice, že se je nas-
likal na vratih. Lahko rečem, 
da porodniške sploh nisem 
imela! Ker pa se je bal, da bi 
v papirje vtaknil nos tudi kdo 
od domačih, jih je vsak dan 
sproti prinašal in odnašal.«

Agonija s kolhozom, kot 
je kmetijski zadrugi dejala 
Tonka, je trajala kar nekaj let. 
Potem je vse skupaj propad-
lo, a je Ciril kot uspešen dire-
ktor zasedel nov, še pomem-
bnejši stolček, s seboj pa je 
odpeljal tudi Tonko. »Saj ni 
bil slab človek, pokvarila sta 
ga čas in politika, slednji je 
bil zaradi koristi vdan z dušo 
in telesom. Nikoli pa ni nare-
dil česa izrazito slabega. Zad-
nja leta pred smrtjo sem ga 
ponovno obiskovala. Spomi-
ni, ki sva jih obujala, so bili 
precej © prilagojeni©  in z real-
nostjo niso imeli nikakršne 
zveze, a mu tega nisem niko-
li povedala ¼ «

(Konec)

Specialistka za diplome

Tudi to se je dogajalo

Odkar pomnim, je ponav-
ljanje razreda nekaj nezasli-
šanega, nedopustnega in tra-
vmatičnega za otroka. V naših 
glavah, seveda. V realnosti so 
veliko težje stvari kot pona-
vljanje. Hujši je vzorček, da 
lahko napreduješ brez dela. 
Bolj strašno kot ponavljanje je 
dejstvo, da lahko otrok izsili, 
da ne ponavlja razreda. Škod-
ljivo je porivati otroka iz razre-
da v razred z luknjami v znan-
ju. Še bolj škodljivo je vztraja-
ti v rednem programu, kadar 
so otrokove sposobnosti tako 
slabe, da se otrok muči. Ob 
vsem navedenem je ponavlja-
nje razreda še najmanjše zlo. 

Na žalost se v naši državi 
bolj izogibamo temu, da bi 
otroci razred ponavljali, kot 
pa da bi bili zagovorniki pona-
vljanja. Razlog tiči v težavah, 
ki jih prinaša trdno usidrana 
miselnost o ponavljanju raz-
reda. Ponavljanje razreda je 

sramota. Poraz staršev. Stiska 
za otroka. Nesposobnost uči-
telja. Zapis za vedno. Je to res? 
Mar ni logično, da učenec ne 
more napredovati, dokler ne 
usvoji določene snovi, mini-
malnih standardov znanja za 
posamezno leto? Razlogi za 
to so različni. Za nas so upra-
vičeni, če gre za daljšo odsot-
nost zaradi zdravstvenih raz-
logov, ko otrok resnično ni 
mogel opravljati šolskih obve-
znosti. Kadar gre za lenobo, 
je ponavljanje koristno. Kaj-
ti otrok bi moral spoznati, da 
brez dela ni pozitivnih rezul-
tatov. Zakaj ne bi delal samo 
dva meseca in v tem času 
opravil vse za nazaj? Kakšno 
je znanje, ki ga usvojiš v dveh 
mesecih? Ali ni to samo krpa-
nje lukenj, ki postajajo iz raz-
reda v razred vedno večje? 

Ko gre za slabše sposobnos-
ti, je ponavljanje razreda sko-
raj nujno. Otrok je utrujen, 

brezvoljen, z veliko truda ni 
zmogel doseči pozitivnih 
rezultatov. V tem primeru je 
ponavljanje razreda nekak-
šen počitek za otroka, saj ne 
bi zmogel naporov novega 
šolskega leta. Hkrati pa usme-
ritev, kako naj otrok nadaljuje 
šolanje. Ali bo zmogel šolan-
je v rednem programu ali bo 
boljša izbira prilagojen pro-
gram? Odločitev o ponavlja-
nju razreda ni nikdar hitra in 
stvar enega samega človeka. 
Potrebno je pretehtati koris-
ti in slabosti za otroka. Pred-
vsem pa je treba gledati nap-
rej in videti celo sliko šolan-
ja, življenja. Ali bo otrok zmo-
gel v višjih razredih? Katere 
sposobnosti bo potreboval? 
Kako lahko to pridobi? Bo leto 
ponavljanja zadosti ali potre-
buje dodatno pomoč? 

Veliko odgovorov potrebu-
jemo, preden se odločimo. 
Pomembni so tudi odgovori, 

kako bo ponavljanje spre-
jel otrok in kakšna so stališ-
ča njegovih staršev. Če je to 
zanje sramota, potem otrok 
ne bo dojel smisla ponavljan-
ja. Smisel je, da usvojiš in utr-
diš snov, ki jo boš potreboval 
v naslednjem razredu. Bojim 
se, da nam bodo zaradi hitro-
sti usvajanja vedno obsežnej-
ših šolskih programov otro-
ci uhajali v višje razrede s 
šibkim znanjem. Smisel je v 
kvaliteti, ne v kvantiteti. Zato 
je prav, da bi se o ponavljan-
ju razreda večkrat pogovarja-
li. Ne samo takrat, ko se zgo-
di. Ni treba, da je to grožnja, 
ki postane kazen. Otroci bodo 
hitreje kot odrasli dojeli, da je 
to logična posledica. Sporoči-
lo ponavljanja je prav v tem. 
To ni nikoli maščevanje nave-
ličane učiteljice ali obupava-
nje nad otrokom. To je samo 
spoznanje, lekcija, ki ti koristi 
za življenje. 

Starše največkrat skrbi, 
kako se bodo otroci znaš-
li med novimi sošolci. Tako 
kot se znajdejo v vseh osta-
lih primerih. Pri tem ne šteje 

dejstvo o ponavljanju, ampak 
socialne veščine, ki jih ima 
otrok. Če nima težav z vrstni-
ki v tem razredu, jih najbrž ne 
bo imel v drugem. Če v seda-
njem razredu moti pouk, nad-
leguje sošolce, jezika učitel-
jem, bo to po vsej verjetnosti 
počel tudi v naslednjem. Kako 
bo s samopodobo? Ta ni odvi-
sna od ponavljanja, ampak 
od sporočil, ki jih otrok dobi 
zaradi ponavljanja. Če otro-
ka zasujemo s pridevniki, z 
obtožbami in z občutkom 
krivde, mu to popolnoma nič 
ne koristi. Veliko boljše je, če 
mu pomagamo s postavitvijo 
dnevnega urnika, z metoda-
mi učenja in z nadzorom šol-
skih obveznosti. 

V letu ponavljanja otrok 
več pridobi kot izgubi. Učne 
navade je lažje usvajati z že 
znano snovjo. Lenobo se hit-
reje premaga, če je napor 
postopen. Stare, škodljive 
vzorce izogibanja, odlašanja 
lažje premagamo po korakih. 
Zato se ne bojmo ponavljan-
ja. Bojmo se luknjastega nap-
redovanja.

Ponavljanje razreda
Damjana Šmid

moj pogled

Milena Miklavčič

usode
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Jelena Justin

Visokogorje leži še pod 
globokim snegom in ko 
sem razmišljala, kam bi se 
odpravila, sem si zaželela 
obiska Karnijskih Alp, kak
šnega od mnogih nižjih hri
bov, ki tvorijo to čudovito 
gorsko verigo. Za cilj sem si 
izbrala Monticello, 1362 m 
visok »kucelj« nad mestom 
Možac/Moggio Udinese. 

Preko Rateč se zapelje
mo v Trbiž in nadaljuje
mo po stari cesti proti Udi
nam. Peljemo se skozi Tab
ljo/Pontebbo in po približ
no 20 kilome trih smo v kra
ju Možac/Moggio Udine
se. Zavijemo z glavne ceste 
v center mesta in se zapelje
mo v Alto Moggio, kjer parki
ramo na križišču ulic oz. cest 
Arrabia in Cjavecis. Ob par
kirišču je tudi informacijska 

tabla, ki nas usmeri. Po gla
vni cesti se sprehodimo do 
vznožja hriba – morda ne bo 
narobe, če koga vprašamo 
za smer, ker ni nikjer nobe
nih oznak –, ki ga označuje 
smerokaz št. 421. Pot vzpo
na poteka po t. i. planinski 
poti, ki je urejena tudi za 
gorske kolesarje. V spod
njem delu je pot še delno 
betonirana in se nekajkrat 
v okljukih precej strmo dvi
gne, malce višje pa smo na 
mehki, zložni stezi, ki poča
si pridobiva na višini. Pot je 
res lepo speljana. Ko hodiš, 
skoraj nimaš občutka prido
bivanja višine, no, če bi kole
saril, je občutek sicer dru
gačen. Ko dosežemo višino 
926 m, smo na čudoviti raz
gledni točki, kjer stoji osam
ljeno drevo s klopjo. Odpre 
se nam razgled na osamlje
ne karnijske vasice visoko 

v hribih. S hojo nadaljuje
mo do sedla La Forca, kjer je 
manjša kapelica. Ob kapelici 
v hrib zagrize pot proti Mon
ticellu, št. 421. Nekaj kora
kov je dokaj strmih, nato pa 
pot v okljukih pridobiva na 
višini. Hoja je še vedno udo
bna, ni čudno, da bomo za 
vzpon potrebovali 2 uri in 
30 minut. Pot daje obču
tek, da se ves čas drži poboč
ja, kot da bi ga obkrožili. Ko 
dosežemo smerokaz, ki nas 
usmeri levo, smo že dokaj 
blizu vrha. Dokaj! Sprehodi
mo se na drugo stran grebe
na, kjer nas smerokaz opo
zori, da imamo možnost 
krožne poti. Zavijemo des
no, strmo, na greben Betul
le. Sem in tja izpostavljen 
greben nas kot skalni pomol 
vodi proti vrhu. Vmes mal
ce izgubimo na višini, ki 
pa jo nato spet pridobimo, 

hodimo pa skoraj po drevo
redu brezovega drevja. Na 
vrhu Monticella nas priča
ka križ z vpisno knjižico in 
žigom. In nagrada; čudovit 
razgled v krogu 360 stopinj; 
Amariana, Pale del Laris, 
Cimadors Alto, Monte Ser
nio, Creta Grauzaria, Mon
te Zermula, Val Aupa, Veli
ki Koritnik, Konjški Špik/
Monte Cavallo, Monte For
chiadice, Monte Chiavals, 
Skutnik, Zajavor, Muzci in 
Javor ¼ 

Do sedla La Forca sestopi
mo po isti poti. Vmes ima
mo možnost sestopa po poti 
421, ki nas v Možnico pripe
lje malce višje, a mi bomo 
sestopili po poti 420, ki se 
začne pri kapelici. Strm ses
top ob hudourniškem poto
ku Travasans, kjer pot sicer 
ni tako mehka in zložna, kot 
je bila tista pri vzponu. Vmes 
nekajkrat prečimo potok, 
nazadnje čez manjši mos
tiček, ki kljubuje zobu časa. 
Ko dosežemo Moggio Alto, 

v prvem križišču zavijemo 
levo in se držimo ceste nara
vnost. Kmalu dosežemo par
kirišče, kjer nas čaka jekleni 
konjiček.

Do kraja Možac/Moggio 
Udinese je iz Kranja približ
no 130 kilometrov. Ja, precej 
daleč, vendar tako lepo, da se 
bomo še vrnili.

Nadmorska višina: 1362 m
Višinska razlika: 1020 m
Trajanje: 5 ur
Zahtevnost: 

Planinski izlet: Monticello (1362 m)

Veliki malček
Vrh s skromno višino, ki s svojo lego in obliko nagradi z lepim razgledom na 
neznano-znane Karnijske Alpe. Malček med samimi visokimi.

Nežna mehka stezica, ki vodi skozi borov drevored. 

Vrh Monticella / Foto: Jelena Justin

Pogled na Monticello iz Možaca. / Foto: Jelena Justin

Sever v noči knjige
Alenka Bole Vrabec

mizica, 
pogrni se

V radovljiški Kavarni kino: 
kvartet. Prva violina: Druš
tvo slovenskih književnih 
prevajalcev in dvoje imeni
tnih imen – Marija Zlatnar 
Moe in Darko Čuden, oba 
prevajalca iz nordijskih jezi
kov. Druga violina izpraše
valka Alenka Bole Vrabec, 
viola 2 člana Linhartovega 
odra z interpretacijo odlom
kov iz dobrih prevodov in 
sladki čelo Kavarna Tivoli s 
kavnim kolačem, ki ga čis
lajo v vseh »severnih« deže
lah. Drugi posladki so v knji
žni obliki. Vprašanja: nordij
ski pisci kriminalk, humor v 
mladinski književnosti, da te 
od smeha skoraj kap, razis
kovanje v sanjskih pokraji
nah, kje so vzroki za tolikšno 
uspešnost književnih sodob
nikov skrivnostnost v neka
terih romanih, ki ženejo v 

razmislek ¼  In vse to v raz
košni knjižni slovenščini z 
duhovitimi stezami v pogo
vorna besedišča in sleng. 
Bilo je kot sijajen smerokaz, 
kaj početi, če bo med bližajo
čimi se prazniki deževalo. In 
še tole: Smørrebrød so prvi
krat postregli v Kopenhagnu 
1888. Pravnukinja lastnika 
restavracije Ida Davidsen je v 
60ih letih dosegla celo vpis 
v Guinnessovo knjigo rekor
dov, saj je bilo na njenem 1,4 
m dolgem jedilnem listu 178 
vrst obloženih kruhkov. 

Obloženi kruhki 
Smoørrebrød

Za eno osebo potrebuje
mo: 

Z rakci v slanici: 1 rezino 
kruha po izbiri, 5 g slanega 
masla, list solate, 70 g rakcev, 

20 g majoneze, 1 rezino limo-
ne, nasekljan koprc 

S šunko: 1 rezino kruha po 
izbiri, 5 g slanega masla, nekaj 
listov rukvice, 60 g šunke, 20 g 
nalistane kumarice

S polpetkami: 1 rezino kru-
ha po izbiri, 5 g slanega mas-
la, 1 list solate, 1 polpetko, 40 g 
krompirjeve solate, 30 g peče-
nih čebulnih obročkov, 20 g 
nalistane kisle kumarice, sese-
kljan peteršilj

Izbran kruh namažemo s 
slanim maslom in ga nato 
obložimo s po vrsti navede
nimi sestavinami. 

S prekajenim lososom za 
4 osebe: 4 rezine kruha po 
izbiri, 2 trdo kuhani jajci, sol, 
poper, 50 g kislih kumaric, 30 
g kaper, 150 g smetanaste sku-
te, 1 rdeča čebula, 2 vejici kopr-
ca, 4 majhne vejice koprca za 

okras, 1 vejica peteršilja, 4 rezi-
ne prekajenega lososa

Jajci kuhamo v slanem 
kropu 9 minut, odlijemo vre
lo in prelijemo z mrzlo vodo. 
Narezane kumarice, kapre, 
peteršilj in koprc zmeljemo 
in vmešamo v skuto. Namaz 
začinimo. Čebulo zrežemo 
na tanke lističe. Kruhove 
rezine namažemo z meša
nico skute, začimb in zelišč, 
položimo na namaz plast 
čebule in nato rezino lososa. 
Okrasimo z vejico koprca. 

Kavni kolač s kokosom

Skandinavska sladica
Za 1 pekač potrebujemo: 

4 velika jajca, 200 g sladkorja, 
250 g moke, 4 ravne čajne žli-
čke pecilnega praška, 4 čajne 
žličke sladkorja z vaniljo, 200 
g mleka, 300 g masla

Za glazuro: 150 g masla, 
130 g močne kave, 150 g koko-
sovih mrvic, 130 g sladkorja v 
prahu, 4 žlice kakava 

Pozor: Tudi tekočine so v 
gramih!!!

Jajca in sladkor stepemo, 
da zmes postane puhasta in 
belkasta. »Suhe sestavine« 
zmešamo in jih izmenično 
z mlekom in ohlajenim sto
pljenim maslom dodajamo 
jajčnosladkorni zmesi. 

Pekač 25 x 40 cm obloži
mo s papirjem za peko. Peči
co ogrejemo na 175 stopinj. 
Testo enakomerno razpore
dimo v pekač in pečemo 30–
35 minut. 

Za glazuro zavremo vse 
sestavine, dobro premešamo 
in zlijemo še na vroč kolač. 
Dobro ohladimo. Kolač je 
boljši, če ga razrežemo šele 
potem, ko en dan počiva.
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Jelena Justin je v tretji knjigi zbrala  
92 vzponov, ki jih je opravila v zadnjih 
štirih letih.  

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem 
glasu, Bleiweisova 4 v Kranju, ga 
naročite po tel. št.: 04/201 42 41 ali 
na: narocnine@g-glas.si.

Redna cena knjige je 20 EUR. 
Če jo kupite ali naročite na  
Gorenjskem glasu je
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Razgledi

Sporazum za kapital, ne za ljudi
Marko Jenšterle

Resno,  
a sproščeno

Januarja 1994 je bila 
ustvarjena največja brezca
rinska cona na svetu. Tedaj 
je namreč začel veljati sever
noameriški prostotrgovinski 
sporazum NAFTA, ki so ga 
podpisale tri severnoameriš
ke države – Kanada, ZDA in 
Mehika. Toda latinskoame
riški Mehičani so se le nekaj 
časa počutili del prvega sve
ta. Prebivalci Mehike so zelo 
hitro spoznali, da se po tem 
sporazumu med državami 
prosto lahko giblje le kapi
tal, ljudje pa samo od severa 
proti jugu, v nasprotni smeri 
pa ne. Meja med Mehiko in 
ZDA je za Mehičane še nap
rej ostala zaprta. Celo nas
protno, na meji med drža
vama so severni Američa
ni še naprej gradili zidove in 

ograde, dokler tega leta 2011 
ni ustavil predsednik Barack 
Obama. Meja je dolga okoli 
tri tisoč kilometrov in na dob
ri tretjini je že ograja.

Ko je kmalu po začet
ku veljavnosti sporazu
ma v Mehiki prišlo do gos
podarske krize, so iz ZDA 
res dobili finančno pomoč 
v višini 51 milijonov dolar
jev, vendar le zato, da se ne 
bi pritisk beguncev na ZDA 
še povečal. 

Sporazum NAFTA je svo
bodno konkurenco zašči
til tudi tako, da je prepove
dal državno pomoč revnim 
mehiškim pridelovalcem 
koruze, ameriški proizvajal
ci pa so bili še naprej delež
ni subvencij. Kmalu za tem 
je cenejša ameriška koruza 

uničila več kot milijon naj
revnejših mehiških kmetov.

Obujanje tega več kot dvaj
set let starega sporazuma je 
smiselno v luči napoveda
nega trgovinskega sporazu
ma, ki se v veliki tajnosti pri
pravlja med Evropsko uni
jo in Združenimi državami 
Amerike. Tudi po tem naj bi 
odpravili tarife, ki zdaj men
da ovirajo konkurenčnost 
in otežujejo trgovanje. Nje
govi zagovorniki poudarja
jo predvsem, da bo spora
zum prinesel tristo milijard 
evrov, pri tem pa ne povedo, 
kako to ni nov denar. Prido
bili ga bodo namreč tako, da 
bo gospodarstvo plačevalo 
manj davkov, posledično pa 
to pomeni tudi manj denar
ja za javna sredstva. Od tu 

do plačljivega zdravstva, šol
stva, cest, sociale in podob
nega ni več daleč.

Evropa je v primerjavi z 
ZDA doslej veljala za konti
nent s socialnim čutom, ki 
je vsaj malo še ščitil zapos
lene. Tudi evropska kultura 
je nekaj popolnoma druge
ga od ameriške. V ZDA ima
jo časopisi na vrhu strani, 
namenjeni kulturi, že dol
go napisano »zabava«. Pod 
tem imenom se nato obja
vlja predvsem tisto, kar se 
prodaja. Da ne govorimo o 
prehrani. V ZDA že zdaj 70 
odstotkov predelane hrane 
vsebuje gensko spremenje
ne organizme, Američani 
poleg tega množično upora
bljajo pesticide, živini doda
jajo rastne hormone in tako 

naprej. V Evropi vsaj zaen
krat tega še ni. S sporazu
mom bodo svojo moč dobile 
predvsem velike tuje korpo
racije, ki bodo lahko odslej 
tožile države, če bodo ugoto
vile, da so jim onemogočale 
dobičke. 

Ko je pred leti prišlo do 
grške krize, smo morali vsi 
skupaj priskočiti na pomoč, 
a ta denar v resnici do Grčije 
sploh ni prišel, saj smo reše
vali predvsem nemške ban
ke, da so dobile nazaj poso
jeni denar. S sporazumom 
med EU in ZDA pa se zdaj 
na račun evropskih standar
dov pomaga multinacional
kam in predvsem poveču
je brezno, ki že zdaj loči en 
odstotek izjemno bogatih od 
preostalega dela sveta.

Miha Naglič

V ponedeljek bo spet OF, 
praznik, ki ga ne praznuje
jo vsi. Gre za vprašanja, v 
katerih naš narod ni enoten. 
Leta 1941 ni bilo enotnos
ti v odgovoru na vprašanje, 
ali se upreti okupatorju. V 
začetku maja bomo 70 let po 
koncu druge svetovne vojne 
videli, da je to veliko dejs
tvo takrat večji del naroda 
doživljal kot dejansko osvo
boditev, manjši pa kot zače
tek nove sužnosti ali celo 
smrtne ogroženosti. Naj bo 
tako ali drugače, to pot ne 
bi o tem. Spomniti želim na 
neki drugi upor, ki se je začel 
maja 1515. Pred 500 leti! 
Začel se je v Slovenskih Kon
jicah, kjer so se zbrali vodite
lji upornih kmetov in poslali 
peticijo cesarju Maksimilja
nu na Dunaj. Svojo pritožbo 
so začeli takole: »Presvetli 

cesar, najmilostljivejši gos
pod! Mi ubogi ljudje, vsi in 
vsak med nami, pa tudi celo
kupna gmajna, ki smo sedaj 
vsi skupaj zbrani v Konjicah 
in vsa zveza od Kranjske do 
Ptuja, dajemo vašemu cesar
skemu veličanstvu na znan
je, kakšna velika krivica in 
obremenitev nam je pov
sod od naših višjih storje
na bila ¼«  Cesar je baje spr
va soglašal z njimi in oblju
bljal spremembe, a ko so se 
začeli dejanski upori, je sto
pil na plemiško stran in tudi 
s svojo vojsko pomagal ple
miški. Vladajoči in privile
girani so v kritičnem trenu
tku stopili skupaj proti zati
ranim in izkoriščanim. Tako 
kot vedno. Saj tudi danes ni 
nič drugače, le pojavne obli
ke so bolj »sofisticirane« 
(manj brutalne), bistvo pa je 
slej ko prej isto. Tisti, ki ima
jo oblast in denar, se svojih 
privilegijev oklepajo in jih 
hočejo še povečati, tisti, ki 
imajo le malo in izgubljajo 
še to, nimajo pravih možno
sti. V zgodovini sicer nasto
pijo trenutki, ko se potlače
ni drznejo upreti, a so prav 
redki.

Še nekaj se mi kaže kot 
pomenljivo, že kar simpto
matično. Na televiziji sem 
videl, kako so začetek upo
ra pred pol tisočletja zavze
to in slovesno »ponazorili« 
z veliko prireditvijo v Slo
venskih Konjicah. Nič pa 
ne kaže, da bi visoki jubi
lej slovenske upornosti obe
ležili tudi na državni ravni. 
Kmečki punt 1515 je bil naj
večji kmečki upor na Sloven
skem, zajel je skoraj celotno 
slovensko ozemlje, okrog 
25.000 km2. Udeležilo se 
ga je 80.000 članov kmečke 

zveze. Odprti boj je trajal šti
ri mesece, če štejemo še pri
prave na upor v letu 1514 in 
začetne nemire, pa kar leto 
in pol ¼ Tako beremo v kon
jiškem napovedniku. Člo
vek bi pomislil, da bi mora
la ob taki visoki in pomenlji
vi obletnici slaviti vsa drža
va ali vsaj njena oblast. A zdi 
se, da ta ne kaže prave volje 
do proslavljanja kakršnekoli 
upornosti, ne tiste v davnem 
letu 1515 ne one v ne tako dav
nem letu 1941. Baje varčuje. 
Pravi razlog pa je po mojem 
v tem, da živimo v času, ki ni 
v znamenju upornosti.

V slovenski zgodovini se 
ves čas prepletata upornost 
in kolaboracija. Pravzor 
imamo v Prešernovem Krs
tu – upornika Črtomirja in 
kolaboranta Valjhuna. A če 
gre pri Prešernu za umetni
ško upodobitev tega naspro
tja, imamo v več zaporednih 
kmečkih uporih zgodovin
ska dejstva. Morda je nekaj 
tega tudi v velikem zaple
tu med Trubarjevimi refor
matorji in Hrenovo proti
reformacijo. In ne nazad
nje v državljanski vojni med 
uporniki in kolaboranti med 
drugo svetovno vojno. Tudi 
v dogajanjih okrog 1990 se 
slovenska upornost izkaže, 
kot se spodobi.

Zdaj očitno niso uporniš
ki časi, zdaj je čas pragma
tične kolaboracije z nadreje
nimi evropskimi in svetov
nimi instancami, ki nam v 
nasprotnem primeru grozi
jo z okupacijsko trojko. Zato 
tudi volje za proslavljanje 
davne kmečke upornosti ni. 
Pač ni v duhu časa. Puntan
je ni po volji države in EU, 
dopustno je le kot lokalna 
folklora ¼

Petsto let upora

mihovanja

V Škofji Loki sta se v minulih tednih večkrat srečevali preteklost in sedanjost. Srečanje 
grenadirjev iz pasijonske procesije z današnjimi varuhi reda in miru je bilo še posebej 
strumno. »Pozdrav na levo,« je ukazal poveljnik in grenadirji so izkazali čast sodobnim 
možem v uniformah. D. Ž. / Foto: Andrej Tarfila

Vaš razgled

V Sokolskem domu v Škofji Loki je na ogled razstava In prišel bo (ta) svobode dan, 
posvečena 70. obletnici osvoboditve. Med drugim so na ogled tudi fotografije, na katerih 
so partizanske enote, ki so 9. maja 1945 vkorakale v mesto. Otroci si bržkone z zanimanjem 
ogledujejo tudi Homanovo hišo v ozadju in majhno lipo pred njo. Menda so meščanke 
takrat fantke pošiljale lulat nanjo, da bi se ta posušila, saj niso želele velikega drevesa, ki bi 
metalo senco na njihova okna. Kot vemo, je majhna »lipica« zrasla v veliko lipo, ki je v čast 
tako Homanovi hiši kot celemu Mestnemu trgu. I. K. / Foto: Tina Dokl



Alenka Brun

V    
oddaji izvemo lah-
ko precej uporab-
nega, spremljamo 
nove modele avto-
mobilov doma in v 

tujini, še posebno pa so zanimi-
va testiranja izbranih modelov 
avtomobilov.

Glavna prepoznavna obra-
za ekipe sta zagotovo Matej 
Mihinjač in Iztok Krajnc, v 

uredništvu Volana pa sta še 
Rebeka Pevec in Anže Jereb. 
Na terenu se jim pridruži še 
snemalna ekipa, kjer Miha, 
Jure in Gašper poskrbijo 
za sliko, zvok, fotografije in 
tekst, pa tudi za spletne stra-
ni Volana.

Načrtovani tretji Rdeči 
volan pred Qlandio v Kran-
ju so zaradi slabega vremena 

prestavili na nedeljo, poligon 
simpatičnega spretnostne-
ga tekmovanja in obljublje-
na zabava pa sta v svojo bliži-
no privabila precej radoved-
nežev in tudi tistih, ki so pre-
izkusili svojo srečo v hitros-
ti, natančnosti, skratka spre-
tnosti rokovanja z avtomo-
bilskim obročem vpadljivega 
Renaultovega © kanarčka© . Pri-
šli pa niso le Kranjčani, udele-
ženci izziva so bili tudi iz dru-
gih krajev Slovenije. Med oko-

li tridesetimi sta se na progo 
podali tudi dve dekleti. Matej 
še pove, da se dekleta res težje 
opogumijo, da bi se preizku-
sile v vožnji. 

Finalni del tekmovanja eki-
pa načrtuje konec maja, ko 
bomo dobili tudi končnega 
zmagovalca: najspretnejšega 
in najhitrejšega slovenskega 
voznika Rdečega volana. 

Rdeči volan
Pred kranjsko Deželo nakupov je v nedeljo  
potekal zanimiv avtomobilističen preizkus.  
V Kranju se je namreč ustavila karavana 
priljubljene avtomobilistične oddaje Volan,  
ki jo lahko gledamo na Kanalu A.

Ekipa tokratnega nedeljskega tekmovanja Rdeči volan  
v Kranju / Foto: AB

Iztok in Anže sta poleg običajnih vprašanj tekmovalcem 
zastavljala tudi bolj neobičajna. Tokrat se je Iztoku večkrat 
prikradla v stavek 'solata kristalka'... / Foto: AB

Samo Lesjak

P
rireditev ob materin-
skem dnevu ima v 
Pirničah že bogato 
tradicijo, ki jo vseka-
kor velja predstavi-

ti. Tako je tamkajšnja župnij-
ska mladinska skupina prvič 
organizirala koncert že leta 
2009, ko so zbirali sredstva za 
ureditev dvorane pod cerkvijo 
v Zg. Pirničah. Takrat so na 
odru gostili Nuško Drašček, 
Giannija Rijavca, Rozalije, 
ansambel Viharnik in druge. 
Koncertno prireditev so orga-
nizirali okoli 25. marca in se 
tako spomnili še vseh mater.

Dobrodelni koncert ob 
materinskem dnevu je tako 
postal tradicionalen: ko so 
opremili dvorano, so med 
drugim zbirali sredstva tudi 
za nakup orgel v župnijski 
cerkvi ter za družine v stis-
ki, lani pa je potekal koncert 
za požrtvovalne gasilce. Na 
odru so se med drugimi zvr-
stili Marko Vozelj, Ivan Hud-
nik, Kranjski kvintet, Stane 

Vidmar, Braco Koren, Anja 
in Matej Pritekelj, Gal in 
Severa Gjurin, Hamo, Foxy 
Teens, David Grom, Robert 
Kreslin, Eroika, Strune, Uroš 
Zagožen, Elda Viler, Marjan 
Zgonc, Dekliški zbor Sv. Sta-
nislava, Rok Trkaj, JAMM, 
Sorške kresnice, Čedahuči, 
Edvin Fliser, Alenka Godec, 
Nace Junkar, skupina Nevi-
hta, Mladi godci, Gregor 
Čušin, Marjan Bunič in Jure 
Sešek.

Letošnja prireditev je bila 
zaradi številnih aktivnos-
ti v dvorani (ansambel Saše 
Avsenika, folklora) ter praz-
nikov prestavljena na april. 
“Kljub zamudi pa je prire-
ditev organizirana iz srca – 
ne nazadnje imamo mame 
vse leto in ne zgolj 25. mar-
ca,” je dejal aktivni organiza-
tor Luka Čukajne. Tako so se 
v nedeljo na odru KUD Pir-
niče preizkusili moderator 
Janez Dolinar, zasedba Nore-
ia z irsko-škotsko vokalno in 
instrumentalno glasbo, pev-
ka Regina z uspešnicami, 
kot je Naj ljubezen združi vse 

ljudi, glasbena legenda za vse 
čase Lado Leskovar (Posled-
nji vlak, Nathalie, Zemlja ple-
še ...), dixieland orkester Lju-
bljanske korenine in zabavni 
ansambel Jurčki. “Že prejš-
nja leta smo bili deležni mno-
gih pozitivnih kritik in letos 
ni bilo nič drugače. Vzduš-
je v zaodrju in v dvorani je 
bilo odlično, vendar zaradi 

skromne udeležbe ostaja 
malce grenak priokus, tako 
da so se pojavili resni pomis-
leki o nadaljevanju tradicije,” 
še dodaja Čukajne. Izkupiček 
koncerta je bil letos namenjen 
deklici s cerebralno paralizo. 
Po sami prireditvi je sledilo 
še sproščeno druženje ob pri-
grizku, za katerega vsako leto 
poskrbijo pridne gospodinje.

dobRodelni  
konceRt iz sRca
V Kulturnem domu v Pirničah so z malo zamude, toda iz srca pripravili dobrodelni koncert  
ob materinskem dnevu. Med glasbenimi gosti je navdušil tudi legendarni Lado Leskovar.

Legenda Lado Leskovar in moderator Janez Dolinar na odru 
dvorane Kulturnega doma v Pirničah / Foto: Peter Košenina

Naj ljubezen združi vse ljudi: Regina / Foto: Peter Košenina Dobrodelno prireditev je popestril tudi ansambel Jurčki. 
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TA JE DOBRA
Naključje
Kmet, ki redi perutnino, gre v bližnji lokal. Sede k točil-
nemu pultu poleg neke ženske in naroči kozarec penine. 
Ženska se obrne k njemu in reče. »Veste, da sem ravnokar 
tudi jaz naročila kozarec penine?«
»Kakšno naključje,« reče kmet. »Danes je zame poseben 
dan, zato ga proslavljam.«
Ženska reče: »Danes je tudi zame poseben dan, tudi jaz 
proslavljam.«
»Kakšno naključje,« reče kmet. Nazdravita, nato pa kmet 
vpraša: »Kaj pa proslavljate?«
»Z možem sva si več let želela otroka in danes mi je gine-
kolog potrdil, da sem noseča.«
»Kakšno naključje,« reče kmet. »Jaz pa redim perutnino 
in moje kokoši so bile več let neplodne, danes pa vse nese-
jo oplojena jajca.«
»To je čudovito,« reče ženska: »In kako so vaše kokoši 
postale plodne?«
»Zamenjal sem petelina,« odgovori kmet. 
Ona se nasmeji in reče: »Kakšno naključje!«

Bolezen in vojna
Srečata se sosedi. 
Prva: »Gospa, pa menda niste kaj bolni, že 14 dni vsako 
opoldne vidim zdravnika, ko odhaja iz vaše hiše.«
Druga: »Veste kaj, ko je k vam ves mesec hodil oficir, tudi 
nisem spraševala, ali je vojna!«

Kosilo ali batine
Objavi punca na Facebooku: »Eni morte v šolo, eni smo 
pa na kavici.« Pa ji mama spodaj komentira: »Ene čaka 
kosilo, ko pridejo iz šole, ene pa batine.«

Navodilo za reševanje: v kvadrate vpišite števila od 1 do 9 tako, da 
se ne bo nobeno število ponovilo ne v vrstici ne v koloni ne v enem 
izmed odebeljenih devetih kvadratov. Pripravila Petra F.                        

TEŽJI  
SUDOKU

Rešitev:

sudoku_LAZJI_15_33
NALOGA

6 2 3 5 4
8 6 9 3

1 8 6
2 4 1 7

7 6
3 7 2 8

9 2 1
6 9 3 5

8 1 7 2

sudoku_LAZJI_15_33

REŠITEV

6 9 2 3 7 5 4 1 8
7 8 4 6 1 9 5 3 2
1 5 3 2 8 4 7 9 6
8 2 6 4 3 1 9 7 5
4 1 7 5 9 8 6 2 3
5 3 9 7 6 2 1 8 4
9 7 5 8 2 6 3 4 1
2 6 1 9 4 3 8 5 7
3 4 8 1 5 7 2 6 9

sudoku_LAZJI_15_33
NALOGA

62354
8693

186
2417

76
3728

921
6935

8172

sudoku_LAZJI_15_33

REŠITEV

692375418
784619532
153284796
826431975
417598623
539762184
975826341
261943857
348157269

sudoku_TEZJI_15_33
NALOGA

7 9 6
6 8

3 9 2
4 1 6 3 8

8 1
1 7 2 5 6

6 5 1
9 2

5 3 9

sudoku_TEZJI_15_33

REŠITEV

7 9 8 5 4 2 1 6 3
2 4 3 7 1 6 5 9 8
5 6 1 3 9 8 2 7 4
4 2 9 1 6 7 3 8 5
6 8 5 4 3 9 7 1 2
3 1 7 8 2 5 9 4 6
8 3 6 9 5 1 4 2 7
9 7 4 2 8 3 6 5 1
1 5 2 6 7 4 8 3 9

sudoku_TEZJI_15_33
NALOGA

796
68

392
41638

81
17256

651
92

539

sudoku_TEZJI_15_33

REŠITEV

798542163
243716598
561398274
429167385
685439712
317825946
836951427
974283651
152674839

Rešitev:

LAŽJI 
SUDOKU

HOROSKOP
TANJA IN MARICA

Lahko se udeležite tečaja vedeževanja. 
Naročniki Gorenjskega glasa izkoristite popust v 
višini 10 %.  Za več informacij čim prej pokličite Tanjo  
na tel. št.:  040 514 975
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Oven (21. 3.–21. 4.) 
Dobili boste nepričakovan obisk. Panika vas ne bo prijela, 
saj ste vedno pripravljeni na vse. Veseli boste denarja in s 
tem si boste lahko izpolnili staro željo. Res, da denar ni vse, 
nas pa vedno prijetno razveseli. Torek bo vaš dober dan.

Bik (22. 4.–20. 5.)
V prihodnosti si delate visoke cilje, ki so še nekoliko zaviti v 
meglo. Ne, da teh ciljev ne morete doseči, a morate naredi-
ti obračun za nazaj. Le tako boste čim bolj zadovoljni. Vab-
ljeni boste na daljšo pot, ki je pomembna za vašo ljubezen.

Dvojčka (21. 5.–21. 6.)
Obeta se vam obdobje osebne sreče. Na čustvenem podro-
čju se pripravite na dobre spremembe, ki vam lahko zelo 
spremenijo življenje. Poslovno se nikar toliko ne obreme-
njujte, saj ne bo tako tragično, kot bo videti na prvi pogled. 

Rak (22. 6.–22. 7.)
Zadnje čase imate občutek, da sreča hiti mimo vas. Vedno 
ne gre vse po načrtu in tukaj imate tudi vi zvezane roke. V 
dobro voljo vas bo spravilo darilo. Že nekaj časa si niste nič 
privoščili, vzemite si svojih pet minut. Pojdite na klepet.

Lev (23. 7.–23. 8.)
Kljub raznim bremenom boste imeli dovolj energije, da 
boste za vse našli pravo rešitev. Tudi sam čas bo pokazal 
svoje in mirne duše se boste lahko sprostili. Premišljeva-
nje o dopustu bo obrodilo sadove in kmalu se vam obeta 
potovanje. 

Devica (24. 8.–23. 9.)
Način življenja in samo razmišljanje – vse se vam bo 
postavilo na glavo. Veliko stvari bo dobilo nov smisel, saj 
boste videli z drugačnimi očmi. Vse, kar je črno, se bo 
spremenilo v belo, vse, kar je slabega, bo postalo dobro. 
Pred vami je sreča.

Tehtnica (24. 9.–23. 10.) 
Nelagodje, ki vas obkroža zadnje dni, je posledica slabih 
izkušenj z ljudmi, na katere ste kakorkoli računali. Prilago-
dite se trenutnemu stanju. Uživajte v vsakem dnevu pose-
bej in se posvetite družini. Posel vam zato ne bo ušel iz rok.

Škorpijon (24. 10.–22. 11.)
Morate se izogniti občutkom osamljenosti. Morda vča-
sih preveč pričakujete od ljudi. Vzemite vsak dan posebej 
in uživajte v trenutni sreči in nikar toliko ne premišljujte. 
Čeprav se vam ne odvija vse po načrtu, boste presenečeni.

Strelec (23. 11.–21. 12.)
Občutek izčrpanosti vas bo opozoril, da ste pretiravali in 
da je skrajni čas, da se umirite in malo izprežete. Prepi-
rom v poslovnem krogu se boste spretno izogibali in to 
brez nasvetov in raznega vmešavanja sodelavcev.

Kozorog (22. 12.–20. 1.)
Svojo redoljubnost in natančnost boste vsiljevali tudi dru-
gim, zato se pripravite na posledice. Kaj hujšega od trenut-
ne slabe volje ne bo. V družbi prijateljev in znancev se bos-
te razvedrili. Ob koncu tedna se vam obeta presenečenje.

Vodnar (21. 1.–19. 2.) 
Reševali boste različne stare zadeve. Videli boste, da je bil 
ves pretekli strah zaman, saj se bo vse dobro rešilo. Na 
delovnem mestu se vam obetajo spremembe in končno se 
odpira možnost za napredovanje. Sobota bo vaš dober dan.

Ribi (20. 2.–20. 3.)
Samota vas ubija. S tem, da se zapirate pred svetom, 
ne rešite nobene težave. Ljudje vas imajo radi takšnega, 
kakršni ste. Skrbi, ki si jih delate, so odveč. Nikar ne pre-
tiravajte s hojo v hrib, da se vam ne pojavi stara težava.

Kitajcem je prvim uspelo spremeniti genom človeškega zarod-
ka. Mar se tudi vam zdi, da bi lahko v prihodnosti število Kitaj-
cev še dodatno naraslo?

Ustavno sodišče je razveljavilo sodbo v zadevi Patria in jo vra-
ča na prvo stopnjo. Nesramnež svetuje odbornikom 2014, naj 
vendarle še ne vržejo sveč v smeti.

Od zadaj

Mali Brat

Z 
vašimi otroki je 
zagotovo nekaj 
narobe, če želijo 
postati zdrav niki, 
učitelji, medicin

ske sestre, uradniki, kaj šele 
novinarji, da ne omenim raz
ne ¹ družboslovne poklicne 
navlake“, s katero v sodobni 
kapitalistični družbi tako ali 
tako ni več kaj početi. Manj
ka novih poklicnih profilov, 
ki so aktualni in v tem trenu
tku v prvi vrsti tudi zaposlji
vi. Zato je skupina mladih 
poslovno priložnost našla v 
izobraževalnem programu 
za poklic hrvata. V zadnjem 
času se še posebej v Sloveni
ji odpirajo številne poklicne 
možnosti predvsem za kvali
ficirane hrvate.  

Izobraževanje naj bi pote
kalo predvidoma dva semes
tra, po končani diplomi pa bi 
vsak, ki je pozitivno opravil 
izobraževanje in s tem pri
dobil zaključno diplomo, 

postal kvalificiran hrvat. O 
možnosti za nadgrajevanje 
študija ter pridobitvi nazi
va super hrvat in ultra hrvat 
zaenkrat še ni bilo govora, ni 
pa izključeno, da obeh štu
dijskih programov ne bodo 
uvedli v prihodnjih letih.  

Seveda je za pridobitev 
kvalifikacij za hrvata že v 
značajskih potezah ali (kuda 
sreče) v genskem zapisu po
trebno imeti nekaj čustvene 
inteligence, povezane z rde
če belim šahom, poudarje
nim ali izstopajočim odno
som do matere domovi
ne, prilagajanjem in hitrim 
usvajanjem novega besediš
ča znotraj maternega jezika, 
prepričanjem, da je Karlova
čko pivo boljše od Laškega in 
Uniona, čeprav vsi trije sodi
jo pod rdečo zvezdo Heine
kena ... No vsega se da priu
čiti s študijem.

Pa poglejmo, kje v Slove
niji poklicna usmeritev hrvat 
pride do izraza oziroma se 
splača biti hrvat. V Mercator
ju, Žitu, Metropolu Portorož 

... in še kje. Kot kaže dinami
ka, po kateri slovenska vlada 
prodaja dobra slovenska pod
jetja na ono stran znane belo
kranjske reke, se profilu hrvat 

v prihodnje obeta še nekaj 
odličnih poslovnih priložno
sti. Če se izšolate za hrvata, 
je vaša prihodnost v Sloveni
ji zagotovljena.

PoklIC kvAlIfICIRAN hRvAT
 V vsesplošnem pomanjkanju služb in novih poslovnih priložnosti so mladi začeli ugotavljati,  
da v Sloveniji postaja najbolj obetaven poklicni profil kvalificiran hrvat.

Mati firma, kjer poklicna usmeritev hrvat prevladuje,  
je še vedno na oni strani znane belokranjske reke. 
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Nagrade: 5-KRAT MAJICA VITARA

Re šit ve kri žan ke (ges lo, se stav lje no iz črk z ošte vil če nih 
polj in vpi sa no v ku pon iz kri žan ke) po šlji te do srede, 13. 
maja 2015, na Go renj ski glas, Ble i  we i so va ce sta 4, 4000 
Kranj. Rešitve lah ko od da te tudi v na bi ral nik Go renj ske ga 
gla sa pred po slov no stav bo na Ble i we i so vi ce sti 4.

Vaš pooblaščeni servisni partner SUZUKI

info@suzuki.si

WWW.SUZUKI.SI

BREZSKRBNO V POLETJE S SPOMLADANSKIM 
SERVISNIM PREGLEDOM VAŠEGA VOZILA!
Izkoristite ugodne cene originalnih nadomestnih delov in dopolnilne 
opreme SUZUKI ter pripravite vaše vozilo na varno vožnjo z 
brezplačnim pregledom 18 točk vašega vozila.

PRIPOROČAMO ORIGINALNA MOTORNA 
OLJA SUZUKI ZA BENCINSKE IN DIZELSKE 
MOTORJE PO UGODNIH CENAH

SPOMLADANSKI 
SERVISNI PREGLED
OD 20. 4. DO 15. 5. 2015

NE POZABITE PREIZKUSITI 
NOVE SUZUKI VITARE!
VAŠ OBISK SERVISA BOMO 
NAGRADILI Z 
MAJICO 
VITARA!
www.vitara.si

POZOR
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Akcija velja do porabe zalog.

Alpska 43, 4248 Lesce
T: 04 53 53 805

www.avtomony.si
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avto mony lesce logo 2014

4. september 2014 13:51:21

www.avto-lusina.si

AVTO LUŠINA, d.o.o.
Gosteče 8, 4220 Škofja Loka

Tel.: 04 50 22 000 

Že v salonu

... sodoben terenec za vse poti.
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Zrcalce, zrcalce na steni povej, katera naj-
lepša v deželi je tej? Po izboru revije People 
je najlepša Zemljanka leta 2015 petdeset-
letna igralka Sandra Bullock. »Resnična 
lepota je tiha in ne izhaja iz videza. Danes 
nihče več ne ceni dobrega človeka, dobre 

mame, skuhanega kosila in vljudnih gest. Menim, da so 
najlepši ljudje tisti, ki se ne trudijo preveč za to,« je svoje 
mnenje o lepoti izrazila igralka, ki sicer pravi, da se ji zdi 
naziv najlepše smešen in da tega ni nikomur omenila.

Sandra Bullock pri petdesetih najlepša na svetu

Po osmih mesecih zveze sta se razšla 
pevka Ariana Grande (21) in raper Big 
Sean (27). Par je imel že od vsega začetka 
vihravo zvezo z vzponi in padci, vendar 
njun predstavnik pravi, da pevca kljub 
razhodu ostajata dobra prijatelja. »Lepo 

prosimo medije za zasebnost v teh trenutkih,« je povedal 
njun predstavnik. Par naj bi takšno odločitev sprejel zara-
di prenatrpanega urnika.

Ariana in Big Sean sta se razšla

Cambriško vojvodinjo Catheri-
ne (32), ki s princem Williamom 
(32) pričakuje drugega otroka, 
so po poročanju medijev že 
pripeljali v porodnišnico. Med-
tem, ko kraljevi par nestrpno 

pričakuje rojstvo drugorojenca, pa se Britanci sprašujejo, 
ali bo tokrat morda deklica in ali bo ime dobila po pokojni 
princesi Diani. Na novice, kašnega spola bo otrok, bo pot-
rebno še kakšen dan počakati, verjetno pa bosta, tako kot 
za Georgea Alexandra Louisa, izbrala tradicionalno ime.

Kate Midletton že v porodnišnici

Po razhodu s Patrickom Schwarzeneg-
gerjem, sinom velikega Arnieja, se je 
Miley Cyrus (22) zaprla v snemalni stu-
dio, kjer že nastajajo nove pesmi. Foto-
grafijo iz studia je delila tudi z oboževalci 
na Instagramu in pod njo zapisala © v stu-

diu jemo zelenjavo in smo na dieti©  ter pod njo označila 
tudi frontmana skupine Beach Boys Briana Wilsona, s 
katerim, kot kaže, sodeluje pri nastajanju nove pesmi ali 
pa morda celo novega albuma. 

Miley Cyrus ustvarja novo glasbo

VRTIMO GLOBUS

Sestri Špela (19) in Tina Homan (21) ter Mateja Kralj 
(27) so bile zadolžene za delo hostes in garderoberk na 
Povežimo Kranj 2015. Sestri Homan sta doma iz Zg. 
Bitenj in še obe študentki – eno veseli delo vzgojiteljice, 
druga študira modno oblikovanje, Mateja pa se je tudi 
odločila za vzgojiteljske vode. / Foto: AB

Alenka Brun

L
jubljanska Festival-
na dvorana je pono-
vno gostila tradicio-
nalen izbor, na kate-
rem smo na odru 

v štirih izhodih spremljali 
kar osemnajst deklet, ki se 
na takšen ali drugačni način 
ukvarjajo s športom, pro-
fesionalno ali rekreativno. 
Izbor sta povezovala športni 
novinar, televizijec in radi-
jec Gašper Bolhar, nežnejši 
spol pa je v vlogi voditeljice 
zastopala Ajda Sitar, ki se je 
z nazivom miss športa okiti-
la pred šestimi leti.

Osemčlanska žirija je 
imela kar naporno delo. 
Med njimi so sedela znana 
imena, kot so kolesar Andrej 

Hauptman pa judoist Sašo 
Jereb in kar tri nekdanje 
miss športa: Živa Viktorija 
Turk, Klara Krošelj in lan-
skoletna Uršula Tomažič.  
Tekmovalke so se v prvem 
izhodu predstavile publi-
ki in žiriji v kopalkah, drugi 
izhod je bil v večernih oble-
kah, tretji namenjen urba-
ni modi in na koncu še četr-
ti, kjer so skupaj zaplesa-
le in požele glasen aplavz. 
Drugače pa je imela tokrat 
največ podpore v dvorani 
ravno zmagovalka Katja Baj-
da, ki je osvojila še dva sple-
tna naziva najlepše. Njeni 
navijači so bili najbolj glas-
ni, je pa končni izbor najlep-
ših presenetil, saj so nekate-
ri v dvorani mislili, da bodo 
na stopničkah videli Primor-
ko 23-letno Andrejo Zankoč, 

morda dolgonogo plavola-
sko osemnajstletno Ljub-
ljančanko Iris Latič. Gorenj-
ki, osemnajstletni Nina Čuk 
iz Žirovnice in Maja Šlebir 
iz Stahovice, sta svojo pred-
stavitev izpeljali simpatič-
no, a se nista uvrstili med 
izbrane. Med favoritkami 
je bila tudi sedemnajstletna 
Eva Cerar, ki je imela med 
občinstvom dva znana slo-
venska moška, ki sta jo spre-
mljala z balkona Festivalne 
dvorane: očeta Mira Cerarja 
in dedka Miroslava Cerarja.  
Na koncu je postala miss 
fotogeničnosti devetnajstle-
tna Julija Jauk, sledile pa so 
še tri najlepše, vse ravno tako 
stare devetnajst let: druga 
spremljevalka letošnje miss 
športa Slovenije je postala 
Alena Musič iz Velenja, prva 

spremljevalka Anita Horvat 
iz Brezovice, lenta najlep-
še ter naziv miss športa Slo-
venije 2015 pa sta šla v roke 
že omenjene Kaje Bajda.  
Spremljevalni glasbeni pro-
gram izbora je z uvodom 
nastopom naznanila pom 
pon skupina Frklje. Poleg 
številnih plesnih imen raz-
ličnih plesnih zvrsti so nas-
topili še pevci Matej Hriber-
nik, Regina, Anay in Kle-
mens. Publika je z bučnim 
aplavzom sprejela izvrsten 
nastop iz Fantoma iz ope-
re in pozdravila perspekti-
vnega Žigo Laknerja, med-
tem ko na drugi strani ni 
bila ravno prepričana, kako 
naj odreagira na najbolj pos-
rečen pevski nastop večera: 
nastopil je namreč Damjan 
Murko.

Zadnja miss športa
Zadnji izbor, letos že trinajsti, ki ga je organiziral idejni oče slovenske miss športa Srečko Čož. Lepotno 
štafetno palico namreč predaja naprej. Gorenjki se nista uvrstili na najvišje stopničke, miss športa 
Slovenije 2015 pa je postala devetnajstletna Kaja Bajda iz Trbovelj.

Maja Šlebir (svetlolaska v beli obleki) je doma iz Stahovice 
pri Kamniku. / Foto: Tina Dokl

Nina Čuk je v predstavitvi uporabila odbojko, ki je njen 
najljubši šport. / Foto: Tina Dokl

Miss športa Slovenije je lento predal Andrej Hauptman. Oče in sin, Miroslav in Miro Cerar / Foto: AB

Anita Horvat, Kaja Bajda, Alena Musič in Julija Jauk Med nastopajočimi je bil tudi Damjan Murko. / Foto: Tina Dokl
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HALO-HALO GORENJSKI GLAS
telefon: 04 201 42 00

Na ro či la za ob ja vo spre je ma mo po te le fo nu 04/201-42-00, fak su 04/201-42-13  
ali oseb no na Bleiweisovi cesti 4 v Kra nju oz. po poš ti – od po ne delj ka do  
če tr tka do 11. ure! Cene ogla sov in po nudb v ru bri ki so iz red no ugod ne. 

Janez Rozman, s. p. – Rozman bus, www.rozmanbus.si, T: 04/531 52 49
TRST: 15. 5.; Kopalni Topolščica: 18. 5.; GOLI OTOK: 16. in 17. 5.; 
BRIONI: 18. 6.; MADŽARSKE TOPLICE: 28.–31. 5.; BANJA VRUČI-
CA: 29. 4.–2. 5. S PIRAMIDAMI - dodatni bus in 18.–21. 6. ogled 
TITOVEGA BUNKERJA; TERME TUHELJ: 22.–25. 6.; BANOVCI: 
10.–14. 5.;  MEDŽUGORJE: 25.–27.4.; MORJE: DUGI OTOK – več 
terminov, MURTER – dodatni termin v akciji. AVTOBUSI: 52-, 
56-,60-SEDEŽNI IN KOM BI 8+1.

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Bleiweisova cesta 4, Kranj, jo naročite po tel.: 
04/201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si.

Ta atlas vsebuje 
predvsem slike. Ko 
skušamo razumeti 
zgradbo ali lego 
določenega organa, 
nam nič ne pomaga 
bolj kot to, da 
vidmo, kateri in 
kakšni so sestavni 
deli organa oziroma 
kateri organi ga 
obdajajo. Anatomski 
atlas takov ključuje 
shematske, a 
dosledne in hkrati 
nazorne slike. Na 
njih so označeni 
posamezni deli 
telesa ali določenega 
organa, v kratkem 
besedilu zraven pa so 
razložene osnovne 
značilnosti.značilnosti.
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Cena knjige je

Radio Triglav Jesenice, d.o.o., Trg Toneta Čufarja 4, 4270 Jesenice

Obvestila o dogodkih objavljamo v rubriki glasov Kažipot 
brezplačno samo enkrat, pošljete jih lahko na e-poštni nas-
lov kazipot@g-glas.si.

PRIREDITVE
Kresovanji
Jesenice – Planinsko društvo Jesenice vabi na tradicionalno 
kresovanje, ki bo 30. aprila z začetkom ob 20. uri uri pri Koči 
na Golici. 

Kranjska Gora – Kresovanje v Kranjski Gori se bo 30. aprila 
ob 18. uri začelo pri gostilni Oštarija.

IZLETI
Budimpešta in Blatno jezero
Britof, Predoslje – Društvo upokojencev Britof Predoslje vabi 
na izlet v Budimpešto in na Blatno jezero, ki bo 4. in 5. maja. 
Prijave sprejema Tone po tel. 031 494 422. Prijavite se lahko 
tudi tisti, ki niste člani društva.

V Šmarješke Toplice

Kranj – Člani Društva upokojencev Kranj imajo možnost iti na 
brezplačni izlet v Šmarješke Toplice v petek, 22. maja, z odho-
dom posebnega avtobusa ob 7. uri izpred Creine. Število oseb 
je omejeno na 40. Prijave zbirajo v pisarni društva do 20. maja. 
V Zagreb

Kranj – Člani Društva upokojencev Kranj se lahko odpeljejo 
na izlet v Zagreb, in sicer v torek, 12. maja, z odhodom avto-
busa ob 7. uri izpred Creine. Število prijav je omejeno na 
49. Obvezen je veljavni osebni dokument. Prijave zbirajo do 
srede, 6. maja, na sedežu društva.

Do koče pod Košuto in na Mejnik
Gozd - Martuljek – Planinsko društvo Gozd Martuljk vabi v 
nedeljo, 26. aprila, na izlet do Koče pod Košuto (1280 m) in 
na Mejnik (1517 m) v Avstriji. Odhod bo z osebnimi vozili ob 
8. uri izpred penziona Špik. Prijave do četrtka, 23. aprila, po 
tel.: Simona 041 358-367, Mojca 041 821-366 in Ksenja 041 
724-107.

Na Rožco
Jesenice – Planinsko društvo Jesenice vabi v ponedeljek, 27. 
aprila, na planinski izlet na Rožco z možnostjo prehoda do 
Koče na Golici. Na poti bodo tudi gorski reševalci, ki imajo 
ta dan spominski pohod. Zbor je ob 7. uri pred bivšim hote-
lom v Planini pod Golico. Prevoz je z lastnimi vozili.

Na počitnikovanje v Banovce
Šenčur – Društvo upokojencev Šenčur vabi na počitnikova-
nje v Banovce od 10. do 14. maja. Prijave sprejemajo v pro-
storih društva upokojencev ali po tel.: 04 25 11 022 ali 064 
117 135.

Za praznik na Brezje
Kranj – Nova Slovenija, Mestni odbor Kranj, vabi, da se jim 
pridružite pri peš romanju na Brezje. Zbor bo v ponedeljek, 
27. aprila, ob 7. uri pred Kulturnim domom v Naklem. Do 
Brezij je dve uri zmerne hoje. Kdor ne zmore peš, se lahko 
ob 10. uri pridruži na sv. maši. Po maši in malici se boste 
odpravili zopet peš ali pa se z avtomobili odpeljali proti 
domu.

PREDAVANJA
Proučevanje Svetega pisma 
Kranj – KAC Kranj vabi jutri, v soboto, 25. aprila, ob 9. uri 
v Dom krajanov Primskovo na proučevanje Svetega pisma 
z okvirno temo Evangelij – dobra novica ali dober nasvet? 
Pogovor bo povezoval Zmago Godina. Vstopnine ne bo.

OBVESTILA

Očiščevalna akcija
Podbrezje – Prostovoljno gasilsko društvo Podbrezje v sode-
lovanju z Lovsko družino Dobrča jutri, v soboto, 25. aprila, 
organizira tradicionalno, 27. očiščevalno akcijo. Zbor ob 8. 
uri pred Gasilskim domom in pred Grmačem.

Izlet na Nanos in usposabljanje odpadeta
Kranj – Planinsko društvo Iskra Kranj obvešča, da prireditvi, 
ki bi po letnem društvenem programu morali biti izvede-
ni jutri, v soboto, 25. aprila, to sta planinski izlet na Nanos 
(Suhi vrh) in usposabljanje Gibanje po zelo zahtevnih poteh 
in feratah, zaradi nepredvidenih objektivnih razlogov zdrav-
stvene in tehnične narave na omenjeni termin ne bosta izve-
deni.

Fotonatečaj
Kamnik – Foto klub Kamnik obvešča, da se bo 28. aprila 
iztekel rok za prijavo na fotografskem natečaju Ljubezen 
do drugačnosti, ki ga organizirajo v sodelovanju z zavodom 
CIRIUS iz Kamnika. Natečaj ima dve temi, in sicer Prosto 
in Hendikep. S fotonatečajem skušajo spodbuditi promo-
cijo fotografije med osebami s posebnimi potrebami, zato 
te osebe lahko sodelujejo brezplačno. Prav tako lahko brez-
plačno sodelujejo vsi Slovenci, mlajši od 18 let.

KONCERTI

Dobrodelni koncert
Kranjska Gora – Jutri, v soboto, 25. aprila, se bo ob 22. uri 
v Teatru Korone v Kranjski Gori začel dobrodelni koncert, 
na katerem bodo nastopili člani Opere Stravagante, ki so 
del svetovno znanega orkestra Venice Baroque Orchestra 
in nastopajo na najbolj znanih odrih po svetu. V Koroni se 
bodo predstavili z Vivaldijevimi Štirimi letnimi časi. Ves zbra-
ni denar od prodaje vstopnic gre za otroke v stiski, in sicer 
slovenski organizaciji Botrstvo, avstrijskim Rdečim noskom 
in italijanski dobrodelni organizaciji Una Strada Onlus.

Koncert skupin Punčke in Kovesolje
Železniki – Kulturna transverzala 2015 v sodelovanju z DKC 
Bajta in KUD Jadran vabi na koncert skupin Punčke in Kove-
solje, ki bo danes, v petek, 24. aprila, ob 21. uri v DKC Bajta.

PREDSTAVE
Kako naprej
Breznica – Gledališče slepih in slabovidnih Nasmeh vabi 
na premierno uprizoritev avtorskega projekta Kako naprej, 
ki bo v nedeljo, 26. aprila, ob 19. uri v kulturni dvorani na 
Breznici.

Operacija spola in veliki zapeljivec
Jesenice – Danes, v petek, 24. aprila, bo ob 19.30 v Gleda-
lišču Toneta Čufarja predstava – enodejanka Mira Gavrama 
Operacija spola in veliki zapeljivec. Igrajo: Ivan Berlot in 
Sašo Dudič ter Franci Koražija in Milan Trkulja.

Rezultati 32. kroga – 22. aprila 2015 
3, 4, 11, 17, 28, 30, 33 in 2

Loto PLUS: 1, 10, 23, 25, 26, 32, 36 in 14 
Lotko: 6 6 3 5 6 4

Sklad 33. kroga za Sedmico: 3.300.000 EUR 
Sklad 33. kroga za PLUS: 1.450.000 EUR 
Sklad 33. kroga za Lotka: 350.000 EUR

LOTO

Mateja Rant

Žiri – V Žireh bodo nocoj 
slovesno odprli devete Slo-
venske klekljarske dneve, ki 
bodo letos v znamenju sko-
delic za kavo in prtičkov, ki 
jih postavimo pod njo. Sre-
dišče dogajanja so tokrat 
prestavili v prostore poslov-
nega centra Ika, kjer je dos-
top omogočen tudi invali-
dom in mamicam z vozički, 
obenem pa si bo vse razsta-
ve mogoče ogledati na enem 
mestu. 

Osrednjo klekljarsko raz-
stavo so letos pripravili pod 
naslovom Štirje letni časi, 
svoje izdelke, ki so nastali v 
medgeneracijskem sodelo-
vanju med mladimi in sta-
rejšimi klekljaricami, pa bo 
razstavila tudi Čipkarska 
šola Žiri. V sliki in besedi 
bodo obudili žirovske prav-
ljice. Klekljarice iz vse Slo-
venije so prek klekljarskega 
natečaja izdelale prtičke, ki 
jih postavimo pod skodelico 
kave, umetniki in rokodelci 
iz Slovenije in tujine pa so 
na podlagi razpisa Skode-
lica kave izdelali prek sto 

skodelic iz keramike, porce-
lana, papirja, lesa in števil-
nih drugih materialov. Raz-
stave si bo mogoče ogledati 
vse dni v tednu od 25. aprila 
do 3. maja med 9. in 19. uro.

Klekljarske dneve bodo 
popestrili z vrsto spremlje-
valnih dogodkov. Klekljar-
sko tekmovanje se bo letos 
odvijalo v nedeljo, 26. apri-
la, v petek, 24. aprila, pa 
bodo pripravili okroglo mizo 
z naslovom Avtorske pravi-
ce v klekljanju. Gostili bodo 
specialistko za avtorsko pra-
vo, Žirovko dr. Majo Boga-
taj Jančič. Za pestrejše in s 
humorjem obarvano doga-
janje bo poskrbela Lucija 
Kavčič iz Turističnega druš-
tva Žirovski Vrh s svojo fol-
klorno in dramsko skupino. 
Med drugim si bo mogoče 
ogledati kmečko igro Ohcet 
bo!

Jutri in v nedeljo od 9. 
do 18. ure bodo dogajan-
je dopolnili z bogato ponu-
dbo na stojnicah. Na voljo 
bo material za klekljanje in 
drugi izdelki domače obrti 
iz Žirov in okolice ter dru-
gih krajev Slovenije.

Čipke in  
skodelica kave
Žirovski etnološki in turistični utrip bodo  
med 24. aprilom in 2. majem znova zaznamovali 
Slovenski klekljarski dnevi.

Škofja Loka – Jutri, v soboto, bo svoja vrata odprla Domači-
ja Lušina v Gostečah pri Škofji Loki. Ob odprtju pripravljajo 
pester program, ki se bo začel ob 10. uri s poskusnim jahanjem 
za otroke in odrasle, ob 11.30 pa bo sledila predstavitev šole 
jahanja. Po odmoru za kosilo bodo ob 14.30 jahanje predsta-
vili inštruktorji, med 15. in 17. uro pa se bodo v jahanju zopet 
lahko preizkusili otroci in odrasli.

Jutri dan odprtih vrat Domačije Lušina



POSLOVNE PROSTORE v IOC Inteks 
na Savski cesti 34, Kranj (bivša Trenča) 
oddamo, velikost od 140 do 500 m2. 
Cena 2,95 EUR/m2 mesečno, tel.: 
041/426-898 15001015

MOTORNA VOZILA
AVTOMOBILI
PRODAM

AUDI A3 1.8, let. 1998, 125.000 km, 
zelo lepo ohranjen, redno servisiran, 
vreden ogleda, tel.: 041/948-050 
 15001509

HYUNDAI Getz 1.3, letnik 2005, 
ugodno, tel.: 070/222-650 
 15001472

R 5 five, letnik 1995 in otroški športni 
voziček, rdeč, tel.: 051/256-605  
 15001485

VW Golf 5, letnik 2006, ohranjen, 1. 
lastnik, 191.300 km, tel.: 031/327-
203 
 15001474

KUPIM

KARAMBOLIRANO vozilo ali vozilo v 
okvari, od letnika 2000 dalje. Ugrica 
Blaž, s.p., Drulovka 38, Kranj, tel.: 
041/349-857 15000680

VOZILA cela, v okvari ali poškodovana. 
Avto Tojos, Tomislav Josipovič, s.p., 
Drulovka 23a, tel.: 031/629-504 
 15001365

AVTODELI IN OPREMA
PRODAM

4 RABLJENE letne gume, 205 x 60 x 
16, tel.: 031/678-828  
 15001405

ZA Renault R 5 Five prodam nove 
gume, 1 leto star akumulator, avtoradio, 
tel.: 051/256-605  
 15001486

GRADBENI  
MATERIAL
GRADBENI MATERIAL
PRODAM

DESKE - plohi, smreka 50 mm, sušeni 
zračno 1 leto, 2,5 m3 ter bukova drva, 
tel.: 031/600-276  
 15001452

DESKE - javor, češnja, lipa, hruška, 
jesen, oreh, manjše količine, tel.: 
040/720-000 
 15001505

NEPREMIČNINE
STANOVANJA
ODDAM

DVOSOBNO, prizidek hiše, vr t, 
nadstrešek, svoj vhod - za 11 mes., 
predplačilo, tel.: 040/720-000 
 15001504

HIŠE
PRODAM

NOVO hišo v Zg. Radgoni prodamo 
pod nujno, cena 40.000 EUR, na 
deželi, asfalt do hiše, tel.: 040/259-
713 15001510

RADOVLJICA: dvostanovanjsko hišo 
(ločeni vhodi) z vrtom, prodam. Energ. 
št. C, tel.: 041/774-377 15001291

POSESTI
PRODAM

ZAZIDLJIVO parcelo v izmeri 400 m2, 
tel.: 040/693-532 15001467

GOZD 22.191 m2, parcela 614, 
Srednja vas pri Begunjah, cena 0.45 
EUR, tel.: 064/150-270 15001496

NAJAMEM

NJIVO ali travnik, lahko 1. košnjo, 
relacija Kranj–Brnik–Moste–Komenda, 
tel.: 040/190-509 15001498

POSLOVNI PROSTORI
ODDAM

GARAŽE, skladišča, Koroška c., 
Kranj, tel.: 041/361-100 15000892
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Mali oglasi
T: 201 42 47, F: 201 42 13 
E: malioglasi@g-glas.si

 Male ogla se spre je ma mo:  
za ob ja vo v petek – do srede  
do 14. ure in za ob ja vo  
v to rek – do petka do 14. ure!  
De lo vni čas: 
ponedeljek, to rek, čet rtek, 
petek nep rekinjeno od  
7. do 15. ure, sreda od  
7. do 16. ure, sobote, nedelje 
in prazniki zaprto.

Domplan, d. d., Bleiweisova 14, 4000 Kranj
T: 04/20 68 773, F: 04/20 68 701
M: 030 641 621, I: www.domplan.si
E: domplan@domplan.si

•	  Družba Domplan, d. d., zagotavlja pro-
fesionalno in korektno posredovanje 
nepremičnin, ki ga izvajajo naši strokovni 
nepremičninski posredniki. V zadovolj-
stvo naših strank, opravljamo zanesljive 
in varne storitve posredovanja v prometu 
z nepremičninami.

•	   aktualno ponudbo si lahko ogledate na 
naši spletni strani www.domplan.si ali na 
www.nepremicnine.net.

STANOVANJE – PRODAMO
Sp. Jezersko, 2-sobno stanovanje v pritlič-
ju večstanovanjske hiše v izmeri 69,80 m2, 
zgr. l. 1940. stanovanje obsega bivalno 
kuhinjo, dnevni prostor, spalnico, kopalni-
co, WC posebej, hodnik. ogrevanje je na 
trda goriva. Potrebno je obnove. V bližini je 
avtobusna postaja. ZK urejeno, Cena 
40.000,00 EUR.
Kranj, Župančičeva ulica, 4-sobno v pritli-
čju v izmeri 99,47 m2, zgr. l. 1942, v celoti 
obnovljeno l. 2012 – tlaki, okna, vrata, inšta-
lacije, kopalnica z WC-jem. stanovanje ima 
75 m2 uporabne površine, 2 kleti, balkona 
ni, lastna CK na olje, s parkirnim prostorom, 
možna menjava za manjše stanovanje z 
doplačilom prodamo. Cena 125.000,00 EUR.
Kranj, staro mestno jedro, 5-sobno stano-
vanje v ii. nadstropju v izmeri 100,96 m2, l. 
izgr. 1831, prenovljeno v celoti l. 2005 – 
instalacije, tlaki, okna, vrata, WC s kopalnico, 
streha, fasada. CK na olje, balkona ni, klet. K 
stanovanju pripada še del vrta. ZK urejeno.
Možnost menjave za manjše stanovanje z 
balkonom, energetska izkaznica ni potreb-
na, prodamo. Cena 129.000,00 EUR.
Kranj, pod Jelenovim klancem, 2-sobno 
(predelano v 3-sobno) v ii. nadstr. v izmeri 
81,30 m2, l. gr. 1989, ogrevanje CK, balkon, 
klet, dvigala ni, vpisano v ZK, cena 90.000,00 
EUR.

PARKIRNA MESTA – PRODAMO
Na novozgrajenem parkirišču (poleg obstoje-
čega parkirišča stavb Ulice gorenjskega odre-
da in gubčeve ulice) prodajamo parkirna 
mesta v velikosti 12,50 m2, l. izgr. 2014. Cena 
pokritega parkirnega mesta znaša 9.400,00 
EUR, nepokritega pa 6.600,00 EUR z DDV-jem 
in vključenim daljinskim upravljalnikom. 
Možen takojšni prevzem parkirišča.
Nekaj parkirnih mest je na voljo tudi za 
najem. Mesečna najemnina za pokrito par-
kirno mesto znaša 35,00 EUR, za nepokrito 
pa 22,00 EUR z vključenim DDV-jem.

PARKIRNA MESTA – ODDAMO V NAJEM
Na zgornji ploščadi parkirne hiše ob goga-
lovi ulici (poleg trgovske šole) oddamo par-
kirna mesta v velikosti 12,50 m2, l. izgr. 
1980. Možnost parkiranja takoj. Cena naje-
ma znaša 15,00 EUR/mes. + 29,00 EUR za 
daljinski upravljalnik. Možnost tudi ugod-
nega letnega najema – 144 EUR na leto. 
Najemniki imajo možnost pranja avtomobi-
la poleg garažne hiše za doplačilo cca 1,00 
EUR – odvisno od porabe vode.

POSLOVNI PROSTORI –  
ODDAMO V NAJEM
Kranj, Primskovo, i. nadstr., 4 pisarne veli-
kosti od 23 m2 do 34 m2, l. izgr. 1978, mož-
nost parkiranja, cena 8,00 EUR/m2 skupaj z 
vsemi stroški.

PARCELE – PRODAMO
V bližini avtocestnega priključka 
Kranj-zahod, zazidljiva, v velikosti 702 m2, 
na sončni lokaciji, voda in elektrika na par-
celi, dostop urejen, možnost gradnje za 
stanovanjsko-poslovno dejavnost, cena 
120,00 EUR/m2. 
Britof, parceli v velikosti 928 m2 in 1123 
m2, zelo lepa sončna lega, infrastruktura na 
parcelah ali v neposredni bližini, dostop 
urejen preko sosednje parcele z vpisano 
služnostjo, pretežno namenjeno za stano-
vanjsko, poslovno ali storitveno dejavnost, 
cena 95,00 EUR/m2.
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11 novih, čudovitih, na  
ključ zgra jenih stanovanj,  
od 61 m2 do 111 m2  
(2 ss do 5 ss) razgibana 
gradnja, novogradnja - 
po polna rekonstrukcija, 
uporabni tlorisi, kvalitetna 
gradnja, vsi priključki,   
mirno okolje, vsa stanovanja 
J lega, vseljivo konec marca 
2015, ZK urejeno. 

01 256 37 50,  
Hiša nepremičnine, d.o.o., 

Tržaška 134, 
1000 Ljubljana.

Oldhamska cesta 12, 4000 Kranj
Tel. 04/202 13 53, 202 25 66

GSM 051/320 700, Email: info@k3-kern.si

d.
o.

o.

UGODEN NAKUP ZADNJIH STANOVANJ 
NA BOKALOVI NA JESENICAH  
Na najbolj sončni in mirni lokaciji na Jesenicah so naprodaj 
zadnja funkcionalna stanovanja, (garsonjere, 2-sobna). V bliži-
ni objekta se nahaja vsa potrebna infrastruktura. 

Energetsko varčna stanovanja (razred C) so grajena nad-
standardno in nudijo udobno bivanje. Primerna so za vse 
generacije, arhitekturno so prilagojena tudi starejšim in gibal-
no oviranim osebam. Parkirna mesta so v kletni etaži objek-
ta in ob objektu. Prostorno dvigalo je v vseh etažah objekta.  
Etažna lastnina. Brez bremen. 

Garsonjera (35 m2): 50.000 EUR
2 SS (55,95 m2): 80.000 EUR
2 SS (51,75 m2): 75.000 EUR

Informacije in prodaja:
Dom nepremičnine
gsm: 040/262-284 (Marjana)
e-pošta: info@dom-nepremicnine.si
www.dom-nepremicnine.si
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Roman o kraški 
družini Jakomin 
(1914-1917) so 
navdihnili spomini 
na prvo svetovno 
vojno. Pisatelj  
pa bolj kot vojni, 
ki se odvija na 
Krasu, pozornost 
posveča ljudem  
in njihovi usodi. 

Trda vezava,  
320 strani.
Redna cena knjige 
je 32,10 EUR. 

Pisatelj Ivan 
Sivec je za knjigo 
ponudil posebno 
ceno: če jo kupite 
ali naročite na 
Gorenjskem glasu 
je cena le 

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu, 
Bleiweisova cesta 4 v Kranju, 
jo naročite po tel.: 04/201 42 41 ali na: 
narocnine@g-glas.si.
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FEssT, d. o. o.,  
nepremičninska  
družba,
Koroška c 2, Kranj,
Telefon: 236 73 73
Faks: 236 73 70
E-pošta:  
info@fesst.si
internet:  
www.fesst.si

STAVBNO POHIŠTVO
PRODAM

OKNA, lesena z žaluzijami in kljukami, 
lepo ohranjena, cena 40 EUR/kom, 
tel.: 031/727-035 
 15001490

KURIVO
PRODAM

10 M3 suhih bukovih drv, kvalitetnih, 
razžaganih na 0,5 m v Križah, tel.: 
051/819-044 
 15001456

AKCIJA – razprodaja peletov – plačilo 
na obroke. Smrekca center, d.o.o., 
Žabnica 5, tel.: 04/25-51-313 
 15001166

AKCIJA, kvalitetna hrastova ali bukova 
drva, metrska ali razžagana, po ugodni 
ceni, tel.: 041/639-348  
 15001502

KVALITETNA suha bukova drva, 
ugodna cena, tel.: 041/225-500 
 15001404

SUHA bukova drva, tel.: 041/767-
339 15001396

STANOVANJSKA 
 OPREMA
POHIŠTVO
PRODAM

RAZNO pohištvo po izbiri, ugodno, 
tel.: 04/23-16-650, 031/624-701 
 15001500

GOSPODINJSKI  
APARATI
PRODAM

MULTIPRAKTIK Braun, kot nov, za 
polovično ceno, tel.: 031/727-035 
 15001492

OGREVANJE,  
HLAJENJE
PRODAM

PEČ na petrolej in pokončni baterijski 
sesalnik, tel.: 040/705-145 
 15001466

GLASBILA
PRODAM

DOBRO ohranjeno frajtonarico Lubas, 
duri B Es As Des, ugodno, cena 700 
EUR, tel.: 041/567-290 
 15001460

ŠPORT,  
REKREACIJA
PRODAM

DOBRA kolesa, moška in ženska, 
cena 20 do 40 EUR, tel.: 04/59-57-
583, 040/394-076 15001489

TURIZEM
ODDAM

MAKARSKA Riviera, apartma 10 m od 
morja, prvomajski prazniki 35 EUR, 
tel.: 00385/21-625-187, 041/891-
419 15001471

HOBI
KUPIM

STARINE: mizarski ponk, skrinje, 
razglednice, kovance in drobnarije, 
tel.: 051/258-936 
 15001175

UMETNINE, NAKIT
PRODAM

7 SLIK Franca Vozlja, stare 35 let, tel.: 
031/727-035 15001491

MEDICINSKI  
PRIPOMOČKI
PREGLED ZA OČALA kot na 
napotnico s popustom ob nakupu 
očal do 100 EUR v Optiki Aleksandra 
v Qlandii. Tel. 04 234 234 2, www.
optika-aleksandra.si  
 15001172

ŽIVALI IN  
RASTLINE
PRODAM

SAMICO tornjaka in kavkaškega 
ovčarja, tel.: 041/211-602 
 15001479

KMETIJSKI STROJI
PRODAM

NAKLADALKO Sip 16-6, zelo malo 
rabljena in suha bukova drva, tel.: 
031/316-548 15001497

ROTACIJSKO kosilnico Sip 165, 
traktor Stayer 18, letnik 1961, tel.: 
040/720-000 15001503

STAREJŠI tip kosilnice BCS, nizka 
kolesa in suha hrastova drva, tel.: 
04/51-82-054, 051/367-146 15001462

TRAKTORSKI viličar Mušič, gumi voz 
16 col in bukova drva, tel.: 041/456-
052 15001455

TRAKTORSKO sejalnico za žito, širina 
170 cm, tel.: 031/278-763 15001463

TROSILEC hlevskega gnoja, zadnji 
nakladač za gnoj, predsetvenik 
Gorenc, tel.: 040/565-091 15001499

KUPIM

TRAKTOR in kiper prikolico, tel.: 
031/500-933 15001180

PRIDELKI
PRODAM

BELO vino Laški rizling in rdeče 
mešano, cena zelo ugodna, tel.: 
040/218-260 15001488

ČESEN, jabolka, krompir, sokovi. 
Kmetija Jerala, Podbrezje 218, tel.: 
031/311-417 15001364

KRMNI krompir in peso za krmo, tel.: 
041/347-243 
 15001487

KROMPIR Bela rosa za nadaljnje 
sajenje, tel.: 041/938-376 
 15001481

KROMPIR - zgodnji, pozni in krmni ter 
vitlo Tajfun 4.5 T, tel.: 031/585-345  
 15001501

KVALITETNO seno v kockah in pajek 
Sip, dvovretenski, tel.: 051/365-442  
 15001469

KUPIM

JEDILNI krompir, tel.: 041/767-339  
 15001397

VZREJNE ŽIVALI
PRODAM

BIKCA LS/LIM, starega 10 dni, tel.: 
051/831-583 15001457

BIKCA simentalca, starega 4 mesece, 
tel.: 04/25-03-717  
 15001459

JAGENJČKE za zakol ali meso, 
jabolčni sok iz eko jabolk, tel.: 
031/648-526 15001327

KOKOŠI - jarkice, rjave, bele in 
grahaste, pred nesnostjo, pripeljemo 
na dom, tel.: 040/130-979 
 15001419

KRAVO simentalko, staro 3 leta in pol, 
brejo, tel.: 031/393-886  
 15001507

NESNICE rjave, grahaste, črne pred 
nesnostjo. Brezplačna dostava na 
dom. Vzreja nesnic Tibaot Zlatko, 
Babinci 49, Ljutomer, tel.: 02/58-21-
401 15000776

PAŠNE krave in pašne telice, 2 poni 
kobile, mirne, tel.: 041/211-602 
 15001480

RJAVE jarkice v začetku nesnosti, 
Erazem Stanonik s.p., Log 9, Šk. 
Loka, tel.: 04/51-85-546, 041/694-
285 15001403

TELICO ciko, staro 14 mesecev, 
otroški voziček za dvojčke in posteljico, 
tel.: 041/443-331  
 15001450

TELICO simentalko, brejo 8 mesecev, 
in teličko ČB, staro 14 dni, tel.: 
041/692-722 
 15001473

TELICO, brejo 8 mesecev in pol, 
simentalko, tel.: 041/206-130 
 15001494

TELIČKO simentalko, težko okoli 60 
kg, tel.: 040/885-262 
 15001461

TELIČKO simentalko, staro 5 tednov, 
tel.: 040/516-763 
 15001468

KUPIM

7 DNI starega telička simentalca, tel.: 
031/785-236 15001451

BIKA mesne pasme, težkega od 300 
do 500 kg, tel.: 031/387-021 
 15001495

BIKCA simentalca križanca, starega 3 
do 8 tednov, tel.: 051/441-722  
 15001470

BIKCA simentalca, starega 10 dni, tel.: 
04/25-91-294 15001483

OSTALO
PRODAM

PRIKOLICO za prevoz konjev, tel.: 
041/606-034 15001508

SENO v kockah na Bledu, cena 2 
EUR, tel.: 041/774-431 
 15001453

SENO, 4 okrogle bale in suha bukova 
drva, okolica Bleda, tel.: 031/600-
276 15001464

SILAŽNE bale, okrogle, cena 35 EUR, 
tel.: 04/51-81-251, 031/309-843  
 15001482

SUHE okrogle bale, velikosti 120 x 
130 ali 120 x 150, tel.: 031/698-669 
 15001477

ZAPOSLITVE (m/ž)
NUDIM

IŠČEMO kuharja/ico za nedoločen 
čas, priporočene izkušnje. Gostilna pri 
Boštjanu, Boštjan Bernik, s.p., Križna 
gora 8/a, Škofja Loka, tel.: 041/720-
446 15001506

IŠČEMO dva delavca na betonarni, 
skladišču, izmensko delo, Zaželena 
tehnično-praktična oseba s prakso. 
Prijave in informacije na tel. 04/236-
40-30, ga. Mar tina Sodnikar. 
Nikotrans& Begrad, d.o.o., Savska 
Loka 23, Kranj 15001443

JURČIČ & Co., d.o.o., Poslovna cona 
A 45, Šenčur zaposli izkušenega 
voznika tovornih vozil. Informacije na 
tel., tel.: 041/761-400 
 15001475

JURČIČ & Co., d.o.o., Poslovna cona 
A 45, Šenčur zaposli izkušenega 
avtokleparja, ličarja in avtomehanika 
tovornih vozil. Informacije na tel., tel.: 
041/761-400 
 15001476

www.gorenjskiglas.si
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ZAHVALA

Zahvaljujemo se vsem, ki ste

Miroslava Ambrožiča
iz Kranja, Pot v Bitnje 78

pospremili na zadnji življenjski poti, z nami delili žalost in nam stisnili roko ob njegovem 
slovesu. Hvala za dobre misli in spodbudo, ki nam je olajšala težke trenutke.

Žalujoči: vsi njegovi

ZAHVALA

Za vedno nas je v 89. letu starosti zapustil naš dragi mož, ata, 
stari ata, pradedek in brat

Ludvik Jelenc
iz Dražgoš

V bolečini, ki ostaja, bi se radi zahvalili vsem, ki ste skupaj z njim 
stopali skozi življenje, ga imeli radi in ga v tako velikem števi-
lu pospremili na njegovo zadnjo pot. Iskrena hvala sosedom za 
nesebično pomoč, sorodnikom in znancem za darovano cvetje in 
sveče in vse izrečene besede sožalja. Zahvala tudi dr. Habjanu 
za dolgoletno zdravljenje, patronažni službi, g. župniku Tinetu 
Skoku, pevcem in praporščakom za lepo opravljen obred. Posebna 
zahvala govornikoma za skrbno izbrane, tople besede slovesa.
Vsem skupaj in vsakemu posebej še enkrat hvala

Žalujoči: vsi njegovi
Dražgoše, 12. aprila 2015

Srce je omagalo, dih je zastal,
a spomin nate, dragi ata, 
bo vedno ostal.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi drage mame in babice 

Marije Kavčič
 roj. Zorč, 26. 10. 1922 

se zahvaljujemo vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti in 
izrekli sožalje. Posebna zahvala zdravniku g. dr. Janezu Poklu-
karju ter ga. Anici Bukovnik za pomoč.
Hvala za podarjeno cvetje in sveče. Hvala sosedom - nosačem, 
pevcem in gospodu župniku za slovesen pogrebni obred. Hvala g. 
Petru za prebrane spomine na najino mamo Marijo.

Begunje na Gorenjskem, Podkočna
Žalujoči hči Marija in hči Tončka z družinama 

Draga mama in babica,
ko za vedno si zaspala,
odšla si tiho in spokojno.
Beseda tvoja v nas živi,
med nami si, med nami si,
za vedno v naših srcih  
boš ostala.

V SPOMIN

Ne moremo verjeti, da so minila že tri leta, odkar zapustil si nas iz 
tega krutega sveta. Čas tako hitro teče, a bolečina večno bo ostala.

Jernej Bizjak
Hodimo tja, kjer spiš v tišini. Lučka ljubezni vsak dan gori, saj to 
je edino, kar ti lahko damo za vsa lepa leta, ki smo jih preživeli 
skupaj. Ati, za vedno si in boš v naših srcih, dokler nam življenje 
zopet ne prekriža poti in se srečamo tam, kjer si.
Hvala vsem, ki stojite ob njegovem grobu in se ga spominjate.

Žena Kati, hčerka Petra z družino, hčerki Ana in Anita ter sin Nejc
Kranj, 21. aprila 2015

Na videz gre življenje dalje,
a vsaka pot nas h grobu pelje,
kjer so pokopane sanje,
in grenka solza pada nanje.

ZAHVALA

V 63. letu nas je zapustil naš dragi

Albin Zlate
iz Vogelj

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
znancem, sodelavcem in sodelavkam Maminega vrtca, Iskre ISD, 
Iskre EMECO za izrečena sožalja, besede tolažbe in vse darove. 
Iskrena hvala dr. Pelku in osebju SBJ, Dializnemu centru Naklo 
in gasilcem PGD Voglje, ki so ga odnesli k večnemu počitku. Hva-
la gospodu župniku Andreju Piršu in pogrebni službi Navček za 
lepo opravljen pogrebni obred. Hvala vsem imenovanim in ne  i-
m e  no vanim ter vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. 

Žalujoči vsi njegovi
Voglje, 8. aprila 2015

ZAHVALA

V 90. letu nas je zapustila draga mama, babica, prababica,  
sestra in teta

Ivana Draksler
Mohorjeva mama z Jame

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem za podarjeno cvetje, sveče ter darove in izrečeno soža-
lje. Zahvala patronažni službi, posebna zahvala Moniki Slamnik 
za dolgoletno oskrbo na domu. Zahvaljujemo se g. župniku Jane-
zu Šavsu za lep poslovilni obred, pogrebni službi Navček, pevcem 
in nosačem. Hvala vsem imenovanim in neimenovanim. 

Žalujoči vsi njeni
Jama, 16. aprila 2015

Srce tvoje je zaspalo,
zvon v slovo ti je zapel, 
misel nate bo ostala
spomin za vedno bo živel.

ZAHVALA

V 79. letu je mirno zaspala naša draga mama, babica, prababica, 
sestra, sestrična, teta in tašča 

Marija Vrhovnik
roj. Uranič

Ob boleči izgubi naše mame se iskreno zahvaljujemo vsem sorod-
nikom, prijateljem, sosedom, sovaščanom, sodelavcem porodniš-
nice Kranj, Društvu upokojencev Kranj, za izrečeno sožalje, daro-
vano cvetje in sveče. Zahvaljujemo se g. župniku Cirilu Plešcu za 
lepo opravljen pogrebni obred, pevcem, trobentaču in pogrebni 
službi Komunala. 
Hvala vsem, ki ste našo mamo imeli radi in jo v tako velikem 
številu pospremili k večnemu počitku. 
Vsem imenovanim in neimenovanim še enkrat prelepa hvala.

Vsi njeni
Drulovka, april 2015

Pomlad je na tvoj vrt prišla,
in čaka, da prideš ti.
Sedla je na rožna tla
in jokala, ker tebe več ni.

STORITVE
NUDIM

ASTERIKS SENČILA Rozman Peter, 
s. p., Cesta na Loko 2, 4290 Tržič, 
tel.: 59-55-170, 041/733-709; 
žaluzije, roloji, rolete, lamelne zavese, 
plise zavese, komarniki, markize,  
www.asteriks.net  
                                               15001170

ADAPTACIJE vsa gradbena dela, 
notranje omete, strojne omete, 
fasade, adaptaci je, t lakovanje 
dvorišča, ograje, kamnite škarpe in 
dimnike, kvalitetno, hitro in poceni. 
SGP Beni, d. o. o., Struževo 7, Kranj, 
tel.: 041/561-838  
                                             15001124

ADAPTACIJE od temelja do strehe, 
omete, fasade, kamnite škarpe, 
tlakovanje dvorišč, tudi manjša 
gradbena dela – z vašim ali našim 
materialom, Gradton, d.o.o., Valjavčeva 
ulica 8, Kranj, tel.: 041/222-741  
 15001251

BARVANJE  fasad, napuščev, 
slikopleskarska dela, izolacijske 
fasade, ugodno. Allmont - Mladen 
Sedlanić, s.p., C. ob ribniku 26, 
Miklavž, tel.: 070/348-899 
 15001144

BARVANJE napuščev in fasad, 
beljenje, barvanje vrat, dekorativni 
ometi in opleski, glajenje sten, sanacija 
plesni vam nudi Pavec Ivan, s. p., 
Podbrezje 179, Naklo, tel.: 031/392-
909  
 15001265

EKOCLEAN, d.o.o., Podljubelj 259, 
Tržič vam ponuja čiščenje, razrez 
cistern, filtracijo, prevoz in odkup 
kurilnega olja, tel.: 041/989-987 
 15001173

FLORJANI, d. o. o., C. na Brdo 
33, Kranj izvaja vsa gradbena dela 
od temeljev do strehe, adaptacije, 
omete, omete fasad, kamnite škarpe, 
tlakovanje dvorišč, tel.: 041/557-871 
 15001171

FREZAM vrtove, cena 25 EUR za 
100 m2, Mojster Dejan, raznovrstna 
hišna popravila, Dejan Đerković, s.p., 
Jelenčeva ul. 21, Kranj, tel.: 040 230 
979, mojster.dejan.wordpress.com  
 15001478

GP BITIČI, d.o.o., Tomšičeva ul. 
38, Kranj izvaja vsa gradbena dela, 
novogradnje, adaptacije, vse vrste 
fasad, notranje omete in urejanje 
dvorišč, tel.: 041/760-614 15001416

KERAMIČARSTVO Janez Kleč, s.p., 
Milje 77, Visoko vam nudi kakovostno in 
cenovno ugodno polaganje keramičnih 
ploščic in mozaikov, adaptacije kopalnic 
in drugih prostorov. Ustrežemo tudi najbolj 
zahtevnim, tel.: 051/477-438 15001205

KVALITETNO in v roku izvajamo 
gradbena de la :  adaptac i je , 
novogradnje, temeljne plošče in kleti 
za montažne objekte, zunanje ureditve 
ter manjša gradbena dela. TIP TOP,  
d. o. o., Planina 27, Kranj, 031/458-
289, tiptop@gmail.com 15001177

PRAVNIK ZA VSE: pravni nasveti, 
sestava dopisov, pogodb, pritožb, 
ustanavljanje družb, odškodnine, 
zemljiška knjiga ... Komplet storitve 
d.o.o., Maistrova 11, Kranj, tel.: 
031/205-069, 041/959-340 15001433

SLIKOPLESKARSTVO Sandi Ferlan, 
s.p., C. talcev 14, Kranj – barvanje 
napuščev in fasad z lastnimi dvigali 
do viš. 25 m, brez uporabe lestev 
ali odrov in druga slikopleskarska 
dela, kvalitetno in ugodne cene, tel.: 
041/682-166 15000926

SLIKOPLESKARSTVO Kožušček, 
Bojan Kožuh, s.p., Pševo 9, Kranj 
vam nudi kvalitetno in ugodno barvanje 
napuščev, ograj, stanovanj, kitanje in  
druga dela, tel.: 070/612-499 
 15001257

TESNJENJE OKEN IN VRAT, 
uvožena tesnila, do 30 % prihranka 
pri ogrevanju. Prepiha in prahu ni 
več! Zmanjšan hrup, 10 let garancije. 
Karkol, d.o.o., Ul. Toma Brejca 14, 
Kamnik, tel.: 031/720-141 
 15001169

ŽE 23 LET z vami grad. podjetje 
REDŽO.B, d.o.o., Adergas 13, Cerklje 
– izvajamo vse od temeljev do strehe, 
notranji ometi, predelne stene, vse 
vrste fasad, kamnite in betonske 
škarpe, urejanje in tlakovanje dvorišč, 
tel.: 041/294-279, 041/589-996 
 
 15001013

IŠČEM

IŠČEM občasno varstvo za osebo z 
dawnovim sindromom, ponudbe na, 
tel.: 031/849-414 15001465

ZASEBNI STIKI
ŽENITNA posredovalnica Zaupanje 
Leopold Orešnik, s.p., Dolenja vas 85, 
Prebold, tel.: 031/836-378  
                                               15001176

RAZNO
AVTO prikolico kareta, mešalec za 
beton in brzoparilnik, tel.: 041/213-
494 15001458

PRODAM

KOSTANJEVE kole za pašnik, tel.: 
041/214-500 
 15001454

SONČNA očala Ray Ban, kovinsko zlat 
okvir, cena 40 EUR, tel.: 031/727-
035 15001493

ŠOTOR, malo rabljen, za 5 oseb, 
kovinsko ogrodje, šivalni stroj, pisalni 
stroj, star 20 let, tel.: 031/545-534 
 15001484



Anketa

Miha Čebavs, Brezje:

»Količina knjig, ki nam jih 
© naložijo©  v šoli, je obsež-
na, tako da v prostem času 
predvsem posegam po polju-
dno-znanstveni in razvedrilni 
literaturi. Domača ponudba 
je zadovoljiva.«

Natalija Klemenc, Voklo:

»Knjige kljub pojavu novih 
tehnologij in medijev osta-
jajo moderne, sicer pa kot 
ljubiteljica napetih erotič-
nih romanov pogrešam več 
tovrstne literature slovenskih 
avtorjev.«

Matic Lipar, Škofja Loka:

»Zaradi hčerke Eve se v zad-
njem času posvečam predv-
sem branju zgodb in pravljic 
za najmlajše, še posebej me 
privlačijo grške antične pri-
povedke z razgibano mitolo-
ško vsebino.«

Urban Krsnik, Tržič:

»Pri nas so knjige žal še ved-
no predrage. Politiki in kul-
turni sekretarji znajo govo-
riti o knjigi kot nacionalnem 
interesu, premalo pa naredi-
jo za cenejše in s tem vsem 
bolj dostopne knjige.«

Samo Lesjak

Ob jubilejnih, že 20. slo-
venskih dnevih knjige smo 
mimoidoče povprašali o 
njihovih bralnih navadah ter 
mnenju o literarnem položa-
ju pri nas.

Foto: Matic Zorman

Vzemimo si več 
časa za branje

Tjaša Toman, Podnart:

»Žal raziskave kažejo, da 
beremo premalo, predvsem 
mladim zaradi preobremen-
jenosti za to ne ostane veliko 
časa. Izobraževalne ustanove 
bi morale ustvarjati pozitiven 
odnos do branja.«

info@g-glas.si
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Danes bo pretežno oblačno, občasno bo rahlo deževalo. Proti 
večeru se bo prehodno zjasnilo. Jutri bo zmerno do pretežno 
oblačno in večinoma suho. V nedeljo bo pretežno oblačno, 
občasno bo rahlo deževalo.

Agen ci ja RS za oko lje, Urad za me te oro lo gi jo

Visoko – Ob plazu na Visokem je minuli teden po dveh letih 
in pol spet stekel dvosmerni promet. Tako odločitev so na 
direkciji za infrastrukturo sprejeli, ker se plaz, zaradi katerega 
so omejili promet, v zadnjih dveh letih ni premikal, je pojasnil 
župan občine Gorenja vas - Poljane Milan Čadež. Čeprav so 
se pri direkciji za infrastrukturo odločili za umik semaforja, pa 
na tem delu še vedno velja omejitev hitrosti na 50 kilometrov 
na uro. Vozišče je namreč na tem delu še vedno zoženo, saj 
širina voznega pasu znaša 2,5 metra.

Na Visokem spet dvosmerni promet
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Bled – Ob julijski regati za svetovni pokal v Luzernu bo Med-
narodna veslaška zveza podelila nagrado za izjemne dosežke v 
veslanju, poimenovano po nekdanjem predsedniku Thomasu 
Kellerju. Za najbolj prestižno priznanje v veslaškem svetu je 
nominiran tudi naš nekdanji veslaški as Iztok Čop, ki se je 
uvrstil na ožji seznam nominirancev. Najuspešnejši slovenski 
veslač, zdaj 42-letni Iztok Čop, je svojo športno kariero, v kateri 
je osvojil štiri olimpijske medalje, sklenil leta 2012, ko se je od 
tekmovalnega športa poslovil z bronasto olimpijsko medaljo, 
ki jo je skupaj z Luko Špikom osvojil v Londonu. 

Iztok Čop nominiran za veslaškega oskarja

Medvode – Občina Medvode je objavila ponovljeni postopek 
javne dražbe za prodajo plovila gliser Sea Ray boats, 175 sport. 
Kupili so ga leta 2008 in ima vsega dobre štiri delovne ure. 
Izklicna cena je 12.610 evrov, kar je skoraj dvajset odstotkov 
manj, kot je bil znesek na prvi javni dražbi, ki pa ni bila uspe-
šna. Javna dražba bo 6. maja ob 14. uri na Občini Medvode.

Gliser ponovno na javni dražbi

Vilma Stanovnik

Kranj – Že od začetka tedna 
je v domu starejših v Pred-
dvoru malce slovesneje kot 
sicer, saj so posebno pozor-
nost namenili svoji najsta-
rejši stanovalki Marti Polak. 
Sredi tedna je namreč praz-
novala 105. rojstni dan, praz-
novanje pa se je začelo z obi-
skom sorodnikov ter se nato 
nadaljevalo s praznovanjem 
za vse, ki v mesecu aprilu 
v domu praznujejo rojstni 
dan. V središču pozornosti 
je bila prav Marta Polak.

Priljubljena Marta, ki v 
domu živi zadnjih šest let, 
prej pa je bila doma na Blei-
weisovi cesti blizu Vodovod-
nega stolpa v Kranju, je nam-
reč kljub spoštljivi staros-
ti še vedno zelo dobrovoljna 
in tudi aktivna. Ko se zjutraj 
obleče in umije, rada popije 
kavico, nato gre tudi k telo-
vadbi. Kadar je lepo vreme, 
gre v park, vesela pa je tudi 
obiskov domačih. Čeprav 
pri hrani ni izbirčna, pravi, 
da ima najraje mlečne izdel-
ke, razveseli se koščka slad-
kega, ob praznovanjih pa se 
ne brani niti kozarca vina.  
Na Kranj in okolico, ki jo je 
mnogokrat prekolesarila, 

ima veliko lepih spominov, 
zato so jo včeraj iz Preddvora 
pripeljali v Kranj, kjer so jo 
pozdravili tudi predstavniki 
Krajevne skupnosti Vodovo-
dni stolp na čelu s predsed-
nico Nado Mihajlović. 

S parkirišča na Hujah se 
je po mostu sprehodila čez 

Kokro in nato še skozi mes-
to. Z velikim zanimanjem 
si je ogledala novo kranjsko 
knjižnico, nato pa je priš-
la tudi pod lipo v parku pri 
Bleiweisovem spomeniku, 
kjer ji je dobro ostal v spo-
minu dogodek izpred let, 
ko so tam zakopali pisma. 

To je na druženju v Gosti-
šču pri Viktorju povedala 
tudi županu Boštjanu Tri-
larju, ki ji je obljubil, da se 
bo o dogodku pozanimal, 
prav tako pa je obljubil, da 
bo njo in druge stanovalce 
doma v Preddvoru v krat-
kem tudi obiskal. 

Sprehodila se je po Kranju
Marta Polak si je ob stopetem rojstnem dnevu zaželela ogledati Kranj, ob sprehodu po mestu pa je 
ugotavljala, da je marsikaj novega, večina tistega, česar se spominja, pa je še vedno na starih mestih.

Marta Polak se je ob spremstvu sokrajanov, direktorice doma starejših Preddvor Andreje 
Valant in medicinske sestre Matej Ogrin pri 105 letih pogumno sprehodila po Kranju. 
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